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a UNITED:STATES GOVERNMENT DEPARTMENT OF JUSTICE

-----

‘i; - Clarence M. Kelley l - DATE: July }3;:7
- Director R
 Federal Bureau of Investigation

OM > James Vorenberg
Assistant Special Prosecutor
Watergate Spﬁegal Prosecution Force

SUBJECT: James Walter McCord, Jr. et al. -

el BT
Norman Her ye related to the Bureau that he attended

a meeting Abre %ayesw
. ' Cambridge,”Massachusetts, and G. Gordon Liddy, the Watergatse :
' conspirator. The full details of this alleged meeting are : ..

contained in the attached Bureau report. _ R

This office requests the following:

An interview of Abram Chayes to determine the i
accuracy of Kaye's allegations. Specifically, L
” Chayes should be questioned as to his knowledge %;L_

of and relationship to both G. Gordom Liddy, ,,

ARA: Ceorge Leonard, George Larimer, and : .
Norman Herbert Kaye. If Chayes does mot confirm /. 4
the alleged meeting with either Liddy or Kaye
or both, he should be questioned regarding any
knowledge he might have as to the basis of or
reason{s) for Kaye's allegations.
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UNITED STA'I"ES DEPARTMENT OF JUSTICE Prc=<
e

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535
Julv &, 1972

BY CCURIZR EEETVICE
JAMES WALTER MC COED, JR., AND OTHERS
BURGLARY OF DEMOCRAY'IC NATIONAL

COMMITTEE HEADQUARTERS, JUNE 17, 1972
INTERCEPTION OF}EBy%UNICATIONS

~ .

On May 22, 1973, NQrman_Egzggﬁi)kiﬁe appeared at
the Ft. Lauderdale Resident Agency of tHe ¥BI and advised

as follows: % y M—-
During the Spring of 1970, Kaye went to Harvard
University to meet Abram Chayes, Professor of Law at Harvard,
who was then alsc a member of the Board of Directors of Trans-
East Airlines. EKaye, upon contact with Chayes, observed an
individual in Chayes' office whom he later learned was Gordon
Liddy, Watergate conspirator. When Kaye met Chayes on that
occasion he reminded Chayes that he had Just read a Newsweek
magazine article which pointed out that Chayes Intended to
support George McGovern's presidential candidacy. Kaye
ridiculed Chayes' choice and pointed out that Senator Muskie
was the "front runner." Chayes told Kaye that Muskie would
not make the grade and that the man who was just in his
office (Gordon Liddy, whose identity was not known to Kaye)
was his "insurance" that Muskie would not make 1t as a candi-
date. Kaye is of the opinion that Liddy's contact with Chayes
is significant in view of information coming to light in the
various Watergate probes in that it shows Liddy's involvement
as early as 1970 in affairs relating to the Muskie candidacy.
Kaye speculated that the contact between Chayes and Liddy

shows a possible double agent character of Liddy In uvuoyi

to embarrass the President and if called upon, Kaye would 5
relate the above information.

Kaye has advised that he was the organizer and o
former president of the Board of Directors of Trans-East Air- : .
lines in Bangor, Maine. Kaye alleged that he was forced out .7 =~ F
of the company by individuals who were friendly to Salvatore -
Pisello, allegedly an organized crime affiliated individualnéﬁsm_

New York City who is reportedly exporting meat through T;auu

East Alrlines facilities. : R

B o 37- 4o 19 = 2457
" DATE__78l%6 BY SP&. IR0/ DagS. / - |
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JAMES WALTER MC CORD, JR., AND OTHERS

Kaye claims he made efforts to expose political
igue, which he specudated was operating against his interests,
in alleging that thekPead Riv Corporation in Malpne was involved
with his adversari€s to discredit him. According to Kaye, the

Dead River Corporation has as its objective to dominate Maine
polities and ultimately national politiecs.

L IRy Spes

LINNLET

As a result of Kaye's activities, he said he and his
wife have been threatened at their home in Maine by two unknown
individuals and have received various threatening telephone

calls both 1n Maine and at their present home in Ft. Lauderdale,
Florida.

On the weekend of May 18-20, 1973, Kaye and his wife
traveled to Bangor, Maline, to supervise removal of furniture
for transportation to Ft. Lauderdale, at which time they received
a written threat to keep out of Bangor, or they would be killed.

The foregolng is furnished for the information of the

ice of the 8Special Prosecutor and no further investigation is

Ooff
contemplated.

Investigation is being conducted separately concerning
above-mentioned threats. '

ROk TN

This document contains neither recommendations nor
conclusions of the FBI. It 1s the property of the FBI and is
lozned to your agency; it and 1ts contents are not to be
distributed ocutside your agency.
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JAMES WALTER MC CORD, JR., ET AL,
BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL EL 0
COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72 d "j'j
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

TE e

Enclosed for Boston are two copies of a memorandum dated -f‘w{

7/13/73, with attachment, transmitted to the Bureau from the .
Office of Special Prosecutor Cox. B

e
A

ReMMairtel to the Bureau with copies to Boston nhdii?ﬁ
dated 5/25/73. Lo E

Boston immediately interview Professor Abram Chayes, who
according to reairtel 1s a Professor of Law at Harvard Unfver- .
sity, in accordance with the Special Prosecutor's request. ..
Surep very promptly with four copies to the Bureau and one co
to WFO as office of origin. No copy should be designated for .
the USA, Washington, D. C., since the Special Prosecutor's .’
Office is handling this matter. i

Enclosures (4)
1- WFO (139-166) (Enclosures 2)

CAN/amm ¥5) '

ALL INFORMATION CONTAINE
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FEDERAL BUREAD OF INVESTIGANION
. COMMUNICATIONS SECTION

NR 001 UF AN
EL JUL 14 1373

' .‘E*;/;aam BITEL 7-14-75 RGC ] §;;"
‘ y£0: DIRECTOR FBI - T 'E

 SAC'S ALEXANDRIA

DENVER i
NEW YORK

o F R
_FROM & SAC, WFO (62- ) (IP)

.‘"‘!’e&_

-

“ RONALD LEREi*L{?ENGOOD ‘21521*’

MISC.-INFO CONCERNING WAL

. R
RE AX TELETYPE, 1/13/75._ o

" CONTACT MADE TELEPHONICALLY 7/!3/73 WITH JOHN DEAN® S ; .

\ POTOMAC, MARYLAND, PHONE 365-4870, ‘HE ADVISED THA Is

- CURRENTLY IN THE VICINITY OF ORLANDO, FLO BUT IS EXPE :

A ‘th_ % v

Gomnxxrzs VANTS ro szz HIM, SHAFFER HASEAEVISEb'bF’iﬂ§5'ﬁ

- _.‘v_' {2
STAHT HATTER AND HE WILL TELEPHONICALLK, CQNIA%T §AN IH

A FLORIDA AND ADVISE HIM. SHAFFER ADVISED THAT 1y, THE EVENT if

Ao bror

Is NECES$ﬁ§J JO CONTACT HIM FUTHER, HE (SHAFF%?) VL 3 K;o {,“‘
4 rﬁ
, BUT MONDAY AND TUESDAY VILL d% 16 NEW- von 01174»

HEREIN 18 %sg?m‘ﬁém | ""' ""-- ‘-
‘ CLA FT A A
N DATE___/2/¢o __BYSP4.Jgm{Oms
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T ™ Acting Director, FEI - ..
21(3,/  GRAY INVESTIGATION (ol

; .. I t°m!diroetionthcmlmm" . R
forth allegations concerning the activities of Mr. L. Patri “tgx.‘
and the facts relating thereto, A copy of that report is

Attachment _ Se2 V39-4081- 2443
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{Type in plaintext or code)

(Priority)
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TO: ACTING DIRECTOR, FBI
e FROM: C, DALLAS (139-245)(RUC)
' SUBJECT: AMES WALTER CORD, JR.

ET AL;
BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL

' COMMITTEE HEADQUARTERS,
' W WASHINGTON, D. C. .
; / 6/17/72 )

10C
00 - WFO

Re Dallas airtel to Bureau, 6/2%/73.

_ Enclosed for the Bureau are three copies, and\fs
WFO eight <cdpies of FD-302, showing interview with LARRY
at Dallas, Texas, on 7/2/73. - :

Bureau {(encs-3
.~ WFO (encs-8) ;
-~ Dallas ' .~

LER: jeg o4 .. R Vet
: W2 0fe. n ApueE

vt e VELEC HEL L RsaD 2E6
g i1
L 1S L‘Eda]]

prak BECEIALD - ¢ gy
ALL INFORMATION CONTAINED -8
HEREIN IS UNCLASSIFIED -,
DATE__lvif%o _ BYSP4jamlOms

. B3yy 20173

Approved:

Sent M Per : —,
T #U.5.Government Printing Office: 1972 — 455-574 -

Special Agent in C
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- FD-302 (REV. 11-27.70) “ - - \
. y ! )

' ‘ ' FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of iranscription. ? !2 ‘?3

1
LARRY AZ]JOBE was cchtacted 2t his place of
employment, M‘TL—D i a2t Company, 1507 Pacific, Dalleas.
from . JORE

= A S pfeals Ll Fiaa

The contact was in response to & telephone eall from Mr

to SA JOSEPE B. GRAY on June 28, 1973 at which time he stated
‘he had additional information in this matter. Mr. JOXE stated
he had prepared a second affidavit dated June 28, 1973, and

furnished same to the interviewing Agent. Attached to was
E

a_memorandum written by JOBE~ to Secretary of Commerce
)§TANS on January 19, 1973. The documents are reproduced and
attached. : Y 1

The affidavit was also forwarded to DAVI]? DORSON,

[
# Assistant Counsel, Senate Select Committee on Presidential
Election Activities at the request of WAYNE BISHOP and MICHAEL

HERSHMAN of the Committee stafi.

-

: PR
LI R I
e LA

";.‘:.F

I
J
3

ALL INFORMATION CONTAINED
* HEREIN I??UNCLASSIFIED

DATE__ T BYSPA
| WFO 139-166] 34*
Infgrviewed on_.-yw3 °'*B&1‘1.&S‘l"$e as File ?&118&43‘9‘“5’—' .';
' S h-é 7
Dot diciared_7 /2 /73 ,7 - ,.--;
Vs

br—SA LARRY ET—RISSLPR—s—jeb

onclul wons of the FBL it is the proparty of the FBl ond is lonntd to yoj degﬂr

This document conlans neither recommendahbons
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Several months ago, Dick itney discussed with Chet

:agruder the fact that the Secretary of Commerce hagd j&E?i>f”3))ég}‘

“established a "discretionary fund.'" Dick indicated that

such funding available to a Cabinet Officer could be /(.

very helpful during the course of the campaign. I -
presume Dick was talking about the 1 per cent reserve .
of S&E which we had each agency establish. ’ R
Apparently, Dick volunteered your services to brief other
Secretaries so that they would have similar flexibility

to respond to key initiatives and programs during the

election year. Based on this conversation, Magruder sent

& memorandum to the Attorney General, who approved your
proceeding to brief other Cabinet Officers on the establish-

ment of such a fund, . :
The Committee for the Reelection of the President is now
wondering about the status of this effort. 1I-have two
questions: : - . ) T

1. Were you aware of such a commitment
on your part?

2. If so, the Committee is interested in
knowing the status of ‘your conversations
with other Cabinet Officers.

-

I will be happy to do anything further in this matter that

you desire, . .

' . ) -

% Larr ZEZ,Jobe

CONFIDENTIAL
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June 29, 1973

Mr. David Dorson, Assistant Chief Counsel D
Senate Select Committee on Presidential . .
Election Activities ‘
1418 New Senate Office Building
Washington, b.C. 20510

Dear Mr. Dorson:

On June 18, 1973, T sent a statement to the
Committee regarding a matter which it is presently
investigating. My letter related to a memorandum from: /y/
) Jeb Stuart Magruder to wghell suggesting that %<
Secretary Stans had at his disposal a discretionary fund
of approximately $1 million within the Department of
Commerce, My letter of that date fully describes my

recollection of events surrounding that memorandum as
‘T rememnbered them at that time.

Since that time, additional information regarding
thlS matter has come to my attention and I would like to
amend my statement to include this information.

e o B V- my Tmddnae dm dlha smedo e o slaeam
il LI bc‘.—Ullu ya.gt: Vi Ny ATLLuLel LY LT cmux u.uut.uu
in the fifth paragraph, I stated that: "So far as I am

aware, Mr, Stans had never seen that memorandum. I never
showed it to him. I never mentioned the fact that I had
seen such a memo.” T now find that I had brought this
matter to his attention, - through a memo of my own, dated
January 19, 1972. The purpose of this statement is to-
correct any misleading 1mp11cat10n which I may have made

. in my prior letter. /L :

" _
' LLs,dPO esday, June 26, 1973, I received a call i?
Mr, nghgxiygézigr altorpey for Maur1ce H. Stans., Mr. rker
informed fie that Arden ambers, Mr. Stans' secretary, had
pc been to Minnpnesgta to-feview certain of his files in connectlon
¥~ with another matter. He explained that in that review she,. :

coincidentally, found a memo which I had written to Secretary'
Stans which relates directly to the Subgect matter of theiyf;ﬁf
A

N\ .
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Magruder-Mitchell memo. Mr. Barker stated that Mr. Stans
had also forgotten about the memo I had written and was
totally unaware of its existence. He read this memorandum
to me over the phone. I recalled writing the memo and. = ..
receiving an answer written on the face of the memorandum
from Mr, Stans., I am attachlng a copy of that memorandun f‘
for the Committee's information.

This memorandum was written to Secretary Stans
on January 19, 1972, I received his reply on January 26,
1972, 1t is qxﬁn1f1oanf to note that Secretary Stans had

2 A 1L amdm W L R At brfRilod LEEK W

already submltted his resignation to the Pres1dent at that
time and that he actually left the Department a few days
after his reply to me,

At this time I cannot explain the reasons -for
the time lapse between the writing of the original memorandum
on July 28, 1971 and my memo to Secretary Stans of January 19,
1972, '

Apparently I wrote this memorandum because I
felt T had a responsibility to follow-up for Mr. Magruder
after I had my meeting with him. To follow-up, I wrote,
this particular memorandum, ’ ’
As far as 1 remember, after receiving Secretary
Stans' reply, I never discussed the matter with Mr. Magruder
or others thereafter., I do not recall ever discussing Secretary
Stans' reply with him. I forgot about the memo after receiving
his reply and, apparently, let the matter drop.

Again, I think 1t is important to p01nt out that
the one percenti Secretary’'s reserve we had established has
been misconstrued. This fund was never used for anything
except activities related to the Department of Commerce and
for projects consistent with the manner in which Congress
had annronr:atpd the fnndq

...... R SE
PR AP

e
I have discussed this matter with Messrs. Gray &'
and Reissler of the Federal Bureau of Investigation in e e
Dallas. In addition, I have discussed this matter with ~. = °
two members ol the Select Committee Staff, Mr. Wayne Bishop _
and Mr, Michael Herschman, ol

Coincidentally, the date on the second page.
of my prior statement referring to Mr. Whitney's leavin
the Department of Commerce should have been August 1971,}
not August 1973, S

N

. <. : . -
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Should you have any further questions

regarding
this matter, please let me know.

: . a4 WL
LAJobe ' P
bk v,
cc: Mr., Robert Barker
Sworn and subscribed to this 29th day of June, 1973,

. | .

‘ .

’ PR )
-3“4
ral i
il >
. . )
. . ¥
’ SR e e s e oy S=tmrp comee e - —— ':J

B B R T I




Wuhhple-\'. .

008

735 New York Ave. NW.

ROBERT W. BARKER

201} 6239800

N 221973

it
Y

J !

T & CO.

)

<
<0

5
o

.
! *
_ . :
i
i v
i ’ .
t ' *
'
.
. .
f
.
0 N ’
- ' . .
.
.
. .
. s " . (]
; .
]
.
.
L]
f
. » ' .
- T e
.
. . .
4 ' *
. L] *
n, . - ’
. .
, ]
.
. . \ .
. . C )
[ : *
i
_ \
|
I . .
) .
! ' . .
' L ' . .
: .
'
.y !
| v,
: .
vy
—. . Il N
AR
. .
'
i [
g ' - . .
.
. .
-
- .

'
;
Y
'
X
P
§

e ey g




S N LT ke m e s e« e

‘ OFMONAL FORM MO. 18 k h.‘i w0184 tj Y4
[ UNITED STATES GOVERNMENT Mr. Felt
?; Mr. Baker ___
. Memorandum - L ol —
- M. Comnd
§ Mr. Gebbardt
;. To DATE: guly 5, 1973 . Yo
* M. Miller, ES
1 -~ Mr. Gebhardt Mr. Soyars
FROM 1l - Mr. Galliagher ::".,' o
1l - Mr. Callahan Tele. Roow
1 - Mr. Bassett :g::
SUBJECT: BRIEFING MATERIAL FOR Me. Bowers
CLARENCE M. KELLEY Mr. Herington ____
e, Cynny
There is attached a memorandum concerning :f:::;e,
4 THE WATERGATE CASE which may be of interest to Mr. Kelley. Mm.Hogmo._
2
: C J ACTION:
Recommend that this memorandum be forwarded to
Mr. Callahan for transmittal to Mr. Kelley. o
‘ 371‘.Ckn4£,
(5)
Enclosure

R1 gy ..1.19.1_973

.

Y

ALL INFORMATION CONTAINED

AEREIN IS UNCLASSIFI
DATE _ lel¥o BYSP u&.LEeB_
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THE WATERGATE CASE A

This is the Interception of Communications investigation
concerning the burglary of the Democratic National Committee {(DNC)
Headquarters at the Watergate Office Building, 2600 Virginia Avenue,
N. W,, washington, D. C., on 6/17/72, probably the most highly
publicized FBI case in recent memory. Five subjects were arrested
inside DNC Headgquarters at about 2:30 a.m., 6/17/72, and by
mid-morning of that day, when it became obvious that the matter
involved illegal bugging and wiretapping, rather than a routine
burglary, investigative jurisdiction was assumed by the FBI at the
request of the U. S. Attorney's (USA's) office, with the concurrence
of the Criminal Division of the Department of Justice.

An intensive far reaching 1nvest1gat10n was conducted

on 9/15/72, the Federal Grand Jury (FGJ), Washingte®, D. C.,
returned an eight count indictment charging James Walter McCord, Jr.,
Everette Howard Hunt, Jr., George Gordon Liddy, Bernard L. Barker,
Eugenio R. Martinez, Frank A, Sturgis, and Virgillio R. Gonzalez
with violation of the Interception of Communications (IOC) Statutes,
conspiracy and burglary. Trial began in U. S. District Court,
washington, D. C., on 1/8/73. Hunt, Barker, Martinez, Sturgis,
and Gonzalez pleaded guilty to all counts, and McCord and Liddy
were found guilty on all counts by the jury on 1/30/73.

Liddy was sentenced to six years and eight months in

Federal prison; Hunt, Barker, Martinez, Sturgis, and Gonzalez were
sentenced to the maximum term under the provisions of Section 4208b,
Title 18, U, S§. Code, to undergo a study for 90 days by the Bureau
of Prisons, at the conclusion of which time the court is to receive

- a recommendation as to the actual term to be served; and McCord is
still awaiting sentence. Hunt, Barker, Martinez, Sturgis, and .

Gonzalez are in the Federal Correctional Institution, Danbury, o

Connecticut, at the present; Liddy is serving an additional 18 - ...

months sentence for contempt of court for refusal to testify

before the FGJ after he was sentenced, and McCord is at liberty

under $100,000 bond. McCord has not appealed his conviction

since he has not been sentenced, but has publicly stated he

plans an appeal because of alleged reversible error by Judge‘

John Sirica; and Liddy has filed a notice of appeal although

briefs have not been filed. APPROPRIATE AGENCIEY
g AND FIELD OFFICES

AYYICTD BY ROUTI 3
lelgo “LTP (5) OF QJQ}EFZJT "',
CLASS. & EXT BYse4 JRal nm CATE - _I-8°
REASON-FCIM 1I, 1-2.4.2
DATE OF REVIEW ___ 7 shz — /}7/5@8?.’ g,yéj’
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McCord in a letter dated 3/19/73 to Judge Sirica, which
was made public by the Judge on 3/23/73, when he sentenced the -
subjects other than McCord, charged that perjury had occurred
at the trial and that a cover-up was involved in this case.  That
letter, obviously intended to cause the Judge to lighten the
expected maximum sentence for McCord, resulted in the breaking
open of a massive, and until then successful, cover-up of the
Watergate conspiracy. This led to the disclosure of the
involvement of Former Attorney General John Mitchell, former
Deputy Campaign Director Jeb Magruder, former White House Counsel
John Dean, and a number of other high level Committee to Reelect
the President (CRP) and White House officials.

Extensive additional FGJ hearings were conducted under
the Direction of AUSAs Earl Silbert, Seymour Glanzer and Donald
Campbell relative to the planning of the Watergate incident and the
cover-up after the arrests. After appointment of Archibald Cox
as Watergate Special Prosecutor and before additional indictments
were handed down by the grand jury, these AUSAs withdrew from
further involvement and additional prosecutive action is presently
being held up. However, Fred LaRue, former White House and CRP
official, pleaded guilty on 6/27/73 to a one count information
charging him with conspiracy to obstruct justice in connection
with the cover-up of the Watergate matter. He is awaiting sentencing.

Liaison with Mr, Cox's staff has been established both
at the FBIHQ and WFO levels. Investigative requests from
Mr. Cox's staff are received regularly and investigation
necessary to round out the facts emanating from the grand jury
is being handled on an extremely expedite basis. At the present
the primary thrust of Mr. Cox's staff is toward developing full
facts concerning the alleged illegal political contribution activities

. growing out of the Watergate, which are possible Obstruction of Justice

or Election Laws violations. These primarily relate to contributions
solicited by Fred LaRue, former White House and CRP official, and
Herbert Kalmbach, former Personal Counsel to President Nixon, which
money was used in cover-up payments to the arrested subjects :
and/or their attorneys. .

L
C
]

In addition, discussions have been held by supervisors
of the Accounting and Fraud Section with Mr. Thomas McBride of
Mr. Cox's staff concerning tracing of CRP funds which McBride
believes will develop a number of Election Laws violations. fAf’
Speciflc investlgatlon to be conducted in this regard has not. ™"

been requesr.eu but 11:- can be ant1c1pateu that an exx:ens:.ve %Wg,
accounting investigation will be required.

CONEMERTIAL
7~
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
FOIPA DELETED PAGE INFORMATION SHEET

l Page(s) withheld entirely at this location in the file, One or more of the following statements, where
indicated, explain this deletion.

e

M Deleted under exemption(s} _’&\— . with no segregable
material available for release to vou.

L] Information pertained onlv to a third party with no reference to you or the subject of your request.
£ 1 Information pertained only to a third party. Your name is listed in the title only.

[ ] Documentis) originating with the following govermment agency(jes) I
__ ., was/were forwarded to them for direct response to vou.

) FPage(s) referred for consultation to the following government agencylies}, c I‘
S — as the information originated with them. You will
be advised of availability upon return of the material to the FBI.

Pagels) withheld for the following reason(s):

.| For vour information:

The following number is to be used for reference regarding these pages:

/39 -40£9-2963 -
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JAMES WALTER MC CORD, JR.:

ET AL;

s AL BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS, :
WASHINGTON, D. C., o
6/17/72 T A
IOoC
(00:WFO)

Re WFO airtel to Bureau, 6/10/73.

Enclosed for the Bureau are the original and .-
four coples of LHM regarding interview of ARDEN CHAMBERS
as requested by the Office of the Special Prosecutor,::
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION -

Washington, D. C. 20535
July 12, 1973 '

JAMES WALTER MC CORD, JR.; ET AL
Burglary, Democratic National
Committee Headquarters,
Washington, D. C.,

June 17, 1972
INTERCEPTION OF COMMUNICATION

By letter dated June 19, 1973, th ffice of
the Speclal Prosecutor requested that Arde hambers,
Secretary to the Chairman of th Eﬁm P <

inance
Re-Elect the Presidentt MaurichStansE be Interviewed ey
regarding a 1ist of con ors poss ¥ turned over to

her by a member of the Texas Committee to Re-Elect the
President.

Accordingly, the following information is set

forth:

ALL INFORMATION CONTAINED %y
HEREIN IS UNCLASSIFIED ., "

DATE__3lge  BY 504 KD
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FEDEIRAL BUREAU OF INVESTIGATION

) Date of tronscription 7 l 6!7 3

PR

TIT I uE v2s intervieved at her office
o le-nlection of the President, Roon
ivenuz2, #."., “shington, 2. C. (WDZ),
6, tv Feceral Duresu of Investigation
es and stated the -urnose of
crviewed in the nresence of her

at the Cr-iyf
272, 1731 “ennsyive
teleshora -wumber U
aoents v identirlied
intarvie.s, CILOL50

-+ - BRSO R SR
Leverar, e TILATGLL

il JBTAT sdvised she ls emnlioyed 2s a secretary

to (WLOTT 0 3T NS nv tie Finsnce Zorraittes fo :e-clect the
Srasiiont,

cdvisad she met J0Y VIJCuJST
in ths 10 . 2l crmaeisn, 3he said shie knovs
TLCH S Mt only slisk Tyt lns only Fod conta t vith him
thmeugh Lusiness oconooonins the Tinonce Committes to Re-elect
1")4:3

TIULBIN0 seid th-u oo the evening of aril § or 6,

1€7:, shea romenbors VHICITIOTIL esimins into the Cormittee's
oiZica wn~ Talkins + JIOGT T, S.USN, JJX. She seid SL2MY and
WRNOREEU L were telling in the back of tiie roos znd she could

DG poas 32 the eorversatliosn,  She sqjﬂ she roinoibars SLOLT ~-
coning tha next <oy during tuae rmorning.  She does not
romzanher tie surnoge of eftlier VlSlt. CIIUBTAS edvised

ha dpes ot remebar raceivips a list of the contributors
funiraisers »of tovr0h1w;:ﬂ1:'ﬂ,v.033 in cash from
GINCHISTUR,  She said if she ¢id get a list shaz would have .
siven it to ir. fTCAN, She s2id any list or noney would have
cune to 875N as e was the trexsurer, ud&hﬁ?ﬁs and WINCHESTER
could haore piven er a2 list »ut she doeg not remember,

\

ol A I r — T T, - o rs - o
Interviewed ¢n ?_‘i P .3 T N LT Y | ,.-L; 1_,[L‘ t?ﬂ,_.DJ__-C,._LP__-___FiI' * __;]_f_&iﬂ_;_ﬁ~*_;;»
- Saat Sy e [ Rl AL L ]
o5 ‘\‘\_. .ii!. S. Ll Yaus ..:ld

o
—ey et
b'_ . .1--{ C. 4.\,..,.‘

Ve
'___[_f" "I:"-:-:_ f:{ T ’,1 3 3/2 LET e dictoled 7/6/73
~z.~ .

The Eatutien: ~onlon, recher 2oue s eagslio s no. L tiasioas of (U Sur i s e propwe-: f the FBE and i i:.;.uu.{ 16 your ojendy,
Poond it oo gre cab e Bee dherib ied owvidida o0 n@Eney. . 4
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Ani:s_ WALTER MC CORD, JR.; ET AL

2
e

s,ﬁr o In view of the foregoing, no further sction is R
being taken in this matter.

This document contains nelither
recommendations nor conclusions of the
FBI. It is the property of the PRI and
is loaned to your agency; 1t and its
contents are not to be distribduted
outside your agency.
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‘ 7-13-73§¢7

GENERAL INVESTIGATIVE DIVISION

SUMMARY

The attached advises that Rob Elder, a reporter
for the "Miami Herald,®" contacted the Miami Office on
7-11-73, and said that Manuel Artime (a well respected
Cuban exile leader in Miami area and long time friend
and associate of E. Howard Hunt), in an interview with
Elder said Miami PBI Agents had interviewed Artime on
Easter Sunday, 1973. According to Elder, Artime,. when
interviewed concerning payments made by Artime to the
families of the Cuban defendants, told the Agents
details of the payments, that he still had funds to
disburse and the Agents told him to go ahead and make
the payments. Elder requested comments but was not
furnished any by Miami.

The 7-12-73, issue of "Miami Herald® carried a
frompage article by Elder with the headline "Watergate
Pay OK'D by FBI, Miamian Says."

According to the attached, SAC, Miami, has inter-
viewed SA William P. Guilfoile, who interviewed Artime, - -
and SA Guilfoile categorically denies this. Our Agent
said nothing to Artime concerning these funds. The
attached also points out that Artime contacted the Miami
Office at 10:30 am, 7-12-73, and said he was extremely ..
upset about Elder's article and that Artime would supply
the Miami Office a statement from his secretary who was

also 2 witness to the interview of Artime by Blder.

By way of background, on 4-23-73, WFO received . ¢
information from the Assistant U. S. Attorneys (AUSAs) .
who were then handling the FPederal grand jury inquiry Rw'
into this case, that Frederi

before the grand j

Alami was instructed to locate and interview Artime s
for full details. Artime was interviewed on 4-24-73, at
which time he furnished details concerning payment to.
the Florida defendants' families by him of $10,000 . :
which he had received from Mrs. Dorothy Hunt, wife of i
Howard Hunt. Artime said he had $2,000 remaining in

his custody which was marked in behalf of Martinez.
Results of Artime's interview were furnished to the
AUSAs as they requested.

and was advised that pursuant to Mr. Cox' (Watergate
Special Prosecutor) instructions in dealing with
Watergate mat?ér, the FBI could offer no corments.

CAN:aat Y IaNY e M .\W _ mrlv‘
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WASHINGTON FIELD 139-]66
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ﬁ* FROM MIAMI 135-328 AP

Lt

e )
AT

JAMES WALTER MC CORD, JR.$ ET AL} BURGLARY, DEMOCRATIC NATIOIAL
‘ COHNITTEE HEADQUARTERS, WASHINGTON, D.C,, 6/17/72, I0C. |

00: WASHINGTON FIELD OFFICE.,

RE MIAMI TELCALL ,TO BURZAU 7/11/13. w;

, 0N 7/11/75 , RopfELDER, = WIAMI HERALD" REPORTER, CAME 10 ° 3
——

'HE OFFICE AND REQUESTED TO TALK ABOUT THE WATERGATE CASE." _:lff=f"

_.Q | .. /1
A ?&DER SAID HE HAD JUST INEWV%ED AN

: C‘; ? ;
ARTIME 3 PAYINGEOF COVER-FP%EY TO FAMILIES OF THE AT

ﬂr»

DEFENDAHTS. STATED ARTIME TOLD HIM or RECEIVIHG CASH xn“-i; . 19]
“{uuMARxED ENVELOPES AND THAT HE HAD Iusraucrxons FOR xfs DISBHRSEA;,;J

Y . STy

“END PAGE onz

) ' . INFORMATION CONTAINED **
R | - %%%EIN 1S UNCLASSIFIED @
S3JuL20W3 DATE__ 1/ uzo BY 5044
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MM 1395-328° -
PAGE TWO

MENT TO WATERGATE DEFENDANT FAMILIES, AND HOW HE HAD BEEN :
INTERVIEWED ON 4/8/73 AND OTHER DATES BY THE FBI CONCERNING rﬂls.‘ﬁf“' R
ARTIME TOLD HIM HE HAD TOLD THE FBI ALL ABOUT THIS AND THAT us

STILL HAD SOME OF THESE FUNDS TO DISBURSE AND THE FBI IN MIAMI f"fnpf;;fi
‘ R

2N
~

-

=z
-y
(o]
[ 72)

HEAD AND M

AV TUL DaVmM
Vil n 1

Lil. ' M

MENTS.,

F']

» ﬁn

>

[ T
IS LR

| ELDER SAID HE CONSIDERED THIS AS A SERIOUS ALLEGATION
AND DESZIRED OUR COMMENTS.
: ELDER WAS TOLD THAT WE COULD NOT COMMENT ON A PENDING X
INVESTIGATION AND WHEN HE PERSISTED IN ATTEMPTS TO ELICIT COMMENTS -~ ~.

M WAS FURNISHED THE NAME OF A RESPONSIBLE OFFICIAL AT FBIHQ
WITH WHOM HE COULD COMMUNICATE, :
" THE 7/12/73 ISSUE OF THE "MIAMI NERALD" CARRIES A FRONT ~*/T1%E
PAGE ARTICLE BY ELDER BEARING A HEADLINE "WATERGATE PAY OK'D =« =¥k
BY FBI, MIAMIAN SAYS™, o

THE LENGHTY ARTICLE STATES THAT MANUEL ARTIME TOLD THE .
"HERALD™ THAT HE HAD INFORMED THE FBI ON sunnav. 4/29/13, | HE

A Fiﬁm. Tw0 THOUSAND DOLLAR PAH‘!LNT. 1 PERS RSONALLY 5&?

CINTERVIEWED SA VILLIAN F. 'GUILFOILE, WHO CONDUCTED INTERV IEw‘ﬁ
END PAGE TWO

S e s S i s s o s i
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PAGE THREE |
OF ARTIME, AND HE CATEGORICALLY DENﬁED THIS ALLEGATION. _
THE ARTICLE THEN CONTINUES VITH A LENGTHY RESUME AND
 SUMMATION OF ARTIME'S RECEIVING FUNDS IN UNMARKED ENVELOPES - ;
FOR WATERGATE DISBURSEMENT , WHICH IN é%ERAL IS FAIRLY ACCURATES .~

BUREAU SHOULD NOTE THAT NO INTERVIEW ¥AS CONDUCTED OF
ARTIME ON 4/8/73, AND THE ARTICLE QUOTES ARTIME AS BEING
INTERVIEWED IN THE MIAMI OFFICE ON THE SUNDAY AFTER EASTER, =

WHICH IS COMPLETELY FALSE,

THE BUREAU SHOULD NOTE THAT ELDER HAS RECENTLY WRITIEN

T0 PLACE US IN A BAD LIGHT. o

IYE'II

Do A Al 'I'
RoLViCw AW

] N

TL s ]
1w W

£x)

"By |~
Ln r

==

T
P 3

o

£TY
fiL

<

_ SANCTION OR AUTHORITY WAS GIVEN ARTIME BY US IN OURINTERVIEWS.
VITH HIM AT ANYTIME. 1u azvxaw OF IHIS ALLEGATIOH uE Nots‘f

t! a"ﬂ‘

REPUTATION FOR INTEGRITY, WE FEEL IT IS POSSIBLE ARTIME SAI

'SOMETHING IO ELDER WHICH wAS PROBABLY HISINTERPRETED 0R2MORE
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PAGE FOUR

3 LIKELY THAT ELDER COMPLETELY MISUNDERSTOOD ARTIME SINCE nar:uﬁm;
=¥  SPEAXS FAIRLY POOR ENGLISH, IN HIS ARTICLE ELDER CITES ARTIME'S "' :
BROKEN ENGLISH. IN SUPPORT OF THIS REASONING ON OUR PART, ELDER.f: ‘:
QUOTES ARTIME AS HAVING BEEN INTERVIEWED IN THE MIAMI FBI OFrlctffi

ON THE SUNDAY AFTER EASTER, WHEN ACTUALLY WHAT ARTIME PROBABLY ..
HAD SAID waAS "SOMEDAY AFTER EASTER™. 1IT IS NOTED ARTIME ¥aAS

(ACTUALLY INTERVIEVED ON 4/24/73, TWO DAYS AFTER EASTER, <4/22/73. A
AT APPROXIMATELY 10:38 AM, THIS DATE, MANUEL ARTIME TELE- B
PHORICALLY CONTACTED THE MIAWI OFFICE TO ADVISE THAT HE HAD.

WHEREIN HE wAS QUOTED AS HAVING BEEN TOLD BY THE FBI TO eo f-~-

St el

AHEAD WITH THE MONEY PAYMENTS. ARTIME STATED THAT HE WOULD

SUPPLY TO THE MIAMI OFFICE A STATEMENT FROM HIS SECRETARY. UHO
. WAS ALSO A WITNESS TO HIS INTERVIEV BY ELDER.

MIAMI WILL CONTINUE 10 DECLINE COMMENT OF THIS WATTER
tl RESPORSE 10 PRESS xuauxxr.‘f' L '

"‘ L’
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UNITED STATES GOVERNMENT (""' ar. Felge”
Memorandum ,yé)é;;
TO :  THE DIRECTOR ' paTe: July 11, 1873 L 5
M. lmlul[7z
. Mr. Soyars .
FROM : N. P. CALLAHAN Mr. Thompeon
O Mr. Waltews
i e T B
SUBJECT : MEETING AT 9:00 AM e Cendtt = Gl 2o oy eomﬂms
TUESDAY, JULY 17, 1973, - Me. Herinigton
WITH MESSRS. RUCKELSHAUS AND CARL EARDLEY v —
' Mr. Eardley
Mrs. Hogan

Pursuant to your instructions the writer along with
Asgssistant Directors Gebhardt and Miller and Legal Counsel John Mintz
will attend the captioned meeting concerning the transition of the Watergate
matter.

Special Agent Supervisor Charles Nuzum of the General
Investigative Division and James Wagoner of the Intelligence Division will
also be in attendance as these men are the case Supervisors for their
respective Divisions.

NPC:gt
1 - Mr. Gebhardt /)/ _

1-Mr. E. S. Miller { 4
1 - Mr, Mintz
1 - Telephone Room

1 - Mrs. Metcalf ﬁ’

REC- I /37,‘%:-?7, ﬂ(/éé

9 JuL 18 1978

-'_—_—_“

ALL INFORMATION CONTAINED

? 4 JUL 251973 KEREIN IS UNCLASSIFIED

DATE__ 24¥!

S LS
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~ Counsel to the Special Prosecutor July 33, 1973
; Watergate Special Prosecution Force iR
L3 Director, PEI BY COURIER SERVICR
- A 1 - Mr. Gebhardt
] C/ WATERGATE INVESTIGATION 1 - Mr. Miller

1 - Mr. Mintg

LY

On July 20, 19783, you requested our Legal Counsel to

asaist you in locating regulations concerning custody and safe-
keeping of elassified information and material being furnished
the Watergate Special Prosecution Force.

In response to your request, enclosed is one copy each
of Executive Order 11652, and Attorney General Order 489-72
which eantain the eontrolling regulations.

D
e ® et ol

NOTE: Based on telephone call 10:25 a.m., 7/20/73, from ?\
Mr. Lacovara requesting the information enclosed. ~

il(gM:mfd/BP/ B"'(E'

Hanp )37

saec. Ohr. _ e
sst. Dirg W
Admin,
Comp. Syar. ",
v . “MAILED 3 =

Files & Com. __
‘. o TR JUL 251973 ;
inspaction ﬁ—i'\ v '; . L Gt
s

£ e % AT o -
o tselt, ___..3}1;# e —=3  AFBI

; L aboratery ; K 3, Y
Z 3 Pin.l!vd.__.‘,-:, e ,.f;? P R
> & ek . .

ldent. _

Y Spec. lav. '_;D
* Training &

,, .- Legol Coon. ____

. o
- 3 ‘r’ -

5 < Cong. Sere. “/"
P X CombCm (

Ressarch

ALL I§FOHMATION CONTAINED

\- 7 Press OF, . K
r S . Tlio.' n; . . LASSIFIED .
: 5 mfg 4 JUVL\I'I's—Rg) Y TELETYPE UNIT [ )} %{i%%I JEJSI 7%% BYSP4 Jeminas
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L - UNITED STATES GOVERNMENT DEPARTMENT OF JUSTICE
Memorandum .
it {3
g# TO ‘'  Mr. William D. Ruckelshaus DATE: July 2, 1973
P Acting Director
F g Federal Bureau of Investigation
FROM @ archibald Cox o0
Special Pro >
Watergate Special Prosecution Force —
« O
SUBJECT: X(%npﬂgn Omtrlant}ElInvmtlgatlm i
)
ﬁ
Pursuant to the meeting of July 2 between Thomas McRride JAnd 3
Roger Witten of my office, Robert Higgins of the GAD, and Agents 4

Jan‘esDolanardduarl&sNuzunoftheFBI pleasetranmﬁtto
office (AITENTION: Thomas F. McBride) brief reports cutlining the
investigative status of the following matters. With respect to each

top:l.c, pPlease mcltﬁe the source and date of the unfestlgatlve request:

. 4
. /
- 1 - Andrea's_-:ﬁalﬂberg Contribution/Ridgedale Banic‘"m_z:r_:g_r
~  contribution fram Dwayne: eas through A
up in the hands of Barker; allegation Omptroller of

Dahlberg and Andreas with abnormal haste.
T 2 — Vesco $200,000 Omtnh:tlm — contribution and the net{'%{
T uséd to solicit it.

. Q:rrercygrantedanationalbarﬂcd)artertoagzoupwhldimchﬂedﬂ

3 — New York Times advertisement of May 17, 1972 — covertly
sponsoredpro-leonadvextlsementmtheNewYorkTmesmmhdldmt
bear CREEP's signature.

4 — mgnﬂer -Lasky $20,000 Ezqnexﬂltm:e Magruder dlshzrse:mrt

to Victor lasky for ynmpublished political tracts. - _;i_,.V -
0(/ 5 ~ mﬁﬂ?ﬁ $2,000 Expenditure — FCREP dlﬂaursatmt of

2,000 to Ronald of the White me?m% prior to April 7,
1972, for undisclosed murposes. A 3

10
- G“Meﬂtm-197lkaﬁ%acgtr§sBﬁr—%IOOOOOCashw
Louie Nunn, GovernorofKentlnky / c§(7 9"68’

® N -t

L e uﬁg‘?ﬁ%“mm'osszmmm of gy e
a5, T7¢ b ‘-

Loy -
1.,- r . - - .. e e : - nn v B mem e aame



Soaet”

. : }—- .
William L. Ruckelshaus
Page Two
July 2, 1973

8 — Thomas V. Jones Contributions — Jones and three other
Northrop Corporation executives contributed $100,000 loaned to them
by French friend through Luxenbourg bank; subsequent Jones conkri-
bution of $50,000 or $75,000 to Kalrbach which was used as hugh noney.

9 — Philippine Contribution —- $30,000 contribution either by
former Philippine Ambassador lagdameo with Cabarros and lopez or by
Ramon Nolan, which was returned through either Anne Chennault or

10 —~= @arla;)gmﬁers Contribution — Saunders proffer of
$10,000 contribution, which FCREP returned, perhaps through LaRue.

11 -~ Pfizer Settlement — allegations that Justice Department
directed detrimental settlement in civil litigation against Pfizer
Corporation in the District Court of Minnesota.

12 ~—~ Weolin/Priestes Contribution — investigation pending in
the Southern District of Florida.

W 13 ~- Walter—é Duncan ~~ Duncan, currently under indictment for
violation of Sec. 1014, contributed $305,000 to Nixon and $300,000
j’(( - ® b

12 - Farkas Contribution — Farkas contributed $300,000 to
Nixon; named Arbassador to Luxembourg.

E—Eﬁiu%x_%ﬁ ade,nJ.stratoroftheumtstatea:ﬂctm-
nected with 1da East Coast Railroad.

M 16 _f%: — an agent of FCREP, received a $10,000 reim-
bursement for” expenses.

17 — Contributions from Greek nationals — allegations of

canpaign contributions by nationals, inclhuding Vi

and Liamentis through , an American citizen. 7 > A,
wﬂ" 18 —¥fational Black Committee to Re-Elect the Pyesident ~

received passed to FCREP $47,000 In corporate contributions.

19 — C. Arnholt Smith.—

e e e

B X e -

20—Llodeahley—a11egat1mbysah1eyofpress1metacticB
by agent of CREEP. : ,

CEA

A

AR 2 F- bt O
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William'. Ruckelshaus
Page Three

B

ALP
2] — Anti-WaIIﬁ‘/ i ~— allegations that N.'bm
funneled money through J and @#ﬁm&iﬂm Alabama
in 1970 to defeat Wallace. |

A,

22 — Carpet Contributions — allegation of large contributions
by corporate industry representatives (Seretean, Barwick, Shaw) in
return for favorable treatment by Commerce Department.

23 —- McDhonalds Contribuation —— allegation that McDonalds re-
ceived favorable action fram Price Cammission in return for large
contribution by its President, Arthur Kroc.

24 — Howard Hughes Contribution -— allegation;Howard Hughes
contribution were corporate funds.

25 — Dairy Industry Contributions -~ allegations that the dairy
i:ﬂustryrecelvedmcreasemmlkprlcempportsmreturnforom-
tributions.

26 — ILehigh Dairy Contribution — allegation that Lehigh Dairy
Co~op made $50,000 corporate ocontribution to Nixon.

27 — James Hoffa/Teamsters — allegation that Hoffa and/or the
Teamsters made contribution to procure Boffa's commatation.

28 — Amerada Hess Oil Company -—— allegationsthat Amerada Hess
received favorable treatment fram Interior Department in return for

YEL
29 — g__t)é'ﬁe — allegation that Clement Stone's insurance
corporation received favorable treatment in return for campaign con~

tribution.
s peetvtichl. Cfn
B .. Wﬂlegatlmtlﬁtmmaumreoeweda

o rpamnt

favorable anti-trust treatment in return for ocontribation.
31 — Leonard Firestone — allegation that Executive fa:..ledto

pass tire safety regulations in return for contribution. . ﬂC
ypéﬂ )630 NArmco Steel Conpany — allegation that %&iﬁn of
tl'xemte‘busemteroededonhmcosbehalfmpoll dJ.spute
in Houston. - TrEE
TR P T
. N wEh (3
* 33 — Hill Corporation — allegation that Bmka: nm i
%ecelved favorabie treatment from Envi tal Protection Agency
in return for contribution by president of its parem’:

J e e

oorporation. M’



5 © + 7. .William'  Ruckelshaus )
F T LT Page Four
2 July 2, 1973
B 34 -- Scaife/Mellon Bank -- allegation thatthebankreceived
) % favorable treatment in retwrn for contribution by Scaife. . .
f‘ ;@, ] 1 §
B 2 | 35 == Vlcbemf allegation that Attorney General blocked
H

prosecution against Franklin for improper purposes.

iz £
36#@—@ that Attorney Ge:ml blocked
Prosecu against firmm for improper purposes.

/”L 37 7@_’@%@ allegation that Charter Corporation
paid $250,000 legal feee to Kalmbach and obtained extremely favorable
treatment fram FNMA,

h

TN
DEREARE e sl gt

. i' Bl e
"L,El.‘ T

38 — Robert Mullen OEO Contract — allegation that Robert Mullen
Agency received favorable contract from OFO in return for its ser-
vices to FCREP.

39 — Texas Consortium-Gas Deal — allegation that consor-
tium which incl Eastern Transmission Company _g:l_im
/ recelvedomtracttomportgasfranmis as result
:V, i
, 25/
i arers Union — allegation that in return

for Xm‘lI‘lethn, Justice Departme.nt ceased cr:mmal proceedings

mﬂ@/e&éﬁ Hoex Coxporaticn — allegation that corporation
Yee a ansmrtatlm to campaign officials for
campalgn trips.

42 — Movie Industry Contributions -~- allegations that the movie
industry procured anti-trust action against the television nbtworks
in return for contribution.

oc: FRobert Higgins, BEsq.
Office of Federal Elections
General Accounting Office

Thomas J. McTiernan, Esq.
Acting Chief, Frauds Section
Criminal Division
Department of Justice
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Mr. Archibald Cox
Speeial Proseeutor
U. 8. Department of Justice

(Assenpion yp homas ¥, Mebride) | e L COURIER szmr;__
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INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

This is in response to the memorandum from Mr. Cox
to former Acting Director Ruckelshaus dated July 2, 1973,
captioned, "Campaign Contributions Investigation.,® which
requested advice as to the investigation, if any, of the
following matters.

1. Andreas-Dahlberg Contribution/Ridgedale Bank
Charter.

e bentral files of this Bureau do not disclose
any requests “for investigation having been received and no
1nvest15qtion has been eonducted. ALI INFORMATION CONTAINED

[F oS A

g SSIFIED
g Yesco $200,000 Contribdution. %K%%IN 7131}2}3101.& BY D418 ﬁ

! < .

No prequests have deen recelved in this regard and mo
investigation in this matter has been conducted. As your
know, the-Seanitios and Exchange Commission has gon-~ = -
ducted the highly publicized investigation which resulted im
the indictments in New York of Maurlce Stans and John !1%0&!11.

3. "The New York Times” Advertlsonent of !nr 17. s

1972. -
& %4?0&
This refers to the case entitled, "The roople 8. i EL
The New York Times," whieh 1s being 1310:t1;at0d by this Buresy - _~
for possible vieolation of Title 18, Section 612, U, 8. Cole = .
(USC), Election Laws. This lnvostiéation was roqnostod by th»§:§-
Criminal Divison of the Department in its memorandum dated i~
May 29, 1973. This investigation concerns the ad that appolrod
in "The New York Times" supporting the mining of Gihjphong Harbor,.
which ad allegedly did not contain the names of the persons or ..~
conmittees responsible for its publication as required dy thof*_'“
Federa)l Statute. This matter 1is still being investigated By ﬁ%,ﬁ@
thia Bureau and thc following communications reporting rcg' E
o 720

I i -
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of investigation have been disseminated to the Speeial
Prosecutor's Office: Washington Field Office (WFO) report .
dated June 18, 1973; Philadelphia report dated June 22, 1973;
Boston report dated June 27, 1973; Kew York letterhead memo- .
randum dated June 15, 1973; and Los Angeles letterhead memo-
randum dated June 29, 1973.

§. Magruder-Lasky $20,000 Expenditure,

On June 15, 1973, Mr. Thomas MeBride of the Special
Prosecutor's Office requested specific investigation by this
Bureau soncerning writer-columnist Vietor Lasky. This investi-
gation was e¢onducted and reported to the Special Prosesutor's
Office in the WFO letterhead memorandum dated July 10, 1973,
No other investigation was requested concerning Mr. Lasky.l

134 - 4ORY ~ 2HS0
5. Ronald Walker $2,000 Expenditure.

While Mr. Walker's name has gome to the attention of
this Bureau during the investigation of the Watergate sase, no
specific information concerning the $2,000 expenditure was
developed. No requests for investigation have been received
and no investigatlion concerning Mr. Walker has been eonducted
in this regard.

6. Loutle Nunn.

Bagsed upon the original request gontained in the memo-
randum from Mr. Silbert to Special Prosecutor Cox dated June 6,
1973, and the supplemental request of the Special Prosecutor's
Office, the following investigation was conducted: interviews
of former Covernor Louie B. Nunn, Tom Emberton, Fred Karem,
Roy Prautch, Thruston Morton and Robert Gable. This investi-
gation has been completed and is included in WFO report dated
July 13, 1973, ecaptioned. "James Walter McCord, Jr., Et Al,”

135~ $084- 2451
7. Tim Babecock.

‘ The files of this Bureau do not reflect any requests
for investigation having been received and no investigation has
been oconducted.

8. Thomas V, Jones Contributions.

The request to interview Thomas Victor Jones, President
and Chairman of the Board of Northrup Corporation, was originally
contained in the memorandum dated June 6, 1973, from Mr. Silbert
to Special Prosecutor Cox. Thie request was confirmed in & memo-
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randun from Mr. Vorenberg to former Acting Director Ruckelshaus
on June 14, 1973. Mr. Jones was interviewed by our Los Angeles
Office on June 15, 1973, the result of which is being forwarded
to the Special Prosecutor's Offige in the July 13, 1973, -:

report of WFO, mentioned in Item 6 above, \ 139-4089-2451

9. Philippine Contribution.

The files of this Bureau disclose that no requests for
investigation have been received and no investigation in this
regard has been conducted.

10. Charles Saunders Contribution.

8imilarly, no investigative requests have been roceived
and no investigation has been conducted.

11. FPfiger Settlement.

No allegation has been received and no investigation
has been conducted gsoncerning any allegation that the Department
of Justice directed & detrimental settlement in c¢ivil litigation
against Charles Pfizer and Co., Ine., in U. 8. District Court,
Minneapolis, Minnesota.

bb
However, this Bureau has oonducted an 1nvgﬁ€igation ln
the case captioned "Charles Priser and Co., Ino.( cnd othcr',

B o A F o & BT T g
Ml\-ltruﬁl’- db uue I'unﬂﬂl.r Ol Ulle ﬂllb.l.bl"ubb IJ.I-TJ.BJ.UI'I U.l Ell-

Department in connection with allegations that Charles Plizer
and Co., Ine., American Cyanamid Company, and Bristol-Myers
Company, Inc., econapired to fix prices of "wonder" antidiotics
and to monopolige a 100 million dollar a year market. CQCur
investigation consisted primarily in the review of documents.
and in the preparation of numercus tabulations, computations,
schedules, and exhibits for use of the Antitrust attorneys in
handling the prosecution of this case. Other investigation and

Entanrvdauwese wana alan annduatad
ALIVOGL YLACRND WTL Y APV WA LUWUNSDS YT e

Jury trial commenced in U. 8. Distriet Court, 8outhern
District of New York, October 23, 1967, and on December 29, 1967,
the three above-mentioned gompanies were found gullty on each of
three counts of conspiracy to restrain trade, ¢onspiracy to
monopoclire and monopolization of the distribution and sale of
Broad Spectrum Antibiotiecs. On Fedbruary 28, 1968, the three

companies were fined a total of $450,000 snd appeals were filed,
The Seaond Cirouit Court of Anngaln nnvnrqnd the vordlet and

AFED AW A VAL WA W Nl VA NPIWORAT AV VLIS N A A A

remanded the case for a new trlal due to certain improper
instructions given to the Jury. The U. 8. Supreme Court
affirmed the decision of the Cireuit Court of Appeals,

- 3 -
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On May 12, 1972, the Antitrust Division requested an
Cbstruction of Justice investigation by this Bureau concerning
the alleged disappearance of certain documents obtained under
discovery procedures in eonnection with ocivil damage litigation
under the Clayton Antitrust Act which documents allegedly -

disappeared about January, 1972, from an office in Beverly Hills,

California. Investigation oconcerning this allegation has been
completed and reported to the Antitrust Division. Coples of
211 reports submitted in this eass have been furnished to the
Antitrust Division.

12. Woolin/Priestes Contridbution.

This apparently refers to the matter in which offieirls

of the Internal Revenue Service (IRS) in an interview with

John J. Prliestes concerning a tax case involving kickbacks

received from subocontractors but not declared, learned that

Martin Woolin is alleged to have contributed 525,000 in cash

to the Republican campalign. Maurice Stans 1s supposed to have
traveled to Miami to receive the cash after refusing a check
delivered by Priestes. This information was received from IRS

and disseminated to the Department in a letterhead memorandum5&_4705
dated May 23, 1973, captioned. "Martin Woolin; Maurice Stans;

Election Laws."” Ko requests for investigation have besen received
and no investigation has been conducted as it is the Department's
opinion that the allegation dces not appear to be an Elestion

Laws violation but rather is a part of the bribery investigation
currently being eonducted entitled, "John J. Priestes Homes, §8-7055
Ine.; William Pelski, Former Director, Federal Housing Administra=
tion, Coral Gables, Florida; Bribery; Pederal Housing Administra-
tion Matters; Obstruction of Justice,"” which investigation

to date has been reported to the Criminal Division,

13. Walter T. Duncan,
729- 450

The Criminal Division of the Department on January 17,
1973, requested investigation concerning allegations that
Walter T, Dunean, a Texas rancher and investor who resides in
8an Antonio, submitted a false financlal statement to the Houston
National Bank, Houston, Texas, in June, 1672, and possidly
caused a false financial statement to be submitted to the Pirst

National Bank of Washington, Washington, D. C. {¥DC), to obtain
bank loans 1n violation of Title 18, Section 101X, USC, The
Criminal Division's request was based on & report from the

House Committee on Banking and Currency which set forth infor-
mation developed by that Committee in 1its investigation into the
"Watergate Incident” and related matters. Communications in this
matter disseminated to the Department are as follows: WPFO -
letterhead memorandum dated February 21, 1973; Houston report

-8 -
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dated February 9, 1973; WFO letterhead memorandum dated

Pebruary 26, 1973; Houston report dated March 12, 1973; WPO
letterhead mnmorandum dated March 14, 1973; Houston letterhead
memorandum dated March 19, 1973; San Antonio report dated

March 26, 1973; WPO 1otterhoad nemorandum dated April 2 1973;
San Antonioc report dated Mareh 22, 1973; WFC letterhead memd~
randun dated April 27, 1973; Houston report dated April S, 1973;
New York report dated April 29, 1973; WFO report dated May 22,
1973; Rouston report dated June 15, 1973; and Houston letterhead
memorandum dated June 28, 1973. Investigation has been completed
and the matter is being reviened by the Criminal Division for

a prosscutive opinion.

24- 5069
Mr. Duncan 1s also a subject in another matter in which
he was indicted by ths Federal grand jury, Houston, Texas,

Mareh 19, 1973, for violation of Title 18, Sections 371 and
1014, USC, This involved the furnishing of false financial
ltatements to the Center Savings and Loan Association, Houston,
Texas, to obtain a personal loan of $3,150,000. This c¢case 1s
presently awaiting trial and was predicated on information
received from the Federal Home Loan Bank Board on February 20,
1973. Reports of our Houston Office dated March 19, May 30, and
June 28, 1973, have been furnished to the Criminal Division of

the Department.
1%. Parkas Contribution.
15. Edward Ball.
}E. Max Pisher
17. Contributions from Ureek HNationals.
18. National Black Committee to Reelect the President.

The files of this Bureau 4o not indicate receipt of any
investigative requests or any investigation having been conducted
concerning these {tems,

19. €. Arnholt Smith. 24- 63847

[ 7 praony % o 4 verm
Mr, Smith, formsr Chalrman of the Board and Pr

of the U, 8, National Bank, 8an Diego, California, is the subject
of a Bank Yraud and Embezzlement c¢ase which arose during the
examination by a National Bank Examiner of the U. 8. National
Bank during June, 1972. This examination disclosed 28 multi-
million dollar financial transactions indieating possible mis-
application of funds, false entries in benk records, and material
false information furnished to obtain loans in the millions

of dollars. The FBI investigation commenced October, 1972,

and reports have been furnished to the Criminal Division ef

the Department. Investigation is approximately 90% completed
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tg. Arehibald Cox

and the U. 8. Attorney's Office, San Diego, California, is
expected to present this matter to a Federal grand Jury im
the near future.

Communications submitted to the Department are as
follows: San Diego letterhead memoranda dated December 8, 1972,
December 18, 1972, and January 31, 1973; San Diego reportl
dated March 16 1973. and June 18, 1973, and Birmingham report
dated April 30, 1973.

A newspaper article in the "Washington Evening Star,"
June 1, 1973, stated that Mr, Smith, accused by the Securities
and Exchange Commission of fraud and misappropriating assets
of & bank and a conglomerate that he headed, gave $300,000 in
seoret donations to the 1872 Campaign to Reelect President Nixon,
which were later returned to him. Acecording to the artigle,
Hugh W. Sloan said the money was received by the Reelection
Committee prior to April 7, 1972, and was later returned.
Further, the article stated court records in another ease,
identity not shown, indicate the secret donations were made in
n series of $3,000 checks dated March 1, 1972, and the refund
took place on Maroh 28, 1972.

The PBI investigation of the aetivities of Mr. 8mith
does not deal with these political eontridbutions.

20. Lloyd Sahley.

By memorandum dated June 21, 1973, you requested that
Lloyd ¥William Sahley and Kenneth Ruegemer be interviewed eon-
¢erning a $50,000 gontribution solicited from Sahley by the
Committee to Reelect the President with the implied promise
that the Government would drop a 1971 Securities and Exchange
Commission elvil suit against him. This matter is currently
under investigation and will be promptly reported to you when

completed.

dﬂyz9

Por your information, the ¥BI eonducted a limite

investigation c¢aptioned, "Lloyd William Sahley, Midwestern
Securities Corporation,” based on the alleged statement, whieh
was later denied, by a trial attorney for the Securities and
Exchange Commission, Cleveland, Ohio, that a Federa) bankruptey
violation existed in the Southern Distriet of New York.
Cleveland report dated December 18, 1972, eontaining the results
of this investigation, was disseminated to the Criminal Division.
By memorandum dated January 13, 1973, the Criminal Division
advised it ooncurred with the determination of the U, 8.
Attorney, Cleveland, Chie, that the information and allegations
did not warrant further investigation.

See also BL-RoA1
— 8 - 7
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21. Anti-Wallace Expenditures.

Our files contain no identifiable information con-~
cerning James Martin and Frances Raine, who were mentioned in
your menorandum, nor do they eontain any reference to any
requests for investigation or investigation having been
eonducted.

22. Carpet Contributions.

There 18 no record of any requests for investigation
having been received or investigation having been conducted
conserning contributions by Seretean, Barwick or Shaw who were
rentioned in your memorandum.

23. McDonald's Contribution,

No investigation has bdeen requested or gonducted
eoneerning Arthur Kroc or MeDonald's Corporatioen.

N, Hughe b .
2 Howard Hughes Contribdbution i@—**gﬁ'
This apparently refers to the matter entitled, "Unknown
SubJects, Possible Vicolation of Section 310 of the Federal
Fleection Campaign Act of 1971 (alleged disbursement of eampalign
funds by Robert Bennett); Election Laws." This investigation
was instituted based on testimony of Sally Harmony before the
Federal grand jury in the Watergate case wherein she alleged
Mr. Bennett had delivered a number of checks to G. Gordon Liddy
which were deposited to accounts of various political sommittees.
Acoording to Mrs. Harmony, Bennett told Liddy he was a eonduit
and the true donor was Howard Hughes.

A limited investigation was ¢onducted at the request
of the Criminal Division of the Department in its memorandum
dated May 24, 1973. Our investigation is completed and was
reported by WFO in a report dated June &, 1973, %0 you,

- 2%. Dalry Industry Contributions.
56~ 4490

This apparently refers to the matter captioned, "Mid-
America Dairymen, Ine., Flection Laws," in which a limited
investigation was eonducted at the request of the Criminal
Division of the Department based on 4its memorandum dated
August 17, 1972. The investigation requested gonsisted of
interviews of eertain officers of the Mid-America Dairymen,
Ing, (Mid-Am), to determine their relationship with the

-7 -
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Agricultural and Dairy Educational Politicel Trust (ADEPT),
method used to sclicit contributions, the identitises eof

those solicited, record reviews, and interviews of
contributing or participating members of ADEPT. The investi-
gation disclosed political contributions were not made by the
Corporation but were voluntary é¢ontributions made by the
employees and dairymen to the ADEPT, which in turn contributed
to both Republican and Democratic Committees. The results of
this investigation were furnished to the Criminal Division as
follows: Kansas City letterhead memoranda dated September 5,
1972, and November 24, 1972; Minneapolis report dated
November 27, 1672; St. Louis report dated November 2B, 1972;
and Omaha report dated December 5, 1972, No additional
investigation in this regard has been reqguested.

26. Lehigh Dairy Contribution.

Based on the request of former Assistant U, 8.
Attorney Earl J. Silbert, investigation was conducted eon-
cerning the $50,000 contribution to the Committee to Reeleot
the President by the Lehligh Valley Dairyman's Assoclation.
Completed investigation is contained in the July 13, 1973,
WFO report submitted in the McCord case. ;27.4029- J457

27. Jemes Hoffa - Teamsters Contribution.

FBI investigation in this matter was based on a 5?-8063
May 2, 1973, ¢ommunication from Assistant Attorney General >~
Henry E. Petersen, Criminal Division, captioned, "William Taub,
Alleged Brivery,"” Department of Juastice reference HEP:CWB:SMW:
km. The following reports and other ocommunications have been
forvarded to Mr. Harold Shapiro, then Deputy Assistant Attorney

General, Criminal Division.

(a) FBI memorandum dated May 3, 1973, at
WDC, aaptioned, "William Taub, Bribtery.”

(b) Report of Special Agent A. A. Armstrong,

Jr., dated May 4, 1973, at Miami, Plorida, captioned
"Frank Fitgsimmons, President, International
Brotherhood of Teamaters, Charles Colson, White

Uarenm Chasrd Dudihame o
JIVULS Wyvidd d I 2k AWGA Y s

(e¢) PFBI memorandum dated May 10, 1973, at WDC,
captioned, "William Leonard Taub, Bribery."

{(d) Report of Speclal Agent Frederick E. Graper

dated May 9, 1973, at Springfield, Illinois,
captioned, "Willliam Taub, Bribdery."

. B -



to you, in addition to

Mr. Archibald Cox

(e) Report of Speeia) Agent A. A. Armatrons,

Jr., dated May 1k, 1973, at Miami, Plorida,
saptioned, "willlam Taub, Bribery.

(£} PFBI memorandum dated May 16, 1973, at
8t. Louis, Missouri, captioned, "William lLeonard
Taud, Bribery."

(g} Report of Special Agent Coy M.
May 11 1973, at WDC, eaptioned, Wi

-3 N ARG Ve e W

Taub, Bribery.

{h) Report of Special Agent William Lee Bolton
dated May 22, 1973, at Detroit, Michigan, eaptioned,
"William Leonard Taub, Bribery.®

(1) Report of Special Agent Coy M. Ivy dated
June 5, 1973, at WDC, eaptioned "William Leonard

Tauh Brithawe "
L. "’ e ‘U-" L

(§) FBI memorandum dated June ¥, 1973, at WDC,
¢aptioned, "William Leonard Taudb, Bribery."

(x) Report of Speaial Agent A, A, Armstrong,
Jr., dated June 5, 1973, at Miami, Plorida,
saptioned, “William Leonard Taub, Bribery."

Proldan P &%
vwOpaes ©O1 it

(1) Report of Special Agent Jay A. Brixey
dated June B, 1973, at New York, New York,
captioned, "William lLeonard Taub, Bribery."

{m) Report of Special Agent Coy M. Ivy
dated June 11 1973, at WDC, captioned, "William

Leonard Taub, Bridbery."

{n) FBI menmorandum dated June 13, 1973, at WDC,
captioned, "William lLeonard Taub, Bribery."

(o) Report of Special Agent Gaston C,
Thompson dated June 13, 1973, at Dallas, Texas,
ocaptioned, "William Leonard Taub, Bribery.”

l

{p) Report of Special Agent ¥William Lee o
Bolton dated June 13, 1973, at Detroit, Michigan,~“
captioned, "William Leonard Taub, Bribery.

FER]
iLi
e
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{q) Report of Special Agent Frederiek E. Graper
dated June 15, 1973, at Springfield, Illinois,
eaptioned, "William Leonard Taub, Bribery." d

(r) Report of Spaciel Agent Jay A. Brixey, dated
June 20, 1973, at New York, New York, eaptioned,
"Willfam Lsonard Taub, Bridbery."

{s) PBI memorandum dated June 22, 1973, at ¥WDC,
saptioned, "William lLeonard Taud, Bribery,*

enclosing a copy of a report of Special Agent

H. Harold David, Jr., dated June 12, 1973, at
Philadelphia, Pennsylvania, captioned, "Allegation/5¢-5¢9

of Misuse of Teamsters Unlon Fund Assets Attributed

to WCAU-TV, Philadelphia, Pennsylvania, Welfare and
Pension Funds Disalosure Act."

Investigation s econtinuing to fully resclve these
sllegations, and coples of all FBEI reports in the future
will be furnished to you and to Shapiro, who is presently
engaged by the Criminal Division on a consulting basis,

28. Amsrads Bess 01l Company.

The files of this Bureau d¢ not disclose that any
requests for investigation have been received or any investi-
gation having been conducted concerning the allegation against
the above-mentioned company.

26, Clement Stone.

Similarly, we have nc pertinent information eoncern-
ing Stone. :

30, VWarner-Lambert.

No allegation or requasts for investigation have deen
received and no investigation has dbeen conducted concerning
any allegation that Warner-Lamhert Pharmaceutical Company
received favorable Antitrust Division treatment in return for
campalign contributions.

31. Leonard Firestons.

While the name of Leonard Firestone has ¢ome to thciﬂ
attention of this Buresu during the Watergate invcstigation,réz,
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32. Armgo Steel Company. 60- 10
¥While the FBI 13z eurrently sondueting an agt{irust
investigation captioned, "Armco Steel Company; David J.
Joseph Company," dealing with the possibility of the existence
of exclusive dealing agreements and other eontracts in
restraint of trade bhetween the above-mentioned eompanies, our
files sontain no specific information relating tc the allegation
that Peter Planigan of the White House interceded in Armco's
behalf in a pollution dispute in Houston, Texas. No investi-
gation is being conducted by this Bureau eoncerning the
pollution dispute allegation.

33. Bunker Hill Corporatlion.

No requests have been recelved or any investigation
eondiicted by this Bureau concerning the allegation that the
Bunker Hill Corporation received favorable treatment from the
Environnental Proteection Agency in return for a contribution.

34. Scaife/Mellon Bank,
35. Victor ¥Franklin.

36. Coldwell Banker,
27 . Charter Cornoration.

-3 ® TR VA BT ATILF

The files of thls Bureau do not indicate receipt of
any investigative requests or any investigation having been
gonducted oconcerning these itens.

38. Robert Mullen Office of Economie Opportunity
Contract.

While the name of the Robert Mullen Company has come 36
the attention of this Bureau during the Watergate investigation,
no requests have been received or investigation eondusted eon-
gerning the allegation that the company received favoradle
treatment from OED in return for its services to the Finanee
Committee to Reelect the President.

39, Texas Consortium - Gas Deal.

It 1s not known if there is any relationship between
this and an allegation brought to the attention of this Bureauw

- 11 -
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involving Tenneco, Inc. However, based on a call the Assistant
U. 8. Attorney in Houston, Texas, received from an unidentified
female on Octcber 2, 1972, & Vice President of Tenneco, Houston,
Texas, was Interviewed. He stated that a letter was circulated
to Tenneco offipe managers urging them to contribute to the
cormittee of the Fresidential candidate of their echolce. He
advised there was no pressure or administrative sction taken in
pursuit of this suggestion and the c¢ontributions were to be
voluntary with the guideline that 1f of annual base salary be
contributed. The investigation reguested was completed and
reported in a letterhead memorandum to the Criminal Division

of the Department dated October 10, 1972, and no further
investigration has since been requested. This matter is
captloned, 'Unknown Subjects, Tenneco Inec., Houston, Texas:
Electlon Lawa.” g5i-4573

0. International Seafarers Union - Allegation

that in Return for Contribution Justice

Cepartment Ceased Criminal Proceedings Against

Union.

56-%103
On the basis of the information furnished, it 1s-

not known whether this 18 in reference to the case entitled
"Paul L. Hall, President, Et Al.; Seafarers Political
Activities Donatlion Committee (SPAD); Seafarers International
Union (SIU); Ft Al.; Election Laws: Otstruction of Justice,"
in which numerous reports were submitted to the Criminal
vivision of the Departrent as the investigation of this
matter proceeded. Inveatigation was initiated at the Depart-
ment's request in 1968 to determine if funds collected and
disbursed since 1563 were 2all "voluntary' contributions of the
membershlp of the Seafarers International Union. Investigation
determined that on December 17, 1962, the Seafnrers Politieal
Activities Donation Committee was set up by the Beafarers
International Union Executive Board to receive from the union
membership “voluntary contributions" to be disbursed for politieal
purposes at the discretion of the comnmittee "without formal
meeting.” Over $600,000 was collected and disbursed into this
fund during the year 1968. 2 Federal grand jury, Fastern District
of New York (EDNY), returned a 17-count indictment on June 30,
1970, charging 8 SIU officlals and employees, including Paul
Hall, President of the union, with violation of the Federal
Eleetlion Laws Statute. Pursuant to pretrial motion by defendants
on May 25, 1972, U, 8. District Judge Mark Constantinc, EDNY,
granted the defendants’' motion to dlsmiss and discharged all
defendants. The Department subseguently in July, 1972, requested
Investigation of possible Obstruction of Justice and investigation
1s belng conducted by State Department personnel in the
Philippine Islands. No investigation is being conducted by

LT
this Burezu in this matter at this time.

- 12 -




r. ‘reninnld Cox

41. Stirling-lomex Corporatlon.
2. “ovie Industry Contributions.

“he files of this DBureau do not indicate receipt of
any investlerative requests or any investlgation having been
conducted concerning these ltems.

“xcept as indicated in certaln of the individual
natters listed above, no investication concerning alleced
carpalen contributions will be conducted in the absence of

a sneclflc request.
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During interviews of KAISER by representatives
of the FBI, he claimed that he had served in the French
Foreign Legion from 1957 to 1959 when he was honorably
discharged. As a result of this military service, KAISER

toamnnararile 1nst hic 11 Q ritizanchi
temporarlly 1ot nis U,e,

n KATSEFR had anlicetad
........... P aasacnn O30 enRIIESTSC

in the U,S, Marine Corps in 1952 but while in basic training
he was given a bad conduct discharge. CI

KAISER assisted in the formation of h

and was active in an organization known as Cubana Unida (CUO)
allegedly formed for the purpose of engaging in anti-CASTRO

propaganda, Acquaintances have referred to KAISER as a
world adventurer and a sgldier of fortune
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RE: EDWIN BENJAMIN KAISER, JR.

J,..
A\

During the past four years KAISER has lived at vl
various addresses in Hialeah, Florida and is currently
residing at 6585 West 8th Lane, Hialeah, Florida.

KAISER contacted an Agent of the Miami Office in
May, 1973 to advise that he was the long-time friend of
FRANK STURGIS, also known as FIORINI, one of the convicted
Watergate defendants and prior to the Republican National

Convention in August, 1972 STURGIS invited KAISER to

participate in a planned riot at the convention, STURGIS
later advised KAISER that the riot was off and something
bigger was being planned, At this time STURGIS mentioned

to KAISER the name of a nationally known figure, a businessman
and not a politician who was in charge of planning the
financing and direction of this new operation. According

to KAISER this individual was at that time unknown in

the Watergate investigation, KAISER at the time of above
contact stated he would furnish this information in exchange
for a promise by the Government of:

1. For the safety of his family.

2., For employment Security at his
present employment, a service
attendant at the Shamrock service
station, 5501 Okeechobee Road,
Hialeah, Florida.

3. For an opportunity to apply for
state and Federal pardons,

Numerous attemnts were made to interview KATSER

= i pr wat Tl a L sasANas - N A

SR to further develop this information both at his residence
and place of employment. During this period KAISER was
also hospitalized for leg surgery., In response to these
efforts KAISER contacted the Miami Office and agreed to an
interview on June 26, 1973, On that date KAISER appeared
at the Miaml Oftfice accompanied by Attorney EDWARD N,
CLAUGHTON, JR,, 34 S,E, 2nd Avenue, Miami, Florida and

-2 -



RE: EDWIN BENJAMIN KAISER, JR,

advised that he had chenged his mind about furnishing
information to the FBI, He stated that he had already
furnished the above-mentioned information to a member of
the Watergate Committee and was awaiting action from
that source, The individual mentioned by KAISER_above
was subsequently identified by KAISER as .ME;R,SQL
newspaper.-columnis{—- '

In view of KAISER's reputation and the pending
criminal investigation, no commitments were made in any
way to KAISER during above contacts and the information
furnished by him was accepted without comment.

This document contains neither recommendations
nor conclusions of the FBI., It is the property of the
FBI and is loaned to your agency: it and its contents
are not to be distributed outside your agency.
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TO: DIRECTOR, FBI (139-4089)
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JAMES WALTER {?C CORD, JR.;
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{; | BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL COMMITTEE HEADQUARTERS (
+V | WASHINGTON, D.C., 6/17/72 N U
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‘ Re Miami nitels 4/24/73 and 5/4/73 re interviews of
MANUEL ARTIME concerning his receipt and distribution of money

in the Miami area, ./ .-
;)’! u‘ﬁ’ éd"/ﬁ/
On 7/10/73 MANUEngRTIME telephonically contacted the

Miaml Office and relate a week in answer to a subpoeeﬁﬁ
received from Dade County States Attorney RICHARD GERST

that he had gone to “that office and talked to_gégi%%&gﬁgé¥s _
T Chief Investigator{ DARDIS then placed him under ofth and too
e testimony from h in the presence of another young man, who
was not identified to him, ARTIME stated he told DARDIS exactl
what he had told the FBI as reflected in above-referenced communi-
cations, ARTIME stated he was now shocked to see that all his
< testimony now appears in the Miami newspapers, He stated he
plans to contact an attgrney to see what recourse he has against
GERSTEIN for release o s sworn testimony to the newspapers, .. .
ARTIME stated that th are many inaccuracies in the story : '

a8 related in the new ers in contr
under oath, :
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Enclosed for the Bureau and Washington Field are
Xerox copies of the 7/9/73 '"Miami News" First Edition and
Final Edition, in which are respectively articles by the
"New York Times" News Service and a local news writer to
which ARTIME refers above,
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Tre Dade Crunty state atd |

ferrc ot o wxod todav ot
voas mformed that former
White Hou:e aide Fred

LzRus mailed S12000 to a
Cuharn leader hore as support
meney {or the four convicted
VWateroars
Watsrgate
Miamu.
The money was maiied in
nid-Fepruary to the mout of-
fice box of lanuel Art:me,
Toe Miiary jfacer of the Bay |
iof Pigs iivasion, Who was g !

hitvmlars frami
DUIZai: 1iromy

ALL INFORMATION

HEREIN IS UNCLASSIFIED

DATE _ l2{go

close friend of the four and
who knew convicted brugiar
Howears Hunt.

Artime has told the state
atterroy’s office he received
only $7.060 of the $12,000 re-
poriedly maited by LaRue,

Artime says the $8,000
camt in three envelopes,

ook with €7 4600 mada ue af
Cal i Al Qgyur tHdle Wdp Ol

$160 bilis, According to the
staie atiorney’s office, two of
the three envelopes had post.
age due, .

Dadz State Attorney Rich-

CONTAINED

BYSPalan] fons

= /0
J27
FAICLOSURS

" ard Gerstein now is investi.i
Exling what happened (othe
remaining $3,000 reportzdly’
sent by LaRuee. 4

The state atlorney’s offire
said Artime also testiied
that he received an additon-
al 12,000 in support moacy

. for the burzjars from Hunt 3t
Hunt's Washington home last
Januany.

The New York Timns re-,
ported today that Artime’
received §21.000 in suppoti
money for the hurglars ~—
Bernard Barker, Fr:ak'
Sturgis, Eugenio Marunez

2 74
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and Virgilio Gonzalez,
prtehalinie

Gersteln said he helieves
annther $3,000 was sent to
Artime.

i
time testified last week tha:
lcrt‘ the money he received,
$3.500 wert to Barker’s law-
yer in Washington and only
$500 went to Martinez. That
+$300 went to Martinez'
girliriend, according th

iesnimony.
< The remaining $17.000 Ar-
time savs he reccived was
split among the families of
Barker, Sturgis and
Gonzalez, according to
testimony.

Artime said he met with
Hunt's now-deceased wife,
Dorothy, in Miami sometime
after the Watergate burglary
a ycar ago.

He said she told him he
1 would receive money for the
! burglars and she would be
i; the conduit for the money.
{  However, Mrs. Hunt was
“1eiliAR im a nlonn rrach sfiar
that  racoting, btat bodor
Hunt was indicted for his
role in the burglary.

Before Hunt was sentenced
in the case last January, AT-
time testifted, Hunt asked
him to go to Washington for
a meeting. Artimes  szid he
went to Hunt's house. where
Hurnt gave him 512,000 in an
envelope which he pulled
from a brie{case.

Attime said Hunt told him
he wz< about to be sen-
téhten, and ashed 'thal —AY-

- Gerstein's-office said Ar.

ry

r

e tzke care of the chil

drer Artime, who RITTidown

Hua™ irom tie Bay of Pizs in-
-Vazeo an 1961, is the godfa-

th> ol onc of Hunv's chil-
dren

r

Alter that meetine., Hunt '

told Artiine he would 2ot a
cal from some unnamed net.
son v 1o wou'd use a coded
phrzse for ideatification, Are
time rostified,

He said he never recejved’

Continued on 44, Col. §

4 Continued From 1A v

¥
a cal, but that one day after
Hun: had been jailed, he
fourd throe envelopes con-
tairaniz the remaining $9,000
fn hes roaitbox.

“Tve siate attorney’s office
says Hunt did not send that
meon~y beeause Hunt was in
jail, «anc that LaRue did, ac-
cording to rehiable Washing-
1on <ou;iCes,

Arinre testified he was in-
ftroduied once to convicted
‘Watereate canstiralor
(lgrdon i at tihe ‘f\nf\nlu'—
Plazz Hotel here. That was in®
the spring of 1972 with Hunt
present, before Watergaie,
and nothing of consequence

was discussed, Arfime said.

Blul. Artime said, he met
with Hiunt on numerous occa-
sions. Hfe said Hunt referred
to whal was BEOing on as a
government operation ained
al ¢cleaning up drug traflic in
Panar

Hotse wos behind ite—rmmme
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lem cane,

TPhe New York Tumcs News Se;-vicn] 1 ‘,i
| The Cuhan exiie leader of In sworn testimony Th':“‘f’
the abari,ve 1951 Bay of Pig; ' day hefore one of Gerstein's
jriasicr hws reportedly investigators, Artime report-J —_
detiviro R21 0G0 i supporl edly said he had h2d frequent
moncy fer the convicted Wa- contacts with the five \.&alr:-
tergate tarplars from Miami. gate figures. He Sa'de‘-h: at-
Manuch Artime, the Cuban -est took place a wee atiﬁo Date: 7/9/73
leader, rk_nt\ucdix has iold when he visited them at thu Eartion:
DE"{:_C_J.J’\‘ Sizie _Atlorney ‘ on:
Richar AL_ ;rstein tnat  the JJederal ptison at Danhury. Author:
1?‘3'19» fiad come in cash ei” Conn. t Editor:
lhc directly or mdirectly :
Title: H
Gerstein. whose vear- -leng WATERGATE
HGmE Howard Hunt, anoth- investigation of the Miami
Aaie on-" -
::r‘c;)']l\r.a red Waiergate ¢ aspects of the Watergate
Dsl' rees elgee to tle inves affair first uncovered finans Character:
f".]' "'\4 ;.O;frno\‘. f,”.;, :k -C.al liaks between the break- or
t_l_gc lon wts ahe SEW 10T in and the Commitize for the 139-328
Times tnhat Artime had tesu- s Re-election of the President, . Classification:
fied the money wes passed - o h .
o is secking evidence that the Submitting QOffice: . iy
on to Be:rird Barner. Frank emr\L “ag \‘i mircd and ap- MIAMI,FLA,
- -~ : s panincon &) . ‘
Sturgis, Evgenio slarunez proved at a Key Riscayne [ ]Being lnvestigated
and Virgino conseier — all mecting Mareh 50. 1872, The
convicted  Watergate  bur- breakn  occurred Ju'le 17,
;::ara fr: m Miami — and 1977
SHELEEL Details of the mesting, al-
lepedly  mttended by John
Michell, for: or o atiorney
ALL INFORMATION CONTAINED aone . swkze deseriond 135t
HEREIN IS UNCLASSIFIED yaonth before the Serate Wa-
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tergate committce by Jeb
Stuart Magruder, former dep-
uty director of the Com-
mittee for the Re-election of
the President.

Legal experts here believe
that persons invoived in the
] Key Biscayne rmccting and
. others who alleged!y ordered
from Washington the wire-
tapping of Sen. George Mc.
Govern's Miami Beac
election headquarters could

- })e indicted under Florida
law. 4

Artime and other Cuban
exiles orpanized a Miami
Watergate defense relief
fund in February.

At that time, the fund, in-
corporated as a Florida
tharitable organization,
ppened an accouni with tie

.
¢
£
%
:
i
5
&

Hang u m_m-u; auu 'u..e_.....'. -
liciting funds for the rehef of
Barker, Sturgis, Martinez
and Gonzalez.
The fund's account is said
now to be exhausted. But
- sources close to the case said
bank records showed that be-
dween February and  Mayl
:more than 83,800 vas depos-
lited to the account, of whick.
leost $3,6G0 was in cash. U
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TO: DIRECTOR, FBI (139-4089)
: (7 -{ FROM: SAC, MIAMI (139-328) (P)
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JAMES WALTER MC CORD, JR,
ET AL;
o BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL COMMITTEE HEADQUARTERS
¥ WASHINGTON, D.C., 6/17/72
Y bl 10C
i
S8 00: WFO
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Re Miami airtel 7/10/73 which féraished copies of
news articles on interview of MANUELX ARTIME by Dade County
States Attorney's Office, concerninf ARTIME's receipt and
distribution of Watergate money,

- Enclosed please find for the Bureau and Washington
= Field copies of "Miamf) flerald"” news articles dated 7/10/73,
under the byline of R DER concerning this interview of
ARTIME by Dade CountyASdates Attorney's Office and concerning

by RICHA RSTEIN Qg e Count States Attorne .

WFG/jah
(5)

DATE__31i¥i?

<2£44agéﬂ
____L_c oples made

HSCA re _ZZref'Ue.,t-
(Sce B_fi le £Ll=-117200

possible conspiracy pryskcution in the Watergate matter planned

_g:é;z Bureau (Encs—2) i-ﬂ'
7 & Washington Field (139-166) (Encs-2) ALL INFORMATION CONTAINED
1 - Miami HEREIN I CLASSIFIED

7]
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C‘ 1afyge ent in Charge ) J.S.Govsrnmant g Offfce: 1972 — 455-574



PRy SR e WL R SO R

s
-

. . . Ty et R TIRERTIR: KL NSl RPF SIOPCI o SRl
o o RS - : ¥ k : - ’

by

/D-SSE [Rev. 7-16-53) i

C-

{Mount Clipping in Space Balow) 1

;GH\'E It to Families of Four’

. Miamian Says

He Got Coveru;}

] B} Bﬂ'ﬁR

Herald s.a!f hmer J’

E‘ Three Plain white emve-
Iopes — each crammed with

&53 000 in $150 bills — whre
rebmrpey 3% peDTUATY 10 g M-
amian’ who disiributed the
money to the famihes of the
Waiergate burgiars, State
Attorney Richard Gersiein's
office has learned.

Two of the envelopes bore
Ansufficient postage. A fourth.
envelope, also contaming 30

100 bills, apparently wau
05t or stolen in the mail.

SQURCES close to Ger-
stein’s investigation said it
has been confirmed in Wash-
ington that the money was
Mmailed from there by Freder-
ick C LaRue, a forrmer White
touse awde who last month
pleaded gUiity to abstructing
'-justi:e in the Watergate Cov-
erup. g

Manuel F. Artime, a Miami
busiressmar aid Bav of Pigs
veleran, reporiedly has con-
firmed that he found 1he
money in his mailbox — and
tha on enother occasion he
was handed an 2dditional
$12,000 in cash bv E. Howard
Hunt Jr,, the White House
— Al

/bf/

ALL INFORMATION CONTAINED

HEREIN IS UNCLASSIFIED
DATE__ Uyiye _ BY

Funds

» &5Sistant
agent who has been convicr-]
£din the Wdlergate case. ,'

1

i Cranrnac }\1-—-- A 2l Lo
7
L=
Sa)y faiind  las \.uuuemtﬂ'

that he received $21,000 in
all. He reportedly used some
of il tu pay legal fees for the
Miamians arrested in the
Watergate burglary and dis-
tributed the rest of the casn
to the families of the four
buiglars.

1 v . -

ot The Miamians are Bernarf:
"

3 - . - I
Rarker, Eugenio Martine?,
'%ank Sturgis and Virgiliv

Gonzales. All are now in
Prisofn. :
Jan (Mrs. Frank) Sturgis

came to the door of her
house at 2515 NW 122nd St.,

opened the door partway and -
“Don't be-’

old a reporter:
lieve what you read in - the
paper.” She refused to

e

Turn to Page 15A Col. |

and former CIA

{lnaicote page, name of
newspcper, city and state.
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* She felt

discuss it further, firmly tlos-

ing the door.

Jean Martinez, . the
divorced wife of Eugenio
Martinez, was walking her
dogs on Arthur Godfrey
Road, Miami Beach. She had
not heard that Artime had
said he distributed money
among the Watergate {ami-
lies. -

She said: “If there is such
moiney, I
penny. Whatever I've got,
the litile bit is money I've
earned myself”

In an effort to explain how
little that was, she said that
her doctor had recommended
that she undergo surgery, but
she coulnd’t afford it a: this
point.

Mrs. Martinez said she
knew Artime and thought he
was a pairiotic man who had
spent tume in prison 1 Cuba.
She spoke of her dislike of
the Barkers, whomn she knew
and of Howard Hu:nt, whom
che suid she hiad never met.
that they were
“deceitiul people” who had
misled her husband.

; é

haven't got a

IN ANSWER TO the re- .
port that 3300 had gone to

Marlinez' girifriend, she said
she didn't know who that
could he *and if he has a
girtfrivnd, good luck to him.”

Mrs. Yolando Toscano,
daughter of Martinez, said

she had not received any -

money, nor did she expect to
get any.

“T have absolitely no
contact with those people, so
Ididx't get any money,” Mrs.
Toscano said.

Mrs. Celia Gonzales, wife
of Virgilio Gonzales, refused

4n mtrom dalle 44 o
LG €Vl LdiR 0 d

waving her hand from her
front porch seat and repeat-
4, ~iuneno, no”

reporter,

srrerereear el

basis of the facts uncovered
so far, he considers the pay-
ments to be “hush money”
intended 10 keep the Miami-
ans from talking and impli-
cating higherups in the case.

“You can draw obvious
conclusions.” Gerstein said.

Martin Dardis, Gerstein’s
chief imvestipator, said it stuli
isn't known who instructed
LaRue to mai! the money to
Miami. -

“We don't know who gave
it (the moeney) to LaRue”
Dardis said. I has not been
possible to trace the $100
bills, because no one record-
ho

ed their serial numbers, he

said.

ARTIME is understood to
have told investigators there
was an elaborate advance
plan, complete with secret
codes, for the transfer of the
money frorx Washington to
Miami. But aiter the death of
Hunt’s wife, Mrs. Dorothy
Hunt, the plan was apparent-
Iy nhondened and the maner

. - . . v
YO OO A S M Bt e

manaer, investigators have
learned. )

Mrs. Hunt was killed last
December in the crash of a
United Airlines jet in
Chicago. Her purse, recov-

ered from the wreckage, con--

tained more than $10,000 in
cash.

It has been learned that
according to Artime, Mrs,
Hunt took the first steps to
arrange for the transfer of
money {6 Miami. Artirae told
investigators she visited his
home in Miami before her
death and told him money
would be supplied for the
Miami Cubans and their fam-

ilies. ™~

Later, Artime has said, he
ommzer YXiacns Tem T1Tm cloicn mdmen mand
DAV [IuWEL L Y db!“!\gt‘l}ﬂ aliu

Hunt handed him an enve-
lope containing $12,000 in
cash, some of it in $100 bills
and some in $50 bills. Ac-
cording toe Artime, Hunt
pever _teld him where the
money came {rom.

_ GERSTEIN was asked
Monday whetherr—ormr~ihe

BUT ARTIME. is—under-
sSTOUT I have gquoted
Hunt as saving there would
be more monev later, and it
would come from someone
who would identify himself

as 2 friend of Artime’s broth-

er. This was to be a code, but
it was never used, Artime
told investigators. Instead,
without any advance notice
or any indication of where it
was coming from, the money
arrived in the mail.

It has never been deter- -

mined what happened to $3.-

000 of the money. Artime has -

confirmed receiving $9,000 in
the mail, and from an inde-
pendent  source, Gerstein's
office has
LaRue mailed $i2,000. The
missing money was mailed in
a plain envelope which, like
all the others, carried no re
turn a'idress.

laFue, who reportedly
mailed the money, is a Jack-
son, }liss.,, businessman who
became a millionaire dealing
in oil and real estate.

been told that |

R S

ROV JUFIS . |

P

]
!
:
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Hey Diseayne Meeting

- Dade Case

- On Bugging

Const

By ROB ELDER s

) Herafe Staf Writer ;
State Attornev  Richare’
Gerstein said Monday that he
will eppoirt special proseca’
tors to help detenmine
whether White House fiziirec

I the \-‘v’.’ql‘c“rgulp ropg:ﬁracy
can be brought to trial in
Miami,

If there is enosugh evi-
dence, Gerstein said, he will
launch the local prosecutions
on the basis of a meeting
that occured on Key Bis-
cayne last vear' reportedly to
Bpprove a national campaign
of politica] espionage.

Gersiein said that to
create “a completely objec.
tive viewpoint, he wili go
tutside kit own office and
appoint “two Dade County
trial lawyers who are among
the most outstanding attorn-
€ys in the state.”

He said he will name the
special prosecutors later this
week, probably Wednesday.

The Herald learned Mon-
day, however, that Burton
Young, immediate past presi-

dent of the Florida RBar
Association, is cne of the
!a-:vyers Gerstein plans to ap-
point.

YOUNG, REACHED by
telephone  in Yugoslavia
where he is vacationing, said
h‘g_a_pd Gerstein “*have_had

* some discussion about it.

ALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED

L]

ereq.

34f have not decided with
any degree of certainty
whether to accept if asked.”
Young said. “But if Tcan ba
of some public service,
witt."” :
.J-UHIIE D“;\; ;IC :D e :ﬁlll;:'
far with recent gevelopments
in the special prosecutor
project. .

“I've been gway for a
week,” he said, adding that
he plans to return to Miami
two wecks hence.

Gerstein  said the special
counsel will “assist in evalu-
ation and the trial of the
case, should there be & prose-
cution here.” He explained:
“We are going to work on
whether or not there is suffi-
cient evidence growing out of
the Mar. 30 (1972) meeting
on Key Biscayne to warrant
‘prosecuticn here.”

Gerstein said he already

has written 1o Archibald
Cox, the special federal pros-
ecutor in Washington, to re-
quest a trenscript of the
testimony of Jeb Stuart
Magruder, a former White
Houyse aide and Nixop cam-

paign official. -
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Magrucer has testified in
Wiashiingion that""The Rey
Biscayne meeting was at-
tended bv himself, former
U.S. Atiorney General John
Mitchell and Frederick La-
Rue, angther former White-
House aid who moved to the
Com.mittee for the Reelection

Gerstein and his gides put
T HEYANce limits on the
scope of the case.

Said Edward Carhart,
Gerstein’s  executive  assis.
tant: "We'll look at every-
bedy the evidence leads us to
— we won't exclude any-
one.”

of the President.
It was 2t the Key Biscayne
meeung, Magruder has said,

that Wlitenoll armmrenvead o o
(94139 FLEEES LV Y ) QP Y R & [ J

£250,000 hudgzet for a polii
cal espionage plan conceivec

Soecifically, Gerstein's of-
{fice is known tc be exploring
whether there are grounds
tor a case against Charles W.
Colson, former special
counsel to the president,
bv G. Gordon lLiddy. also a against whom no charges
former White House employé. have been filed so far.

ASKED WHETHER his Gerstein was asked wheth- t
plans for a separate prosecu- er he belteves he has the au- ¢
tion might interfere wiih the thority fo  prosecute Presi- ’
national  investigation by dent Nixon himself, if that]s
Cox, Gerstein replied: Twhere the facts lead him.

“Certainly 1 will confer "We haven't researchel
with Mr. Cox. We won’t do that,” he sajd. “We've had 7o
anvthing to hurt their case. Ireason to research it.”

But we may have as good &~ - )
case as they do . .. ‘

“And if a crime was com- )
miited hicre in Dade County, .

we hgve o "‘"gl",f and = .-_:::‘. 2

: s
Richard Gerstein

-« . special ai pa

Cow . ¥ -

AR R

e A I PR

Iliicmins |
jr It was Gerstein’s investiga-
ition that first uncovered the
Jmoney link between the Wa-
tergate burglary and Nixen
reelection campaign funds.
Clearly hopeful of plaving an
even larger part i 2 national -
story, Gerstein already has
had assistants researching
the Yaw 1o determine his au-
thority in the matler.

The legal question is 2
complicaled one, according
to Joel Eaton, an intern in
ihe siaie aiiorney’s office
who has researched the

matter.
BASICALLY, the question ‘ .
is whether persons can be .

prosecuted locally for plans
— sume made here, some
elseswhere — relating to a
conspiracy to perform illegal
acts outside Dade County. 3
Gerstein said Monday he .

now is satisfied that the law ’
supports a local prosecution

if there are facts to back it
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Transmit therfollbwinq in Ty T plattsst or isde) fi%
Via AIRTEL ‘ i
{Priority)
________________________________________________ Lo
TO: DIRECTOR, FBI (139-4089)
) FROM : SAC, MIAMI (139-328) (p)
( .b’ O
JAMES WALTER MC CORD, JR,;
ET AL;
BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL COMMITTEE HEADQUARTERS
WASHINGTON, D.C., 6/17/72
I10C
00: WFO
Re Miami teletype this date re article ROB ELDER

published in the 7/12/73 issue of the "Miami Heral e
“ o
Attached fo ttention of the Bureau and Wa ington
Field are copies of fidqvit submitted by MANUEL FM ARTIME
in which he denies t iUg ROB/FLDER of the "Miami Herald"
that the Miami FBI ga @gﬂmth OK to release Watergate money,

o' o,
oo 2=
Bureau (Enc-1)
- Washington Field (139-166) (Enc-1)
1 - Miami '
WFG/jah
(5)

ALL 1nkORMATION CONTAINED: . ptt - & i
HEREIN IS UNCLASSIFIED Divt'ht¥ =t
DATE___ e[ BY3$P4Jem| Oms

G - H34uyL2o1e3
' Approved: - _W ‘/'/

-\ A—%—_m Sent
Special Agedt™in Charge
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JULY 12th, 1973

To Whom It May Concern:

Under oath I declared. That in my interview with the newspaperman
¥r. Rob Elder, I mever told him (Mr, Elder) that the Federal Bu=
reau of Investigation (F.B.I.) gave me the ok to release any money

that I received to help the families of the Miamians involved in
the the Watergats case,

What I told Mr. Klder was that I explain the whole story to the F.=
B.I, when I was questioned by the Bureau (F.B.1.} ard at the tixe
of my interview with the F.B.I. I already had (two thousand dollars)

that I will give it to the lawyer, so is not true that I teld Mr,
Elder that the F.B,I. gave me the ok to go ahead, .

) T ¥ that in tha S Ma~
#igagiegaw}rggigt,oheE s%gna%grrgiggﬁearstb%iogf scretary, Miss

Truly Yours,

w/ﬂ-‘tiﬂa

“¥aria Elena Triolet, Wittness .

—" Reinaldo Torrente

NOTARY FULLIC 8147 pr I
MY Chhia d5i0m L)m.su SF}S“.‘DA A Uﬂﬂ!_

GENERAL INSURANGL u&or:m!.*mf' 3578 o

A Tt e—{-ﬂ"-—"j %—ﬁ-—h(-v’z;v" o e i

127 gei9— pdT7
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’ ' ( v FEDLVL SULAU OF iV ISTIATION M : Bader
T . - . Calichan

- COMMUNCATIONS SECTION \-) Mr. q:;c:a -

. . a Mr Comad .

- “; K E ‘_ -;_'.‘; . 4//‘»5‘__:_#"

Mr Yenk sc

Mr. Momoshal

TN ,
NRE58 NY CODE TELETYPE b i, 25

M:. Thowpeon

1136PM  URGENT B7-12-73 PJR Mo Wolien
Mr. Baise
TO DIRECTOR 44-52576 i —

Mr. Bowers _____

e - Mr. Heringtep
BALTIHORE 44-550 . M Bernc
FROM NEW YORK 2P Mo, Bole;

Mrs. Hogon ... .

s
C.> S

ARTHUR HE;'§€?AN BREMER AKA; GEORGE C. WALLACE, GOVERNOR OF

cma el e e -

-]

T

ALABAMA - VICTIM; CR; AFO. o
RE BUTELCON WITH NY 7/12/73.(
MR. JOHN GOLDMAN, EMPLOYED BY GUTHMAN, NATIONAL EDITOR
LA TIMES AND FORMER PRESS SECRETARY ROEERT KENNEDY, AND
DONALD HEWITT, CBS CONTACTED EVENING 7/12/73. THEY ADVISED
THAT WITH ALLEGATION OF "LINK™ BETWEEN SUBJECT BREMER AND WATER~
GATE FIGURES CBS COMMENCED COMPLETE REVIEW OF BREMER CASE TO
ATTEMPT TO ESTASLISH CONNECTION WITH BREWER AND WATERGATE

CRIGINAL FILIT B'/

FIGURES.,

FILK OF WALLACE SHOOTING REVIEWED IN CBS STUDIOS AND
GOLDMAN AND HEWITT IDENTIFIED INDIVIDUAL SUSPECTED OF BEING
END PAGE ONE

—y

[35- 48§~ dmgpme

— f
NOT Rxrom

“COR 8 e
167 guL 94 873 ’PF
——— L -
al 1 “E?‘
guieoid &8

, ALL INFORMATION CONTAINED -
§3JuL 301972 HEREIN IS UNCLASSIFIED - ..
N DATE__ }{gi90 _BY Se4JRm| Dms




xeéd

- &5
R
B
i
W
F

PAGE TWO
G. GORDON LIDDY. 3 SECONDS OF FILM IN WHICH THIS PERSON
PICTURED CLIPPED AND BEST FRAME MARKED. THIS PERSON IS
VEARING "WALLACE™ SKIMMER AND REACHES OUT OVER CROWD TO
ATTENPT TO SHAKE HANDS.

FILM BEING SENT BY COURIER VIA EAL FLIGHT 453 TO
BALTINORE FOR REVIEW. FILM TO BE RETURNED TO CBS, NY.

 NO FURTHER ACTION BEING TAKEN BY NYO.

END -
VAE FBIHQ HOLDING
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Date: 7/13/73

{Type in plaintext or code)

..-__—_..._-._——--.————-_..-_—_—-—-——-.——_-——-.-..._—-—.-. —— e o —————

T0: DIRECTOR, FBI (139-4089)
(/-[ FROM: SAC, EL PASO 6‘(’139-25) (RUC)
SUBJECT: JAMES WALTER MC CORD, JR.,

f ET AL S
ﬂ I0C :
- J/ u S Y
, }lﬂ 00: EP eyl
N;f\\ Re Bureau airtel, 7/10/73.
Re EP ni ureau, Attention

Enclosed for the Bureau are five copies of LHM .
. under MC CORD caption. , _ K

% ARSHED MAHMOOD KAMAL, a citizen of Pakistan, has®

been interviewed and he has no information concerning the :
Watergate case. He stated he had information which would.
have an effect like the Watergate case has had, and it = 3%
was misinterpreted im relay to the Bureau that his informa fon
would have an effect on the Watergate case ik

-

{

Lo L

(;)Bufeau "B
& -B;_Pasojr

FE )

Approved; Eb ’ 31

Foky L . S ent in Charge
{) ssauwasm T e e
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

202 U. S. Court House
In Reply, Ploase Refer 0 El Paso, Texas 79901
July 13, 1973

JAMES WALTER MC CORD, JR.,
ET AL
INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

Mahmood was reported
o have claimed to have in his possession five hours of
recordings concerning foreign involvement in the Watergate

investigation. .
T Tz

/KAfshg Mahmo Kamal, a citizen of Pakistan, was
interviewed by Bpecial Adgents of the FBI on July 10, 1973,
at which time he advised he had absolutely no information
concerning the Watergate investigation. He had told USINS
he had information which would have an effect on public
opinion similar to that of the Watergate investigation if
it were to be published.

During the interview, Kamal indicated that the
information to which he had reference dealt with international
relations and had nothing to do with the domestic practices
of the United States.

This document contains mdther recommendations nor
conclusions of the FBI. It is the property of the FBI
and is loaned to your agency; it and its contents are not
to be distributed outside your agency.

*
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g & * UNITED STATES GUVERNMENT . : ‘* —_—
g . : L X Tamining .
% ;. - Memorandum - — ——-L_:-_.
g & Mo, Gtk
E ? to  : The Director : pate:  July 13, 1973 M, Jenking
Mr Meshall
s 1 - Mr. Gebhardt . Sores
1 FrROM : R. E. Gebhar 1 - Mr. Kelly :: mu_—:
y 1 - Mr. Boyd "‘:"6::‘-—-
SUBJECT: ARTHUR HE@EMAN BREMER, AKA.; . pames ——
GEORGE C. WALLACE, GOVERNOR OF M. Herington
ALABAMA - VICTIM; - Loy —
i CIVIL RIGHTS; ASSAULTING < ke Bty —
g{ FEDERALOFFICER 0\, (y etlen e Canel '{
& A
TN At 5:55 p. m. 7/12/73, you called and advised you had received N
i a call from Mr. Ed Guthman, National Editor, Los Angeles Times, [
%5 | telephone (213) 625-2345, home phone 454-5773. You advised that you
had known Guthman for many years and considered him a good friend.
‘2% Guthman referred to the recent information that E. Howard Hunt :
4§ (convicted Watergate conspirator) had stated Charles Colson (former ¢
& HE White House aide) had instructed him at the time of the Governor Wallace
% E shooting to proceed to Milwaukee and make an effort to obtain access
% to Bremer's apartment. (This information was reported in the ‘
g ¥ New York Times on 6/22/73. The allegation by Hunt was denied by
E-2 ‘ . Colson, although Colson, according to the article, did admit discussing .
‘g , - the Wallace shooting with Hunt at the time. It is further noted that N
:? p Bureau Agents were at Bremer's apartment and secured the apartme i
F shortly after the shooting.) = _ i . £
R ¥ _ Guthman continued that a review of CBS films of the shooting E
of Wallace in New York by Guthman's colleagues reflect an individual i
" his colleagues feel could be identical to G. Gordon Liddy. It was
~ further stated that it appears possible this individual actually led i
Wallace into Bremer's line of fire. Guthman stated that he doesmot -
S believe this is a situation the news media should pursue and, therefore, .
. é’% was referring the information to you and would make the film available =
g ' a 3 if you would desire to review it. According to Guthman the film was
_ HQ*‘% X located in care of Don Hewitt, Producer, 60-Minute Show, CBS, ...
) = fﬁg New York City, or Mike Wallace, the narrator on this show, could - °
X B make it available. Guthman suggested if Hewitt and/or Wallace want ~ -
io,%m : : some substantiation of this information being furnished you, they .- e
o 1 should call Guthman directly. . - S PR
5 = ; f— ' CONTINUED - OVER : N\ -
E éw‘“\: - W%&n' SR Y tRA V'
k- Ezi REG:mcw N 1123 UL 20193 E é(/ db\
= (4) - E oz gieeown LU N
3 51@2 : CAN Wb ey o T o S 'c“.“fv_‘
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' _ this 1ni'ormat1on and advxsed him that we were convmced the inchwdual

T ¢ o - )C)

]

‘Mémo to the Director

RE: ARTHUR HECKMAN BREMER, AKA,

We discussed this information and I advised you if this

infnrmnf1nn was corroct fthe 'F‘nl’ 'rnr\"'lﬂ havae aanmmnmlata SniricAinfian
ke W A BAAEA AR Wit/ Wwivd & Wirvy Liiw & FrWLlldvd LI ¥ W \Juul*u.cyc J“" LGIAL VAR

for investigating the 51tuat10n as a continuation of the Bremer
investigation, .

I called Night-Supervisor Paul Brana, New York Office, at
6:15 p.m. 7/12/73, and advised him of the above and instructed the
New York Office to make immediate contact with CBS in an effort to view
the film, I emphasized the point that this situation must remain

non 'F-lﬂani-:o'l nuntil it 3¢ roacnluad
[=1% 8 lbbl, UILLLUMOCLILAQL WEILLL AL A 4 WDWVLY Clls

At 11:25 a.m., 7/13/73, 1 advised you that several Agents
who were involved in the investigation of the Bremer case, two
WFO Agents who within the last four to nine months had actually
"eyeballed' Liddy and myself had viewed the film supplied by CBS,
New York, and noted the individual they thought might be Liddy. We
also viewed the full CBS film and ABC film being maintained by the

TMraTfdlmornena i nm nmad AT cvwvamAant Ansen A dlam manman A aTas S dhand
Dd,.ltllliUItf U]J.I.LU d.l.lu d..l.l. pL t:bl‘:lll- Lalliv I-U I-II.U Salkic L»Ullbll-lbluu Likat

the individual pointed out by CBS, New York, was not G. Gordon Liddy.
This individual is in the third row of spectators and reached over to
shake Walhce's hand as Wallace was greeting the people. After he

8hook hands, he turned and started to depart at which point Bremer

broke through and shot Wallace. This individual then turned back
toward the "action." Physically, the individual in the film is at
least 6'2", over 200 lbs. and no more than 25 years of age. A shock

Lo s smnembaca ol pn e Posrmaan =2 . | T 3.3 2 B0 D fAmn
U.l. AL p.l. ULL uu.lug LI'UIii uuuc:. Ill.b ll.d.l 1§ ODViOUs. uluuy 1D 0 O W/ ,

133 1bs. and 43 years of age with a receding hairline, The individual
does have a similar type mustache that Liddy presently has. The
action in the film fails to indicate in any way that this individual was

~ leading Wallace in any direction. To the contrary, as indicated above ", " °

he.was about three rows bd.Ck m the spectators as Wallace was going LT

down the lme shakmg hands

) balumore nas DPBH lnbll‘ﬂC[“ﬂ to return Llle DDD Ium IO bDD - .
New York, and pursuant to your instructions I contacted Guthman in ol
Los Angeles at1:50 p.m., expressed our appreciation for his furnishmg '

('
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TN g T e € i 7 £ IO g e ¢ et g ey, o it ey e - e aem g e L



. S el e e e e S B T L B VI TP I PUE . S e SO LY S

LR P
S e

R g
1

T A Ty R ¢

—
o ’ :

‘_

*

L

iy
L

mo Yo The Director . _ .. ' "
: ARTHUR HECKMAN BREMER AKA.

vinted out by ‘his’ New York colleagues was not G. Gordon Liddy. He
%51 advised as to the reason for our dec1swn.

invesi:zatio. \

ACTION:  For informatwn. . .

—_—= o i . e Tz
6:15 p.n.. 7 Il T Enc zrises S
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) .
Mr. Archibald Cox | July 17, 1973
Special Prosecutor
DPirector, ¥FBIX /3 6} ) \/ O ( C‘ - BY COURIER SERVICE
ARTHUR HERMAN BREMER 1 - Mr. McGowan
GEORGE C. WALLACE, GOVERNOR 1 = Mr. Nuzum
OF ALABAMA - VICTIM
CIVIL RIGHTS; ASSAULTING ALL INFORMATION CONTAINED
A FEDERAL OFFICER HEREIN IS UNCLASSIFIED .y

DATE. Tldto . BYSPal]

On July 12, 1973, information was received by the FBI1
to the effect that the Columbia Broadcasting System (CBS) films

of the assassination attempt by Arthur Herman Bremer on
Governor Wallace show an individual who could be identical

Nt W W e BT RS aRWT S25 =itV a2 o ER

to G. Gordon Liddy. Allegedly, this individual actually led

7O

Governor Wallace into Bremer's line of fire. .
- § On July 13, 1973, the film, which was obtained from _

CBS, was reviewed by a number of FBI Agents who were involved ,
\3 in the investigation of the Bremer case, as well as two Special

Agents who, within recent months, have actually seen G. Gordon

é?# Liddy. 1In addition, film was obtained from the American
_Broadcasting Company for review. It was the conclusion of

ch »of the Special Agents who reviewed this film that the
ndividual shown in the film which was believed to be Liddy
8 not G. Gordon Liddy.

A-FB(

The film showed this individual is in the third row
f spectators and he reached over to shake Governor Wallace's
nd as he was greeting the people. After he shook hands

the individual turned and started to depart, at which point
Bremer broke through and shot Governor Wallace. The action

mn/ in the film fails to indicate in any way that this individual -
was leading Governor Wallace in any direction, and, to the
—__contrary, was three rows back in the sgpectators as the Governor

- < MAIEDS ,;._.,‘ |
JUL 181973 ,?

'ONIGINAL FILED R & _ /!

Azsae. Dir

h"P" was going down the line shaking hands. In addition, the

o individual in the film appeared to be at least 6'2*, over Gg;
Fiectcom _ 200 pounds, and no more than 25 years in age, with a shock

Gen. . of hair protruding from under his hat. Liddy is 5'8 3/4",

——— weighs about 133 pounds, is 43 years of age with a receding

tatell, hairline., The only point of similarity is that the individual A

5B e e e ale & 8- == Waseg e 1L alfs =

Loy ___ 40" the film has a mustache similar to the one that Liddy-hn\. Aabj

Plen. & Eval. _
. Spac. Imv. ____

No further investigation is being conducted concerning

Troining

e e — the above and it is being brought to your attention az & mattex
o — of information in the event the matter is referred to your office
’?:;?“_m-fr Oqgﬁi other source. ¥ b . ,14F’

¥
i 'Ofnp}mnc : - } P VJ
x,,,,g., s,,,ﬁ 4,&1\!5:, 1)F_LE,I,,“,E S N SEE NOTE ON PAGE TWO
\\ H . j
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See memo R, E. Gebhardt to the Director, 7/13/73,
REG:mcw, captioned as above. Advice to Mr. Cox is being
sent on instructions of Director Relley. .

b

- ¢ . . .
- - ' h - .
- ‘e
. ; . -
. _ »
- N . - -
- . .
- L o L
‘. B
T »
» . - .
. .
R N . —_— . . o - ..
‘
-
4 v -
v

.



g fmcuzskucmﬁ.s'mm .
C COMMUNICATIONS SECTION = -

:ro DIRECEL  (139-4089)
ASHINGTON FIELD (159-595)

_7*? .

r-, . e

[, RE LANITEL 7-9-73, D |
Qﬁfiéﬂn zusranr DATE, ANY HARVEY, SECRETARY OF HERBERT

AR

DVISED THAT KaLMBACH WILL BE UNABLE TO ﬂAKE

Soo o BT

&’;“.,:?-'h v 3t (%

{-BEVIOUSLY aGREED UPONFAéPOINTMEﬂT WIIH BUREAU Aeﬁurs.f

‘ Q“"N;" ""ﬁ% Ry
I ﬂ KALMBACH IS TU BE QUESTiONEDtZ
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PLAINTEXY YELETYPE - 1- Mr. Ruzum

ES

. ,:x e

ro#ic LOS ANGELES (139- 306)“'533 4/]t{

mou DIREC!OR PBI (139-4089)/

JAMES WALTER NC CORD, JR., ET AL; BURGLARY OF DH&OCRA'_!IC

HATIONAL COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72; INTERCEPTION G
COMMUNICATIONS.

RELATEL TO BUREAU AND WFO DATED 7/13/73, AND BUREAU um
TO LOS ANGELES DATED 7/5/73. e

LOS ANGELES SHOULD INTERVIEW MR. XALMBACH ONLY IN mconmucx
WITE THE REQUEST RECEIVED FROM THE OFPICE OF SPECIAL PROSECUTOR

COX DATED 7/2/73, WHICH WAS PORWARDED AS AN ENCLOSURE TO mxm.
HANDLE IN ACCORDANCE WITH INSTRUCTIONS IR REAIRTEL, = =~ = * - =

MAIL COPY TO WFO,

JM- wPo (139-166)

' RSN S ALL INFORMATION CONTAI :
memceron ' FEDERAL BUREAU DF INVESTIGATION gEREIN IS U CLASSIFIED
ot COMMUNICATIONS SECTION : ATE BY $¢4

Toboratory ____,
Plon. & Evel.
" Spec. tav. iy
Tralning r By :
_ Legal Coun. _____

Cong. Sorv.

TS B0 25

Taiophont Rm. __
* Directer Sec’y __ MAIL ROOM [ ] TELETYPE UNIT
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UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum

TO : DIRECTOR, FBI (139-4089) pate: 7/13/73

FROMMQAC RICHMOND (139-65) RUC

SUBJECT: JAMES WALTER"MC CORD, JR.;
AL.
P BURGLARY DEMOCRATIC NATIONAL
c COMMITTEE HEADQUARTERS, WASHINGTON, D.C.,
(¢, 6/17/73
I0C
(00:WFQ)

Re Richmond teletype to the Bureau, 5/21/73.

All investigation in Richmond completed.
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R. E. lang 1- My, Callahan :'ﬂnupm_,_
/C l‘ 1- Mr. Miller Tele. Room
1- Mr. Mintz W. Baise
WATERGATE INVESTIGATION 1- Mr. Wagoner e Bermen
1- Mr. Nuzum u:hmm;:::
N Me. Conmay
.Hl.n‘tl____
Mr. Eardley .
The 7/9/73 memorandum of former Acting Director is.Hogm .

Ruckelshaus (attached) provides an approximate status

atatemant onncerning a2 nmimhar nf araas of inung!-inn!-{nn
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which are decidedly different but Hhich are frequently
referred to under the general term "Watergate Investiga-
tion." The following are comments of the Accounting and
Fraud Section, General Investigative Division, which has
the basic supervisory responsibility for most of these
matters. At the outset it must be stated that while

Mr. Ruckelshaus' memorandum is technically accurate when
it states that much of the investigation of the Watergate

matter has heen develonad by tha 01 a nvl--l-nv-nau'e NFEFs ma
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through the grand jury, the fact is that the FBI conducted
practically all of the basic investigation necessary in
this case.

While the USA's Office was handling the grand jury
ingestigation, extremely close working relationships existed
between WFO and Assistant U. S. Attorneys (AUSAs8) Silbert,
Glanzer and Campbell and on virtually a daily basis pertinent

information developed'in the grand jury hearings, needed for

investigative work, was furnished to WFQ which forwarded
this information to the Bureau in daily teletype summaries.
However, after late March, 1973, when McCord, Magruder and
John Dean began relating their knowledge of the cover-up,
information received confidentially by the grand jury was 25
imparted by the AUSAs on a strict need-to-know basis which B
did not include FBIHQ, obviously, since.former Acting .

Director Gray was believed by the AUSAs to represent 9 '”(/o 195 g17é

Afeant mimalinae AFfF dnfrvmadt e LIS e IWsama v
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were involved in the cover-up. gEl
A .
With the appointment of Mr. Archibafd é'Cox as UL 25 1913
Special Prosecutor, the AUSAs made available their iuio-mi---.__r -
tion and files to Mr. Cox' staff and on 6/27/73 formally
removed themseQ Hfrom further responsibilities concerning’

Attachments I
N
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Long to Gebhardt
RE: WATERGATE INVESTIGATION

this case. The investigation of the basic criminal case
involving the burglary of the Democratic National Committee
Headquarters (DNCH) on 6/17/72 has long been completed and,
as is well known, resulted in the conviction of the five
individuals who were arrested at DNCH as well as Gordon
Liddy and E. Howard Hunt. During the grand jury proceedings
following McCord's 3/23/73 letter to

Wec—fal Prosecutor Cox has publicly
8 e and his staff have not yet determined who will be
prosecuted as a result of the recent disclosures but it

seems likely that De Diego and Pico will be indicted for
Interception of Communications (IOC) violations.

Jeb Magruder obviously is indictable for conspiracy
to wiretap but this is not likely since Magruder has publicly
stated that he has made a deal with Cox' staff to allow him
to plead guilty to one count of conspiracy to obstruct
justice.

With respect to the Obstruction of Justice and
Perjury matters which have been explored by the grand jury
since late March, 1973, investigation is virtually completed
and Cox' staff is in the present posture of considering
whom to prosecute. As a matter of fact, about the only thing
to be done in this regard is for Cox and his staff to complete
conversations with pflﬁo;pa; White House and Committee to
Reelect the President figures who are involved. This is a
proper area for handling by the Prosecutor and should not,
and is not, expected to involve the FBI. At present we are
under instructions from Cox' staff to conduct no interviews
of prominent figures in this case except on a specific o
request from Cox' staff. It is not known precisely who will
be indicted and who will be utilized as Government witnesses
but it is interestlng to note that when the AUSAs were
handling this case they had determined that Mr. Gray would be
utilized as a Government witness, similar to the situation
of Alfred Baldwin during the basic I0OC case, but this situn-
ation is by no means certain to be maintained by Cox.

-2~ CONTINUED - OVER

e e s R N R T i L . ot



I

t

¥
L
]
j
3
;
? v
b
1
:

.,

Wt AR
",MT : fﬁ - w»% :F’ '“?"
LY
[}

Long to Gebhardt ‘ L
RE: WATERGATE INVESTIGATION - E

oy

P A T e gt Wi e . n " e
N (gl ot R e TRy 1 i
Rk b T M O S AR SN0

A working relationship has been established by =
the Accounting and Fraud Section and WFO with Cox' staff and
contacts are made on virtually a daily basis. The principal

”%ﬁ areas of investigation now deal with possible Bribery or
¢ Election Laws violations. Thomas McBride and Roger Witten
1= are the attorneys principally involved in this phase and
3 it is expected that an accounting investigation of
158 financial records of the Committee to Reelect the Presi-
v dent will be requested, looking toward developing specific

Election Laws violations in the realm of illegal contri-
butions by corporations as well as alleged illegal dis-
closure of contributions and disbursements by the Committee
to Reelect the President.

poE
&

McBride has picked out 42 specific campaign con-
tributions matters which are indicated to be of present
primary interest. These were contained in a memorandum dated
7/2/73 (copy attached) which requested advice ag to what
information the FBI may have concerning these items. A
comprehensive memorandum is to be prepared in response to
that memorandum as soon as file reviews by the Accounting
and Fraud Section and by WFO are completed. This is being
expedited.
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ACTION: This is for information. The Intelligence Division,
which is supervising investigation concerning certain burglaries
around the country allegedly involving the White House Plumbers
will furnish information concerning that work separately.
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UNTTED STATES GOVERNMENT DEPARTMENT OF JUSTICE
Memorandum

[}

TO  © My, William D. Ruckelshaus DATE: July 2, 1973
Acting Director
Federal Bureau of Investigation

P PROC.

FROM o
142}
N - Watergate Special Prosecution Force .
- ge )
k‘ —R‘{ . SUBJECT: (Campaign Contributions Investigation .
=
: } — by =
- A

Pursumant to the meeting of July 2 between Thomas McBride al'rﬂ‘3 ;?
Roger Witten of my office, Robert Higgins of the GAO, and Agents
James Dolan and Charles Nuzum of the F.B.I., please transnit to tar
office (ATTENTION: Thomas F. McBride} brief reports outlining the
investigative status of the following matters. With respect to each
tQpin please include the source and date of the investigative request:

1 -~ Andreas-Dahlberg Contribution/Ridgedale Bank Charter —
omtnbutmn fram Dwayne Andreas through Kenneth Dahlberg which ended
wp in the hands of Bernard Barker; allegation that Conptroller of
= Qurrency granted a national bank charter to a group which included
Dahlbe.rg and Andreas with abnormal haste.

1 R

a1 ot ..‘. “--‘l‘\“

A= I" .2 - Vesco $200,000 Contribution — contr:butlon and the Iret'hods
" used to solicit it. )

3 — New York Times advertisement of May 17, 1972 — covertly
sponsored pro-Nixon advertisement in the New York Times which did not
bear CREFP's signature.

4 ~— Magruder-Lasky $20,000 Expenditure — Magruder dlsbursemarrt
to Victor Lasky for unpublished political tracts. A C R

]

et

5 -- Ronald Walker $2,000 Expenditure — FCREP dlsbursment of
-$2,000 to Ronald Walker of the White House some time prlor to Aor:l 1,
1972, for undisclosed pm:poses _
S 6 — Iouie Nunn — 1971 Kalmbach transfer of $100 000 cash bo
: Iouie Nunn, Govemnor of Kentmky - 2 ‘%‘s Y

' : 7 ~— Tim Baboock — Babcock, former Governor of Idal-n, solicita—
tion and transfer to FCREP of $3%,000 in anonymous donations. . .-

WEY L f 0’2’4 7‘6 L ’1973;{/
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TJuly 2, 1973
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8 — Thamas V. Jones Contributions -~ Jones and three other
Northrop Corporation executives contributed $100,000 loaned to them
by French friend through ILimembourg bank; subsequent Jones contri-
bution of $50,000 or $75,000 to Kalmbach which was used as hush money.

Y g 9 — Philippine Contribution ~- $30,000 contribution either by
former Philippine Ambassador lagdameo with Cabarros and lopez or by
Ramon Nolan, which was returned through either Anne Chennault or
Fred LaRue. o
!
10 -~ Charles Saurders Contribution -— Saunders proffer 'of
$10,000 contribution, which FCREP returned, perhaps through LaRue.

11 —- Pfizer Settlement -— allegations that Justice Department
directed detrimental settlement in civil litigation against Pfizer
Corporation in the District Court of Minnesota.

12 -- Woolin/Priestes Contribution -~ investigation pending in
. the Southern District of Florida.

- 13 -~ Walter C. Duncan -- Duncan, currently under indictment for
viclation of Sec. 1014, contributed $305,000 to Nixon and $300 000

to Humphrey. 7 .

14 -~ Farkas Contribution — Farkas contributed $300,000 to
Nixon; named Ambassador to Luxerbourd.

15 — Edward Ball -~ administrator of the DuPont state and con~
nected with the Florida East Opast Railroad. y 3o

16 — Max Fisher -- an agent of FCREP, received a $10,000 reim-
burcement for expenses.

17 — Contributions fram Greek nationals — allegations of tux
canpaign contributions by Greek nationals, mcl\ximg Vardmoyarmis
and Liamentis through Thomas Pappas, an American citizem. .50 .-

. 18 — National Black Committee to Re—-Elect the Presxdent —
received and passed to FCREP $47,000 in corporate contributions. =

19 — C., Arntolt Smi

20 -~ Lloyd Sahley — allegation by Sahley of presfmre tactics
‘ by agent of CREEP. B

1
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R
21 — Anti-Wallace Expenditures — allegations that Nixon
funneled money through James Martin and Frances Raine into hlabwa
in 1970 to defeat Wallace.

22 — Carpet Contributions -- allegation of large contributions
by corporate industry representatives (Seretean, Barwick, Shaw) in
3 return for favorable treatment by Commerce Department.

23 — McDonalds Contribution -~ allegation that McDonalds re-
ceived favorable action from Price Commission in return for large
contribution by its President, Arthur Kroc.

24 -~ Howard Hughes Contribution -- allegation;Howard Hughes
contribution were corporate funds.

25 — Dairy Industry Contributions — allegations that the dairy
industry received increase in milk price supports in return for con~
tributions.

26 -~ Lehigh Dairy Contribution —- a]legatlon that Iehigh I)a:xry
Co-op made §50,000 corporate contribution to Nixon.

) 27 — James Hoffa/Teamsters —- allegation that Hoffa and/or the
Teamsters made contribution to procure Hoffa's commtation.

28 — Amerada Hess 0il Campany — allegation~that Amerada Hess
received favorable treatment fram Interior Department in return for
- contxibution. .

R i o A
. AR

. 29 — Clement Stone — allegation that Clament Stone's insurance
g2 corporation received favorable treatment in return for campaign con- -
¥ tribution. _
30 — Warner-lanbert -- allegatlon that corporation reoeive& .
favorable antl—trust treatment in return for cont:r:.but:m

31 - Leonard Firestone —~ allegation that Exemtive failed to
pass tire safety regulatlons in return for contribution. :xi~

o 32 —— Armco Steel Company — allegation that Peter Flamgan of
-~ the White House interceded on Armco's hehalf in pollution dispute
' ’ in Houston. _ o

B 33 — Bunker Hill Corporation -- allegation that Bunker Hill
received faworable treatment from Environmental Protection Agency
in return for contribution by Robert Allen, president of its parent
corporation. !

-
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34 —- Scaife/Mellon Bank -— allegation that the bank received
favorable treatment in return for contribution by Scaife.

. - 35 -- Victor Franklin — allegation that Attorney General blocked '
<N - prosecution against Franklin for improper purposes. .

36 —— Coldwell Banker -~ allegation that Attorney General blocked
prosecution against fimm for improper parposes. 4

37 -~ Charter Corpcration — allegation that Charter Corporation
paid $250,000 legal feee to Kalrbach and obtained extremely favorable
treatment fram FA.

38 — Robert Mullen ORO Contract -— allegation that Robert Mullen
Agency received favorable contract from OBO in retwrn for its ser-
vices to FCREP. .

39 —- Texas Consortium—Gas Deal -- allegation that Texas consor-
tium which includes Texas Eastern Transmission Company, Brown and Root,
and Tenneco received contract to import gas from Russia as result of
contrlbut_wns

/ 40 -- International Seafavers Union — allegation that in return
for confnbutlon, Justice Department ceased criminal proceedings

against union.

4] -- Stirling-Homex Corporation -- allegatmn that corporation
prov1ded free airplane. transportatmn to campaign officials for
campaign trips.

42 — Movie Industry Contributions -- allegations that the movie
industry procured anti-trust action against the tele\n,sxm nébsorks -
in return for contribution. . e

cc:  Robert Higgins, Esg.
Office of Federal Flections
L General Accounting Office

- Thomas J. McTiernan, Esg.
Acting Chief, Frauds Section
Criminal Division
Department of Justice
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_ Much oftbo lnvostlsat!onmthowmmb matter has
been developed by the United States Attorney's office through the
grand jury. ¥BI investigations have been managed tbroush m
Dimloua, lntomgonco and Genoral l‘rmstlgauvo

_ __'l'horo are nvora.l ma,]or aroas c( invostigaﬂ

hthlsroca.rdaeompuhemw ropo:totthnm! Rvostigatiog -

;. 'was prepared, for internal use, and a further eommlmu _

x  peport was prepared and submitted to the Select Coy o

oo Pnsidential Campalg:n Acttvitm, ehamd by Senator )
o ,l Th. aetivitzes of the Plumbors Unit at the White Houss,

| and fts burglary of the office of Dr. Fielding, who was Dr, -

. Bllsberg's peychiatrist, This activity was larg:ly mamgb
i isbouovod for the dismiseal of the case

of this mmmmmwwwmghqmdw_

;;;;;

1 - Mr, Eardley .,
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for Mr, B’ann ﬁ-am nr- mch!!t_ng_l

3. meonamm chargn ot corrupt’ m and oﬂml'b'
m 1“““- ; 5

Spectal Prosecutor 18 now rcwmh for tdvillns the §
" a8 to the matters whichihe wishes investigated, and to set the priori
By memo of June 14, 1973, a number of ftemas were propoaad tor am
mm.mmm,wm,xmb.unfon iy

m)&'“mm' "3';311.'75 ped ""eoifrmm maa""’i?f
g““"“‘ counsel to the Prosldou, tor paymou to tbt dtf ndants’,
insure their silence, o . : A

3. Murray Chatin &m.m. Priend and politteal i
s ] .

the Presi h interviewed once Cat'u ‘
8 gride as to fhe cbjoct of (o Jnterview,

. dthcﬂoerdsomwwum
m learne do(thea:mg.!mlv.

Lo

257
\1‘

4, Chiet Wilson of the Mmopolitan Ponu
. wag interviewed concorning his infor
‘MNH “ﬂﬂ'ﬂtmﬁ :




9. The persons Mpmiblo m proparlng the logs of titia v
L. Patrick Gray, former Acting Director of the FBI, have
been {dentified, ﬁut the logs have not been d, 3
belisved {0 have boen taken away by Mr, Gray, The Special”
Prosecutor will have to determine who should Inte

Mr, Gray, and ammpt to secure these logs,

10, Washington ¥Fieid Office 18 not attempting to get the
telophone records showing calls by Krogh and Young, White
House Assistants, active in the Plubers Unit, {0 Ehrlichman
on August 9, um bacamthcwmaﬂmwn'tmhm
suchmordﬂntheabsonccduwﬂwmuqum h .

fu. Dommm. plwﬂm «e.. in m uuttu i
- Involvlng Haldoman, _Ehruehman and Kalmba.eh E‘

TR mmxnmmmmn 3 4.0 Bian_éwhgm "84
will be submitted to the Speclal Prosecutor, This report will ajse
interviews with certain Cubans d to have been Invo!wdﬁl '

break-ins, the investigation
m_mamo&m_n. s fmg

iy

P
F

1¢
apparently conceded §
Mr, Bunl's pafe. He has has also beon suspected by um >

‘dalaying the Invemgaﬂon. The public ghama ¢4
“$tr, Gray have been oollacted, and are the lub!m
memorandum‘daud Juno 2o, 1973. |
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£y lﬁi&u&m for Mr. Kollty trom l!r. Ruchlshul

2. A newspaper roportltamthﬂtur Wanerl of the
e - and My, Ges nnmuamummmmma ;
ST e ,Cmnmwmc bycmum ¥
L. 3, The former bead of the CIA 1s re matomdum"‘_“m
- | flicting testimony before two Congressional Committoss.

4. mrehavcbunluggesumlnthmumnom 5
v , rmmmmmompmmmmw“
S working on the Watergate case,
_. hwhlngahaadwithtlumvoﬂicmw.

Plumber _on'

'I’borauuv' boenmnumbcrdanogedoraﬁm!vw
8 the responsibility for which has not been fNixed, Beeamd--
mmdmmkdthsmdm”mﬂumm
uspicion exists in the media at least that some of these activities
dlrootedbythatun!. At the request of the Special Prosecutor whé
hmmunun&m{%nmwrmmm%
-2 matters mn“ vision mw,dahw
July 3, which h herewith brieny summarm& f '&:“

3 on

" Ellabarg - defondant tn thcrl’entazon
e L mmms;ucamm_w PﬂD"
. Jose m«»

‘Tvestigations re the p poeaihls amim

bﬂn Saule
Kraft wiretaps will be made i rmwstod by the
Andsarson wiu ba lntervlowed ve to hla swyc




gaﬂon into the Klnoy mattorhubeen conclu&d
overheard on 33 occasions during national security ¢

persons, mmractimundrecommondod.q
Bervice will be contacted by the Special Prosecutor conoiynl
mwmummmpmdmmm #

1. ve boen re in a nuimber of cases. 4iibe o
M%numw Htical mott

matters marked with an RI%’M
beon completed, and no further mwstisatlonuummm

. In all other matters investigation i continuing.

Chilean Embassy and Chilean officials ms&ua ‘
New York (also wiretaps are iuvolwd htﬂ '

Bk OO ol o

PALEVIL PURIIVET, Jl'c. “' lm

pondud
Hank Gmnspun. Las Vegas publisher (planned -
*Robert Strauss , Democratic Nationa.l Committes Chlrmal

Richard Gerstein, Dade Cwnty mculor
~ %Carol Scott, attornoy Ior anam Vctorm _
War (VVAW)
Michael Lorner, defendant in m Bem _
Lee Holley, attorney for the Seattle Stm

*Gerald Lefcourt, tor
- Chicago Se:en (mmﬂi? N

__ National Committee Against Repreus
for investigation wlthdrawn by

"MH“M.'.M Iuaa ‘all&‘ Q

?urthn in conniouois Gith tho § tcatm. _

‘ mmn ¥EI tnterviewed Clifton DeMotte of Hyannis ¥
was e‘:uammuwral wm%gnmiaq nhe
.- Plumbers parently gee ormatfon
character of S; or Edward Konnedy. S

N§ apecmc lntormat!un re the burﬁ!aries haa baen furhishe
7 ormanon ls given FBI investigatlm ls not reco:nme_m
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Ope Donald Segretti, uwﬂmhmr,modleﬁodby
mmmltommamdymmwhhmmmm
organizations, and to disrupt their operations to the exte —'&hl -
far Jnown o suspected activities of thhmhem: Z

1. The distrintion d a seurrilous hwor in Florida
Senators Jackson and Humphrey, This resulted in the
of Segretti and others., One

has been sentenced, :

3. In Milwaukee, Wlscona!n. Somm ul an
Benz ordered flowers, piszas and chickens In
- Muskie's advance man, for delivery af Mmkh'g Mﬂl‘,.
. ordered two limousines tor Muakwa m. ‘

The next day Bogrett! distributed a handout fnviting ¢ m
public to :lhfym junch at tho Humpbuy badqtm%n.

3. InCall!crnlaasmhaabeennudby
~ar{sing out of the unauthorized use of MeCa.rthy
ntly to attract votes away fr :

' s 1973, ‘Btates st Ta T
Humphrey stationery ﬂg ztokn. undﬂodt eirouln
. reports that Shirley Chisholm bad sexyal and peychiatels
-+ This matter has not been reported to the FBI offielafly,’
4 8pecial Prosecutor has been notmed. and his Mrum ‘
awaited. .

[
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. approximately 2,000 which mmusmmu_
“" made fn sonnection w} his assfgnment. . .. s
Checking these pncn-' ummyun‘ummam'
n&puumumnmahmnm&md/wmrmo’a,ur
mmmmmmw.mnmmumcoumm
ateontmmgwumm:nm

Mmmv;ox .
mnmmtmumm

1. An advertisement was placed {n the New m-knmumm
to secure for the Administration's deelaion to ming
Haiphong « This ad may have violatad the glection t,n

for tamng to r n.. M s matten
,_ :B'Opo ly !dcnmy pomm

rox the records of URRY

m«mmmm Common Cause,’ whlch N

. #iied & suit againgi CREP, Once those records have bgif:
 Foceived and examined Cor wlndackh!m;urtlﬂt




1. €, ArnholtSmﬂthmDhgo

large contribution to the Republican campajgn in anoﬂ’ortto
secure favorable action with respect to an SEC _mwu.-
3. mgocomrmmworomwi"ﬁm'yme

allegedly to secure Iavorabh mm‘m mpoettcmﬂk

3. Tbarouareportthatahrgommpudbya
Teamsters officials for the purpou dmwdhg’m
rromvlsttmg!anol. S : ;

s.; A largs cootribution was Snade
“an S8EC investlgation. An lndlehpo

o. muhavobommuemlmaﬂmtmmm. o :
- to bribe Judge Byrne, sitting on the Ellsborz case, by offering
hlmt!nposmonubiroctor_dmm ' i '




l. mmmmmrmwzaumm
determining whether ITT officials perjured themselves a. hi
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;m"eoanmauon beariage of Attorney Gon
thetructed justice

A convict md Amlo DoCarlo was ¢

T alsmanoy hasanas of farminat illneas Q"h-
7 Fegrase - o

mwmummmtommwmmm
of the zmrnmentmprommdby#entrmﬂmtolh

sampaign organiz
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FEDERAL BUREAU OF INVEQTIGATION

REPCRTING SFSICE OFFICE OF ORIGIN DATE INVESTIGATIVE PERIOD
BOSTON WASHINGTON FIELD| 7/16/73 7/16/73
TITLE OF CASE REFORT MADE By TYPED BY
O THOMAS J. LARDNER bbr
JAMES WALTER MC CORD, JR., CHARACTER OF CASE
ET AL;
BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS, 10C
A1I1T7 15T
Vi e &
"
r REFERENCE: Bureau airtel to Boston dated 7/11/73. T
Lo [ A
~ RUC - : W §
Eoah
09/ ADMINISTRATIVE R
DE MOTTE was advised that any information he s

furnishes will not be supplied to persons outside of the -
Department of Justice and that he was contacted at the

specific request of the Special Prosecutor's office

% . ==
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SO
T LI s
<, e« Tl
< -
o ACCOMPL!SHMENTS CLAIMED [X5 NONE ACQUIT-] case vas sEen:
convic ]AUTO FUG. FINES ] sSaviNgs mrcoveEmiEs TAL S
- o - — 1 PENDING OVER ONE YEAR [ Jv&s [ Ino
—_ |- PENDING PROSECU TION
OVER BIX MON THS [ves Twne
—
ampmoves v e cnanee DO NOT WRITE IN SPACES BELOW
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

. Reponeh  THOMAS J. LARDNER
Dot 7/16/73

 FieldOffice File &+ 139-164

™ JAMES WALTER MC CORD, JR.,
ET AL;

BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS, T
6/17/72 S
‘Characes  INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS I

.
P
-

Syope Y

CLIFTON-DE MOTTE advised t he H?E’;:d no contact with -
JOH LD, ANTHO or any other individuat

mentioned in the "Watergate matter"
7/26/71. He advised that he was uns
. 8 pass to a diplomatic Teception at White House that
_ attempted to obtain from Mrs, NIXON's press secretar

o T 0

| - RUC = -

. ALL INFORMATTON CONTAL
" HEREIN If YNCLASSIFIED,,
DATE _ 207190 .. BYSP4

Thls document contaths neither

1 fecommendctions nor conclusions of the FBI,
Your agsncy; it and its contents

are not to be distributed ocutside Your agengy.. <

AT L g



ik :
et = CLI!TO B ﬂOTT! Aroa Utill:atlon offlctr
éﬁ%'“?Srviii: Adeinistration, Davisville, Rhode lsland, alvls
; that he hed mot been contacted by aeF“ETH“!i*!tutit any
taect with JOHN CAULFIELD; ANTRONY ULASEWICI or any sther A
xl-divldn-!s vloso Ranes ‘lt. been montioned ia the "Wagtdrgate:
uniiii" vaiove dIl] ‘!‘ ;v;l,.;uc agfier Jinusry ;vovaﬁﬁﬁ
: Tt Ne adv!so‘ !hti”!u {970 or 1971, exact date
recalled, h¢ sought unsuccessfully te odtain & pass fer his
wife te attend s diplomatic reception at the White House
through CONNIE STUARY, Hr:. 'PATRICIA NIXON's press sseretaty. v
He advised that he had mot ;s. STUART's husband. first pama
warecalled, during the 1968 Presidential cCampaiga fn ;
ttssa¢hus¢tts wicn Mr. STEAlf was a NIXON canpa gu‘l‘

TR T lr, 5! HOTT! Idvllel that this is thé Oﬁiy‘felii""
Lo las had with the White House during thc shove pori A




ARTHUR H. BREMER}

GEORGE €, WALLACE,

Governor of Alabama - VICTIK;
NICHOLAS J. 2ARVOS, -

U. §; Secret Service

L ED GUTHHAN, National Editor Los Ange1ea Tnes
telephone 21326252345, home phonc !8&-5??3.
ma at 4:\0 PH, July 12, 1913-« ok

As a matter of 1ntroduction, I have known.tﬁ

GUTHMAN for a nunher of years and first =et him ghil

was stationed in Seattle, Washington, with the FBI,-
Wwas a reporter for one of the local paporc : A

acquaintance with him in Washington
attached to then Attorney General Réa
as a public relationsg man, Subsequcng
time to time at various functions,  A'¢:
between us and I have always found

i

and knowledgeable peraon,

.. GUTHMAN opened hit remarku by._*atins tbaf \
knéwn me for quite some time and trusted me¢. " He
information had come to his attention which he fclt - P
important and therefore chose to acquaint me with the'e ai,

;jratner than proceed locally X '

. "had ‘gone out that CHARLES

""Watergate matter, to go_ %

the man who shot Govearnor GEORS

Subsetmegrl_: inquirvries ¥dim ‘

although,he aia not é,*into

‘ % on July 12, 1973
“program, 60 Minutes, v
’*glnation attempt.,

?ﬂ%

™ HEREIN I
DATE__3




RIS NNESE

fjindivlduals who seemed to be leading HALLACE
43PDY, also one of the Hatergate auhjecta.‘

GUTHMAN indicated this of course has tranandoun
i iranificationo and possibilities. He, therefore, felt
¢ - 1t would be advisable to have me view these films in -
1.  Washington, D. C, as soon as possible. I told GUTHMAN
" instead, would like to have you people pursue this nattot
and possibly work it out, in view of the fact it would be:
their duty, after all, to do so in the final analysis
to wait until I returned to washington would be d
d Cl‘y . . -

e GUTHMAN said that if this be our desire, DON
i Producer of the 60 Minutes show, would be the gne ﬁbo
make the films available. He sald, further, that ther
some still photographs which might be prevealing. GUTI
‘warned that WALLACE and HEWITT might be tied up becaus \tht
80 Minutes show is aired on Fridays, which will bde July 1
1973. He indicated if there is any problem or if ther
any need to get Mr, GUTHMAN's acquiescenca in workin;
the Bureau in this matter, he would be glad to talk w
‘anyone we might request hin to call, Pursuant to thii
'Y told GUTHMAN that I would have Assistant Director E
informed of tha details and would instruct him to ¢
pursue it to the logical course, . Another person who
be available is a Mr. JOHN GOLDHAN, whose,whereabg'g
learned through Mr. HLHITT.S e S
‘I then called Assistant Dlveotor Gebhardt anq
Instructed him, as above, He sald that this matter cou
- logically come within the purview of the BREMER Civil &
. case and that he would proceed at once in following
Jdeads as recounted by GUTHHM:.f X askcd fbr, and

fo g, Ng th véa
itionsd » ARCHIBALD L£OX, Spe %
L'thrgate matter and related’ casas, night be inte;
UTHMAN gaid he had thought of informing “3';§°x
itead to talk with me. - I told Mr. Bebhardt abbu
| there 1s a probability that Hr. COX would b
ted. )
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3% (Rey, 5-22-88)

.
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-

o b e
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Transmit the following in

- _N. ”f-}- ‘ -,_. sv .
Codo **J{i)_

FBi

! Date: 7/18/73

{Type in plaintext or code)

airtel, 7/11/73.

dated and captioned as above.

attached

-1
telephone company indicates that it is impossible to trace -

Via AIRTEL AIRMAIL
(Priority)
|, T0: DIRECTOR, FBI (139-4089)
b |
PROM: SAC, SEATTLE (139-122) (RUC)
SUBJECT:

JAMES WALTER MC CORD, JR.,

ET AL

BURGLARY OF DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS, 6/17/72

INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS

Re Seattle airtel with LHM, 6/27/73, and Bureau‘.

LY e

Enclosed for the Bureau are five copies of ;ﬁiﬂhﬁf

One copy LHM enclosed for WFO

*
o

As is evident from the information reported in
LBM, technical information obtained from the ..

x

any telephone call from a destination if that call has beeﬁf -

disconnected.
originating number from the

has been

pre-paid and disconnected, it is
further information cp

Qg PGP er)

Approved:

‘i o 25 ?ﬁ?ﬁi.ul ;t'je%/t’jn Charge

Furthermore, it is impossible to retrieve thé

destination alone if the call}
Inasmuch as the call in question was bo

impossible to obtain any -
?arding its origin. . g a s

pre-paid.

Sent
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

In Reply, Please Refer » Seattle, Washington
File Ne. July 18, 1973

RE: JAMES WALTER MC CORD, JR.;
ET AL
BURGLARY OF DEMOCRATIC
NATIONAL COMMITTEE HEADQUARTERS
JUNE 17, 1972

Reference is made to correspondence dated June 27,
1973, relating to captioned matter.

was re_: n ac!e! on !uly l?, 1973, ln an attempt to determine I

the origin of a call placed to the Seattle Office of the PBI

on June 7, 1973. Information available indicated that the

anonymous caller refused to give his location or identity; ‘D
that the call was pre-paid; that the call-placing operator

was overheard to interrupt on one occasion, stating that three
minutes were up and to deposit additional money for additional

time, indicating that the call was made from a pay phone; and

that the caller stated he was in the Seattle area and would be

until July 10, 1973.

mrecords of telephone
calls are made a e point of origin for pre-paid calls and

-

at the destination for collect calls. Unless the general
exchange area from which the call is made can be determined,
it is impossible to identify the origin of any particular pre-
paid telephone call. She stated that in this case, it is
impossible to retrieve records from the originating area
inasmuch as that area is unknown. She stated further that
the destination, in this case the Seattle Office of the FBI,
telephone MA2-0460, will not reflect any indication if a pre
paid call is received at that telephone. .

_explained that it {8 true that it 18
possible to “trace™ calls on occasion but this can be done _
from the point of destination while the call is being made., : %
Once a disconnect occurs, it is impossible to retrieve the:

origin of the call unless certain electronic equipment
avajlable in very selective, critical instances, is utilize&

4

BY

CLASSIFIED

2/

‘This document contains neither recommendations nor conclusions
of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed
outside your agency.
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RE: JAMES WALTER MC CORD, JR.;
ET AL
BURGLARY OF DEMOCRATIC
NATIONAL COMMITTEE HEADQUARTERS

JUNE 17, 1972

which equipment must be activated prior to the receipt of
such a call. This, of course, would have no relationship
to any attempt to identify the origin of such a call after
the fact, as is the case in point.

The toll records for the Seattle Office telephone
service for the date July 7, 1973, have been reviewed. All
cocllect calls received at this office have been accounted
for as being made during the course of business not related
to this incident.




x;, Fin36 (Rev. 5-22-84} 1
' ;; .
¥y .
&3 FBI 1 ;
3 . .
gg 3 Date:  7/18/73 4
; . !
g Transmit tbe fpuoumq in I
=5 w—i TR ..,,.,, (Type in plaintext or code) :
& "AIRTEL AIR MAIL 5a
(Priority) R
________________________________________________ L_J
TO: DIRECTOR, FBI (139-4089)
PROM: SAC, NEW HAVEN (130.74) (Ruc)
SUBJECT: JAMES WALTER MC CORD, JR,

ET AL |
BURGLARY DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS
WASHINGTON, D, C.

8/17/72
10C
(00: WFO)

- Re New Haven teletype to Bureau, 6/25/73- Indiana-'
polis teletype to Bureau, 6/25/73; Memphis teletype to ..
Bureau, 6/26/73, and Seattle teletype to Bureau, 6/26/73 ,

Oon 7/18/73, Mr. WILLIAN KgY, Chief of Clls!if!ci,ﬁ “wfyu
tion and Parole at Federal Correctional Institute, Danbury....
~advised that on or about 6/28/73, he :
" ¢call from Bureau of Prisons, Washington, C., instructing =+~
him to have his officers escort NORMAN KARLYMC KENZIE to - /..
Washington, D, C, Office of Watergate prosedytor ARCHIBALDJi
00X, The Officers transported MC KENLIE to '
6/28/73 and turned htn over to U, 8 Harlhal

¢ ' They returned him to ?bderal Correctional Tns

. tute. Danbury 8/29/73, with understanding that MC KENZI

> had no worthwhile information to furnish. KC KENZIE vat,
'trtngtgrred,{tbfederal Detention Beadquarteré New Yo iz

QQ}' EyaG eEC RF.C‘ g /327 40 j‘;z;.' _,

’ = CLASSIFIED
i/rep HEREIN Melto. _E_t_RﬂL_.-

- Tt
5 f
5A%p‘-l!§jvléd2 1973 é’rﬁ ¢ Q’\/r a Sent Per

SDECIGI Aqent in Chﬂl‘q . eru.s,e_omnmom Printing Office: 1972 — 435-574
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‘City, 1/13/73, based on a

District Court, New Jersey

‘No additional 1le
New Haven Division.

. U"’} |

writ of habeas corpus for ¥, 8,

ads instant case outstanding in

e i e ——py

¥
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4 | O"-»'f.i_:“q R “- ,‘ YTIDCAAL ML{\U OF hnﬁ“ fa’h m oo
ﬁtoot A QQ,\NL;N:CA”mm SEC,T _w."ﬁ

\’UL 1&718[3 '--‘ ‘
:FELETYK"'I:' ‘ “' S ‘, T

" RE WFO TEL TO BUREAU AND CHICAGO 7=18-73.

S 3
MRS, JOHN ANDERSON, ROCKFORD, ILLINOIS, ADVISED INSTANT
.'l';i ,{j,

*191§wapr 1910 uzn FAMILY RESIDED AT 5616 0aDEN ROAD, noureon

-‘,VEIR HOHE TELEPHOHE. Iﬂ APRIL, 1970, SHE BEGAN EXPERIEHCI!B

SHE COULD OVERHEAR PEOPLE TALX 659
s w? gf b fm?.z;ﬁ, ;,gmw%;,;; :
HILE WAS HAVIﬂa ﬂ convznsattou op THE PHONE. /75
; %21“¥1x e é 4£*»~\¥f$"¢“‘“'~ ?g .-
*‘“"". -‘J' ES! PROBLEHS CONTINIJED FROH APRIL, ?0.

'rsuaza._;91i. %usu ruar’ﬁovsn FROM THEIR B

wl "z“

| bl onie
i
DATE__gi¥o _ BYSPeJem[¢




- TELEPHONE NUMBER AT THAT TIHE WAS OL 4-0909.';3'

.

FD 502 BEIHG FORWARDED WFO BY SEPARATE COHHUHICATION.r o
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FD-3% (Rev, 5-22-84) (

o

FBlI
S | Date: 7/19/73

Transmit the following in

{Type in plaintext or code)

{Priority}
TO: DIRECTOR, FBI (139-4089)
- b FROM: SAC, ALEXANDE;A (139-18) {(RUC)
; - §
af(?L JAMES WALTER McCORD, JR.;
' ET AL; el
BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL L e

COMMITTEE HEADQUARTERS,
WASHINGTON, D. C.,
6/17/72.

I0C

(00:WFO)

Re WFO teletyge to the Bureau, 7/6/73; and Alexandria
teletype to the Bureau /7/73. | %

Enclosed hereW1th to WFO are three copies each of
FD-302's setting forth the results of an interview with MANYON
ILLICAN and FRED THOMA%SBELL. TR

+ v e ——"

o4

- Bureau (139-4089)
- WFO (Encls. 6)
1 - Alexandria (139-18)

.  ALL INFORMATION CONTAI}J

- . : {EREIN IS UNCLASSIFIED i3 :
. S DATE__ /¢l %0 _BY$SP4. [g [0
~ Approved: P) A“g"/ Sent M Per
S : Specia{ Agent in Charge U.S.Govarnment Printing Office: 1872 — 4585-574

T e e T R N LS




FD-38 (Rev. 5-22-84) («L ‘ ( .3, " i;’h ' i
!
FBI .
i
Date: ?/19/73 :
Transmit the following in 1
. (Type in plaintext or code) ‘l
AIRTEL AIR MAIL s
(Priority} h
________________________________________________ L
~ T0: DIRECTOR, ¥BI (139-4089)
‘! FROM: SAC, LOS ANGELES (139-306) (P)
RE: JAMES WALTER MC CORD, JR.;
ET AL;

BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTEE HEADQUARTERS,
WASHINGTON, D. C.

6/17/72

10C

00: Washington Field

7/9/73%.

Western White House, San Clemente, California.

destroyed.

2 . Bureau . R
- Washington Field (139-166) '
2 - Los Angeles N R S

JHMON/b je ALL INFORMATION CONTAINED s
(5) J "[EREIN IS UNCLASSIFIED ™ 07

DATE 1??1 g BYSP4JRmiDmS

Re Washington Field airtel to Los Angeles dated~-fg-wﬁ»“

& \;] D qadvised SA BURL P. MIDDENDORF
that telephone number 714-492-0011 was subscribed to by the ..t

%") D g, © . ther sdvised SA MIDDENDORF that toll 7o,
records which indicate the time a telephone call was placed
are maintained for a six month period after the completion of ... 1.
the telephone call. Consequently, all telephone toll records ' {’
indicating time of call for the period of June 1972 have been .-

58 JuL 25 eg)l (

pproved: Sent M Per

Special Agent in Charge

ST TROT e miicannom pemmtoa it SO0 S e mmmre gmsmy ATor an o emesiim o TR 3 d ) mepll et e P imar_a e e 3wy pemes e S e o g




\LL INFORMATION commmﬁ*
HEREIN IS UNCLASSIFIED
DATE__70¥1%0 " BysPal




_.(j'

CONGRESSMAN ANDERSON'S FRIEND, NAME NOI RECALLED BY

HER, TELEPHONICALLY FURNISHED THIS INFO TO A HEMBER OF

CONGRESSMAN ANDERSON'S STAFF. THIS CONUERSATIOH HAS

THEY WERE HAVING MARITAL PROBLEHS OTHER THAﬁ HER VOLITAL COHME
{ .

70 HIM WHEN HE CALLED HOME ruar HE WOULD BE wonxius LAIE;l"

dH
i

EY

WASHINGTON FIELD OFFICE
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) JAMES WALTER MC CORD, JR., AKA FREDERICK CHENEY LA RUE, AXKA

418
miehit

T FEFERE

rllT”f vl

_ETAL; BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL COMMI TTEE HEADQUARTERS,] e
WDC, 6/17/72. 10C, OJ. PERJURY ~ ~ & s oot

NIERV] F L 1 LEY RE E FOLL oixusc e -7l
“TLLOYD HILL%AHLEY. ALSO KNOWN AS UILLIA cm.Ev, RESIDES
w 3

't 14717 SHAKER BOULEVARD, SHAKER HEIGms, omo,_ 441&&. m-:- g

K

'_ rus conmrsi-: rd R,s-,-m:ct'

PGt ) Jsi ki Sl R

| ;aaa conmrauuon rnou Akw umr _ag_.'

ZI7 " ALL INPORMATION CONTAINED ©i:™
“ .. HEREIN IS UNGLASSIFIED ::ifuii:.
DATE_MLm_By_L_Js_@L_

- - . Lt Lo Sue . oo
RN R e ALV S P T a5
EERENRA S Or SRR R [t ..ul:‘_d R TR oot
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HBI SHOULD ALSO CONDUCT A FIELD INTERVIEW OF KENNETH RUEGEHEB;;%

KENNETH BEGEMER, 901 WASHINGTON STREET RE ABOVE.

CLEVELAND AT SHAKER HEIGHTS, OHIO, INTERVIEU SAHL
E HIS ALLEGATION.
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?»i . FD-38 (Rev. $-27-84) ( (“} o ‘k ) O " -’5 B
« - ; H
A Lo - l
L]
FB! !
- | Dat 4
S e:
= 7/20/73 :
Transmlt lhe followinq in {
{Type in plaintext or code} R
un'rn. : ;
ia 3
{Priority} ;
] */ TO: DIRECTOR, FBI (139-4089)
_ 1 :
FROM : SAC, MIAMI (139-328) (p) Kl

JAMES WALTER‘?C CORD, JR,;
ET AL
BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL COMMITTEE

HEADQUARTERS WASHINGTON, D,C,, 6/1 7/72 Yo
10C : Co e A
00: VWFO ? .

4 Re Miami tel 7/11/73 re visit of JOHN WESL}%{MNHI'-'”
111, at Key Biscayne, Fla., in 2/73, _

Enclosed for Washington FPield please find the fonowmg';;
documents forwarded as enclosures to this airtel' 4

1. executed subpoena for records of Xey Biscayﬁf
D Hotel and Villas, Key Biscayne, Fla,, served 7/11/73, -

2, Two hotel registration cards for Mr. and lrs
OHN and J, W, DEAN, e

3. Two hotel folio cards for Mr., and Mrs. J
Washington, D.C,, for period of 2/9/73 through 2/16/

SRR These exhibits are to be returned to the !ey Bit aﬁ
Hotel and Villas, Key Bisca ne’”Fla s When no longer neededqﬁﬁq
W /37 Yo lfz 't
Bureau C—% _ .f_ﬁﬁ;zj;;, :

- - Washington Field (139-166) )(Encs-5) X6 JUL-2F 1975~ ;
1 - Miami RE Ny, "RRICE -:‘;:.i'gz7 s s ol I
WFG/jah veE b Y — N I
‘ 5‘ r{f‘ - Ao 4
s ALL INFORMATION CONTAINED S ?

R SR HEREIN IS NCLASSIFIED
/ DATE_ _ 7iglte *1* BYSP4IRpnlONS

5%{4}9&\3;5 N / e Sent M Per |

D gent in Charge U.S.Government Printing Office: 3472 — 455-574




SR .. FEDERAL BUREAU OF INVES A iy
w  COMMUNICATIONS SECTION ¥ -

a4

\J\Juua [~

' 1125AM 7-29473 URGENT gPL

T0 DIRECAOR (339-4889)
T oeL

ELAND (135-165)

WASHINGTON FIELD OFFICE (139-166)

FRON BALTIMOKE (139-148) 2P

THE SERVICE PROVIDES TELEPHONE SERVICES

1! ﬂl{-’)\ “‘nH

“'Ann RECEIVING AND Fonwﬁﬂaxnc HaLL, £%§ MAIL IS FORYARDED To v )
'PRESIDEN OE MCEL SURE TNYS anD EEQYBI

3 Y rn "“‘«
T suaxza BOULEVARD, CLEVELAND _gﬂln.i%

i
u_— T -f!rg
na. 'MURRAY HAS ME ‘

S - o

ALL INFORMATION CONT}INED

*" HEREIN IS UNCLASSIFIED
DATE 'umo _BYS

v

rw,,



v g e

b

FY

a - 'F,
" PAGE TWO 3;

‘BA 139-148

BUT HAS NO ADDRESS FOR MR. RUEGERMER.

 CLEVELAND WILL CONTACT LLOYD wILLIAM SAHLEY AND DETERHINE
PRESENT ADDRESS OF XENNETH RUEGERMER AND 0BTAIN RUEGERHER'S

' ADDRESS AND THEREAFTER SET FORTH LEADS TO INTERVIEY RUEGERMER
QS DIRECTED IN REFERENCED TELETYPE,

FBIHQ CLR TU




‘ 388 PM URGEAT 7-28-73 CLP

i T0 DIREGAOR, FBI (139-4889)

" Baf1more (139-148) . b
FO (135-166)

FROM CLEVELAND(139-165)

D
JAMES WALTZR MC CORD, JR., AKA.j3 FREDERICK CHENEY

LA RUE, AKA; ET AL; BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL
COMMITTZE HEADQUARTEZRS, WASHINGTON,D.C., 6-17-73, 10C;
00J = PERJURY.

ER
[
* A

" RE WFO TELETYPE, 7-15-73, aND BALTIMORE TELETYPE
7-20-73, .

.

ON 7-28-73, THA WIFE OF LLOYD WILLIAM SAHLEY WAS‘ ey
ﬁa 8 - .:
%

CONTACTED AT CLEVELAND AND ADVISED THAT HER HUSBaAN

| CL VELAMD JILL INTLRVIEW SAHLEY UPON HIS RETURN TD
- CLEVELAND. SRR S R

CUALL INFORMATION CONTAINED
HEREIN IS UNCLASSIFIED

’ DATE 2Lgl90 Byz;ilﬁilnré;__

e - ea . ,.,,- :‘-




L s O - FIDBAL BUREAD OF mwvesncaon )
. S COMMUNICATIONS SECTy

JUL 211973

=v“;.
. "“;‘ -, :

MR 825 CV CODE

¢ Teds Room __

6248 PN NITEL 7-21-73 SLO

/|

HIHT

i

. TO DIRECTOR 139-4289 R |

4
)

LTIMORE 139-148

3 A . _. b
‘5) WASHINGTON FIELD $9=-166 ‘ _ J

FROM CLEVELAND 139-165 (P2 y

SREERERRLE aufJ},..,;-ii
i

i
i

JAMES WALTER MC CORD, JR.3 ET AL; BURGLARY, DEMOCRATIC HATIOHAL ;f3f
COMMITTEE HEADQUARTERS, WASHINGTON, D.C., 6/17/72, 10C; 004 <"

“ H7o
" RE cx_r:Dv[f/ (LeveldnrsO @

LAND TEL—¥0BUREZAU, DALTIMORE AND HFO, 7/2@/73.?

Lo



CV 139-165
PAGE TWO

ARCHIBALD CCX OR A MEMBER OF MR, COX'S DIRECT STAFF, BUT ABSGLUTELY
WILL NOT DISCUSS IT WITH THE FBI.

SAHLEY DID STATE THAT HE BELIEVES KENNETH RUEGEMER IS HOw

- L XY

LIVING IN MINNEAPOLIS, MINNESOTA, ADDRESS UNKNOWN. HE SAID THAT. HE
i AND RUEGEMER ARE NO LONGER ASSOCIATED WITH ONE ANOTHER.

i

SAHLEY WAS RECZNTLY INDICTED ywW USDC, CLEVELAND, OHIO, FOR
VIOLATION OF TITLZ 15, USC, SZCTION 645 (C), IN CASE CAPTIONED‘ﬁf
"LLOYD WILLIAM SAHLEY, AXA; ET AL FLIA - SbA; CORNSPIRACY™

"':_ “u.“-‘

. SR &)

. CVFILE 835-34, BUFILE 35-2221.

CLEVELAKD wILL SUBMIT LH# REGARDING AVAILABLE BACKGROUED-
DQTA CONC&RNING SAHLEY.
| LND

" ACK FOR FOUR TELS
¥ FBI HQ LXX CLR
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1
FBI H
Date:  7/18/73 S R e
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Transmit the following in CODE J : st.:“:.
(Type in plaintext or code) R | Y Lage Coun. _
1 Comp.Sem.
via ___TELETYPE URGENT TR i
{Pricrity) o 1 T Press T
________________________________________________ L__.;_:-lnd:nna e
7 Directer See'y
| TO: DIRECTOR, FB1 (139-4089) (BUREAU BY m:ssmma “"'-_ ,
(0,(7 SAC, CHICAGO e R
FROM: SAC, WFO (139-166) (P) = - . T

CHANGED IO. JAMES WALTER% CORD, JR., AKA; FREDERICK

CHEREY ﬁ RUE; ET AL; BURGLARY, DEMOGRATIC NATIONAL COMMITTER ..
et kA X

e ik
HEADQUARTERS, WASHINGTON, D.C., 6/17/72. Ioc 63 PERJURY: %

REPUBLICAN orm REGARDING ALLEGBE\;AW}%TAP OF ms R

W ,ONLY INF
IN INTERVIEW WAS mmﬂr FRO

g [horendt

TIME THAT SHE ms chpz RIE ENCING SOME DI

. *-“‘g‘ 'ri}‘_#“-m_"' .‘
PHONE AND THAT A TELEPHONE TRUCK WAS OBSERVED PARKED )

OF 'IHEIR RESIDENCE OME A WEEK FOR SEVERAL MONTHS

- Ju o

b ,
U ALL INFORMATION CONTAINED,‘:;';:,.- §

gp JUL 27 @ﬁmYAqent :in C_harqe o

AJL:ss | . HEREIN TS[ JlJNCLASSIFIED |
T Slilto 5y Stakel fad ]
G u Y / w ... DATE_ ?

roveas DN [ Lo e




— A B L T

F8l

Date:

1

(Type in plaintext or code)

—JB-Q-JI—-#--—“—-&‘.;

(Priority)

¥FO 139-166 RO |
PAGE TWO S

g

ANDERSON SUGGESTED THAT HIS WIFE BE INTERVIEWED FOR FULL
DETAILS. J

CHICAGO AT ROCKFORD, ILLINOIS. LOCATE AND INTERVIEW ‘ €
MRS. ANDERSON AT 2711 HIGHCREST ROAD, ROCKFORD, ILLINOIS,
TELEPHONE 815-399-7613. SUTEL RESULTS AND IF ACTUAL DATE

OBTAINED OF ALLEGED INCIDENT, ADVISE BALTIMORE OFFICE IN om)m :

THAT THEY MAY MAKE CONTACT WITH APPROPRIATE TELEPHONE OFFICE

LHM MAY BE FORWARDED TO BUREAU. .,,?lgt;&f

Approved: Sent M  Per
Special Agent in Charge U.S.Gavernment Printing Office: 1972 — 455-574
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§ é‘i UNITED, STATES VERNMENT
f - Memorandum P e
TO :Mr. Gﬂbl)E%/ﬁ/ ' paTE:  T/17/73 : : —
: v :.\ . '--l'-;-mr__
rrom :R. E, Longﬂa/ﬂ-f/ B
T Y-
Leogsl c':... J—
SUBJE ONFERENCE BETWEEN THE . DIRECTOR o e
ANDT"ORI\A:ER ACjI‘ING DIRECTOR W]LLIAM D, '::-;h -
RUCKRELSHAUS 7/17/73'RE MATTERS WHICH | —o ——
"HAVE BEEN INVESTIGATED _AND ARE-BEING.. Dicacror Socy
INVESTIGATED BY ¥BI AT REQUEST OF F SPECIAL
PROSECUTOR'S OFFICE - :
17"’2 P ™ OV {’,“’/C, —J‘-f"'-— ‘9’}‘1..4_, (L{—L.{L Mﬁiﬂll}

Attached is a memorandum to Attorney General advising him
of captioned conference and the purpose thereof. W
On 7/17/73 former Acting Director William D. Ruckelshaus
together with his former aide Mr. Carl Eardley met with the Director,
Assistant Directors Callahan, Gebhardt, Miller, Inspector Mintz
Supervisors Nuzum and Wagoner At this conference matters relatj

!
L=
S
to requests from the Special Prosecutor's Office for FBI investigay ig
were discussed. o
v

The primary purpose of the meeting was to effect an orderly A
transfer of the r esponsibilities of this phase of the Bureau's work N
from Mr. Ruckelshaus to the Director. In addition, the Federal &
regulations establishing Mr. Cox's Office were discussed together with the . &
Cox mandate from the Attorney General outlining the jurisdiction of the £

£

Special Prosecutor's Office. © REC-82 / 37 o o b1 7 / ;29‘ 7/

Mr. Eardley provided several tickler files of the various a,reas‘f_:
of investigation being pursued by the FBI at the request of the Special .
ii 2 ,, Prosecutor's Office. Mr. Eardley pointed out during his tenure as a.ide’
¥°2." to Mr. Ruckelshaus he continually reviewed newspapers and other:=: 8
gy publications for the purpose of becoming aware of any areas suggesting - %
the need for FBI investigation and had on occasion sent memorandum te

ﬁg BEo:,, the Special Prosecutor's Office pointing out possible violations within
F O " FBI jurisdiction which were also within the purview of the Spesiale e et

Prosecutor's Office. In addition to the above-mentioned tickler files,

Mr. Eardley also provided a tickler file relating to cerresissm..nnr,“m‘!. _2’?,}9‘.‘3

Enclosure e

% 1-Mr. Gebhardt 1-Mr. Mintz  ALL INFORMATION CONTAINED
19X Callahan 1-Mr. Wagoner HEREIN IS UNCLASSIFIED gy /

.,.—--—-—m c1

o g Mg Miller  1-Mr. Nuzum DATE_ldifo BY

CAN:nlb (7) (CONTINUED - OVER)
il - :

PO
N Wy g g . -
(b PR Lol (30 PR 4y
S S A, AN, g
RSN A 5. Bt
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Memorandum to Mr. Gebhardt
Re: CONFERENCE BETWEEN THE DIRECTOR AND

FORMER ACTING DIRECTOR WILLIAM D, RUCKELSHAUS
7/17/73 RE MATTERS WHICH HAVE BEEN INVESTIGATED

2% AVar Vall 4 2 SJaWh? TV 225,24 AAL R

AND ARE BEING INVESTIGATED BY FBI AT REQUEST OF
SPECIAL PROSECUTOR'S OFFICE.

between the FBI and the Special Prosecutor's Office. He also provided

a file setting forth data which he had accumulated relative to innuendos
and charges of irregularities by former Acting Director Gray. He made
reference to the fact that there was conflicting testimony between former
Acting Director Gray and Lieutenant General Vernon A, Walters of

the Central Intelligence Agency. It was discussed that investigation of
alleged perjury before a Congressional Committee is conducted by

the FBI only upon specific instructions from the Department, or in

this instance, from the Special Prosecutor's Office. No such requests

have been received.

The matter of liaison between the FBI and the Special Prosecutor's
Office was discussed and the necessity for carrying on the present good
working relationship was emphasized.
RECOMMENDATION:

That the attached memorandum be forwarded to the Attorney General.

9 )
Y S M/ EM
v

h - B LT - B B S



I-Mr. Gebhardt T +c o
1-Mr, Callahan 77,
‘ 1-Mr. Miller ,

1-Mr. Mi ”’ ”' '
R -

- -

The following is to advise that former Acting Director ' "
lam D. Ruckelshaus and I eonferred on July 17, 1973, relative -
to matters which have been investigated and are currently belng . ;. .
investigated by this Bureau at the request of ial Prosecutor Y
Archibald Cox and which Mr. Ruckelshaus had been persomally ' -
coordinating for the FBL L

The primary purpose of the meeting was to effoct
transfer of the responsibilities of this phase of
from Mr. Ruckelshaus to me. \

- s

&
]

=
: O =
In addition, the Federal regulations establishing ME. Cox's
Office were discussed together with the jurisdiction of the Special
3] Prosecutor's Office. R

 { lntend to continue the close latson with Mr. Cox's Omu
o~ Which has already been established. . e i
f~ )

P

~ NOTE: Based on memorandum R. E. Long to Mr. Gebhardt dated
i . 1/17/13, captioned "CONFERENCE BETWEEN THE DIRECTOR AND F
. ACTING DIRECTOR WILLIAM D, RUCKELSHAUS 7/17/73 RE MATTERS

.
. *omx
—_

=7 CAN:nlb (9)

Frgp i

SENT FROM D. O.
TIME 2:07 P

Cong. Serv.

C;n.lCrln. o 'A w '_ . .
esearch __ "
Pross OH. JUL y !
IT!‘cp‘!on. R -
xDiroc!w Sec’¥ A~ MAIL ROOM TELETYPE UNIT | ]
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' 3%« FD-36 (Rev. 5-22-84) ( (‘, _ i) ;) ‘ + 4
‘2;2 . 4 N : ;
§: :: - - {
. F Bl ; .
S '» ’ ] Date: 7 /23 /73 :
e :
" = - ! 5
Transmit the féﬂollow!ng in CODE Py s Taimiess or eode) —: ‘
via __ TELETYPE URGENT q.
(P riority} i
________________________________________________ L
TO: DIRECTOR, FBI (139-4089)
20 SAC, MINNEAPOLIS (139-98)

FROM: SAC, WFO (139-166) (P)

AKA; ET AL; BURGLARY, DEMOCRATIC NATIONAL COMMITTEE HEADQUARTERS
wDC, 6/17/72. I0C; OJ; PERJURY. e
RE CV TELETYPE TO BUREAU, 7/21/73, NO CC MINNEAPOLIS,

FOR INFO OF MINNEAPOLIS, OFFICE OF SPECIAL PROSECU'IUR

|~ REQUESTED INTERVIEWS OF LLOYD WILLIAM SKHLEY AND KENNETH
/K/ UEGEMER, CONCERNING THE FOLLOWING: '

13/ | 2ALOYD HILLIMs/Am,EY, ALSO KNOWN AS wnu»y%um[

RESIDES AT 14717 SHAKER BOULEVARD, SHAKER HEIGHTS, OHIO

44120 HE IS PRESIDE@ SURE INNS AND RESORTS

REC.g2 ]1 4 a

WHICH IS LOCATED AT 9 NGTON STREET WILMINGT :
" 19801. SAMLEY ALLEGES THAT THE COMMITTEE TO RE. ELEBY 1

PRESIDENT SOLICITED A $50,000 CONTRIBUTION FROM Hlm '

. _/ =
1- Tickler | W€ b s fegE
i ALL INFORMAT(I:ONSg(I)IP{}‘%NED VoL e e R
ALig HEREIN IS UNCLA CL 40 _.
| ‘(2) DATE__ 7lyles " BYsPaleni oms 90 12 N B3R L1

Wra‘t.t I.l T d

Approved; QQM /7‘% Sent M  Per

J 53J " 27 ]9/ Wec»(l Agent in Charge U.S.Government Printing Office: 1972 — 435-574
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Se e - L e e e e e e
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7. %4{ FD-38 (Rev. 5-22-84) i (‘} f .‘} O #
& 4 . - K .
& - | g
i - ]
' ) FBi 7
ok e W : : S
R - Date: 1
L . . i
T it the following 1 1
ransm ._{::t? owing In (Type in plaintext or codel _:
Via . -
{Priority} —i )
________________________________________________ L.
WFO 139-166
PAGE TWO L

IMPLIED PROMISE THAT THE GOVERNMENT WOULD DROP A 1971 SEC f .
CIVIL SUIT AGAINST HIM AND HIS CORPORATION, SAHLEY'S
CORPORATION HAS BEEN IN CONSIDERABLE LEGAL TROUBLE AND HAéfﬁjf_”
FILED BANKRUPTCY PROCEEDINGS. THE FBI SHOULD CONDUCT A FIELD 1
INTERVIEW OF SAHLEY WITH RESPECT TO HIS ALLEGATIONS ooncsnnih@};

THE ALLEGED SOLICITATION FRCM THE COMMITTEE TO RE- ELECT 'IHE

PRESIDENT AND ANY PROMISES OR THREATS EXPLICIT OR IMPLIED THAT

THE FUND RAISER MIGHT HAVE MADE. THE FBI SHOULD ALSO OONDUCT
M

FIELDL VIEW OF ICE PRESID

Mm«smmsom WITH RESPECT TO THE SAME TOPIC.

* DID RESPOND TO WHEREABOUTS OF RUEGEMER AS POSSIBLY Bsxm’_’r i

. _HINNEAPOLIS MINNESOTA. HE SAID HE AND RUEGEI"IER ARE m LOA_ ER .

""'ASSOCIATED WITH ONE ANOTHER.

Approved: Sent M Per
Special Agent in Charge U.S.Government Printing Office: 1972 — 455-574
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FBI
Date:
Transmit the following in
] {Type in plaintext or code)
R
Vig [ FE ‘
{Priority) St % .
WFO 139-166 B
PAGE THREE ‘

MINNEAPOLIS CONDUCT LOGICAL INVESTIGATION TO LOCATE ANDh
INTERVIEW RUEGEMER PER COX! REQUEST.
IF LOCATED AND INTERVIEWED, FORWARD RESULTS TO BUREAU AND

WFO IN LHM SUITABLE FOR DISSEMINATION.

Approved: Sent M  Per
Special Agent in Charge

U.S.Government Printing Office: 1972 — 455-574
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UNITED STATES GOVERNMENT Avsac. Dir.
Asst. Dic,:
Memorandum o
Filas & Com.
. ansf et

TO  : Mr. Gebhar DATE:  7/24/73 S v
: -1 | 1 - Mr. Gebhardt o &

FROM R. E. Long ﬁﬁ A( 1 - Mr. Long _ R ___‘[%
, AT ik 1 - Mr. Nuzum Tesining 3OV
. - togal Coum. _____
sy KuaTERGATE A3 mELATED M. Miller (Wagener) it —
INVESTIGATIONS 6 1 - Mr. Cleveland remon,
e, IR c % rer M) ETa e s Gl oo oy
-~ This i8 to advise of an oral request received 7/19/73, M
from Mr. James Vorenberg of Special Prosecutor Cox's staff who L
contacted Supervisor Charles A. Nuzum and requested that two Ay L\
copies of each FBI report be furnished to the Special Prosecutor's
office in the future. Mr. Vorenberg made the point that quite .
frequently different task forces in the office have interest in a D -
particular report and receiving two copies of reports will greatly { 3\
facilitate their work, N
NN
T v
RECOMMENDATION: That the General Investigative, Intelligence ~ L,
and Special Investigative Divisions, which are conducting investigation 3 N
at the request of the Special Prosecutor, insure that two copies of N
future reports are furnished his office. 0 = W0
' : - |~ .
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: ﬁ” A FEDERAL BUREAU OF IS I e

T . .‘,' e‘iid"f ‘; AR . ) - ‘-u\ N
- et 1 4 So0ED COMMUIIENTIRRS >;b‘
: oAy
509 Pﬂ URGEI "T1-24-73 WNC vﬁ/.JUL - | o
" 10 DIRECTOR (139-4089) _IEL;ETY?E‘.- DR
A

LOS AMGELES (139-386) A
WIANI (139-328) " N
SAN DIEGO (139-63)

SAN FRANCISCO €139-141)

FROM VASHINGTON FIELD  139-166 P FOUR PAGES

Lo e

- JAMES WALTER NC CORD, JR., AKA FREDERICKX CHENEY LA RUE, llAt ITAL’E

. 10C1 OJs PERSURY. OOIWFO.

L;ﬂzaxnlgjéﬁikx ADVISED THAT 0

___\/ S -

5 3 CLARK n Isu CLEMENTE AND ums HINM or \uut
’ftm-:s uvo E nit Il ATTEQP'IED OOVER uv or ORIBI/IIAL &l 31;

...;'...‘ o

._ﬁktsp :uveﬁ?xeatxoq qo:ne. uAc snzeon urrznasb BEFORE raaﬁﬁhnt
.55 JURY AND rssr:r;sn HE DID NOT CALL GRAY ON SEVEW SIX szvsutv‘;u“‘

\ g END PAGE ONE SRS ALL INFORMATION CONTAINED

- i UNCLASSIFIED
S 3JUt 27 1978 - Sﬁff}‘{;m I?ﬂw BYSP

T e

Sk MR e e L A



ACCORDING TO INVESTIGATION CONDUCTED BY LA DIVIS!OI l!
- BEWPORTER INB, MAC GREGOR TOLL CALL HISSIIG, HOUEVER, HIS BILL

¥ 'w-a”"; ..“‘:-;,-

4

AR

iﬁAl FRANCIsco. CALIF. SET OuT LEADS 10 san FRA nntqnn ™™ n v

FPEET P YRERTT W AP W W "W W EvEE &






annsacx.
WEAL FURTHER REQUESTS THAT THE FBI DETERMINE R
G?AA? LA COSTA, CALIF, (SAW DIEGO DIVISION) COUNTRY CLUB . 5;;:'f.;"”,
' IF RECORDS EXISTS FOR JOHNYDEAN ,1;Bﬁaé§£D£!Al,.JOEj%éﬁ’:ICHHAI '&.g
3;5553&&&635;. gggygggggg,nun inwnsucggﬁT;;} STAYED AT THAT LOCATI

FEB 18 AND 11, 1972 AND IF ANY TOLL RECORDS EXISTS, IF RECO“DS‘

o

B wanlw

“'Locarsn, SUTEL WFO IS ORDER THAT SUBPOERA FOR 'RECORDS coaLn s;*ﬁ@a“”




“ S ‘,.-._ ‘ ( Ce e | ‘_.Qw) | 'l Mr,” Miller (Royte

4 - . " v : through for review)
e . [ - | ) 1-mr. Gebhaedt
: . - . ' 1'- Mr. Keith
£ % i 1 - Mr. McHale -
) Y
% <0 R CONFIQPTIAL § c;Alsg & EX?, I!M
: : ,'4"‘"::-:"'-'-" .7 . REACOR-PCIN I:, :

snmho W, I uunu Jl. *’l‘!g“;%;ﬂ'"'s nnnnnn
 ALSO KNOWN AS EDWARD J. MARTIN, M
EDWARD J, WARREN
ELECTRONIC SURVEILLANCE

é‘
d
;
%
1]

i

1 COiM

*
]

EREIN 1S UNCLASSIFIED- EXCEPT

HERE SHOWN OTHERWISE

"o ALL IBFCRYATIO

' , " A check of our files ronala that l!cCord was nok the Znhje
of a direct electronic surveillance nor were any of his conversations

monitored by an ¢lectronic device of the FBL Furthermore, this

did aot maintain any electromic surveillance on premises which were

'y ~—1 | 0 bave been owned, leased or licensed by the above individual, ieim
AH '] Mecord, Assoctates, Ingorporated, t elther Rockyille. uaryland, ar’
{2 2 &l Arlington, Virginfa. u) RE
499 yo RECR2 /3

ctea Qo%enemm u%-m‘ ter Psory ‘“’Z‘;‘fw"z ?geé

¥ have had coverage
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material availabie for release to you,

L] Information pertained only to a third party with no reference to vou or the subject of your request.
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v FBI

?H . Date: 7/25/73

L}

(Type in plaintext or code)

ATRTEL

i
- ) -

{Priority)
________________________________________________ L

T0: DIRECTOR, FBI (139-4089) g
FROM: SAC ,dFo (139-166)
JAMES WALTER MC CORD, JR., aka; I
FREDERICK CHANEY LE RUE; 2
ET AL;

BURGLARY ,

DEMOCRATIC NATIONAL COMMITTEE HEADQUARTERS,

WASHINGTON, D.C.
6/17/72

Rl U B

I0C, 0J, PERJURY

b -

Enclosed for the Bureau*ESSVCOI bia 1s one copy -

each of emorandum written by HO FETT. to Qonggessman
DERSON of Y114 on 12/ 0, also enclosed for .

ree Xercoxed coples of teletypes to the Bureau '
from Ghichgo, two of which are dated 7/18/73, and one.telgtypg Eﬂ”’
from O to the Bureau dated 7/19/73. L 3 1

* Columbia will refer to the enclosed teletypes for
backgrdﬁnd ;nformation in this matter. 1 —

Gh 7/23/73, Congressman ANDERSON made avallable
the abovg mgmorandum. s ‘_’:é

On 7/23/73, JANIE DUNLOP, Mc Lean, Virginia, telephoneq

number 5366011 was contacted regarding the whereabouts i

e of HARRY, ENT DUNLOP advised DENT 18 now residing ‘in Eh ,
*° Huntingfon Apartments,/J®06, Hunt End Court, Hunt b .Bos

=~ Columbia, South Carolil EéIephone numbeY L

WRE O
- b (Enc. 1)BW>T  REG-8Z . o)
-2 - Columbia (Ene. &) ~. /237~ o
1 = WFO |
Lo

Rsm*Jab ALL INFORMATION CONTAINEDQZ;,/
%(5§h~ﬁf HEREIN IS UNCLASSIFIED
e DATE___ 19190 _ BYSPatm{ Oms

Sent M Per -

R TR

.-‘..‘\\_




WFO 139-166

LEADS
COLUMBIA OFFICE

AT COLUMBIA, SOUTH CAROLINA. Will immediately contact
HARRY DENT regarding contents of enclosed memorandum and submit
nine coples of an FD 302 to WFO.




. C" : . K l,
N o gr .
Coty =y
TO: JzA peconber 16, 1976
FRGE: i
LRE:  ASQY DENT

Sud Sommer called me this morning about 11:30, while you were meeting
with Jim Harvey and the oth.: area chairmen, I did not take the call then,
triezd to get him back after the meeting broke up. He called a sccond time
just arter you have left for the floor. Substance of conversation as follows:

e had been sitting across from Harry Uent and Fred Bird, Czilvie's
press sucreiary, at dinner lasi night at the Republican Governou's Coaference
in Sun Valley. The topic of the race for Conference Chairman came up, and
Dent told Bivd (paraphrased, bu t sense is correct) that he was watching the
fipht Letween you and Devine very carefully, (Jud's vords were: “'He Lalked
43 L4 a was very much on top oi the whole tning.'') %lud tnea said that
Dent’ s:=2cifically said to Bird that '"ove of the factors in the thing is that
appare:tly Anderson is having marital difficulties,”

L pressed him on the poiut of whether Dent had specifically said that he
was 1uvolved, but Jud said no, he only talked as if he knew a lot absut wha:z
was boiag done and said, I asked him how Bird had reacted, and he said Bird ¢
was T 2Ty non-counital in answvering, aand didn'give eitler a positive or
nezaive reaction,

.
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¥

00: WASHINGTON FIELD.

1]
;ru RE WASHINGTON FIELD TELETYPE TO BUREAU 7/24/73.
. C}VJJ '

,{:Egggg, WAS CONTACTED AND SHE ADVISED THAT JONES WAS IN VASHINGTON

Do Coy AND NOT SCHEDULED TO RETURM TO LOS ANGEL
P

= -

UNTIL 7/38/734 .-

APPOINTMENT TC INTERVIEW JONES TENTATIVELY SET FOR P.H;.k

e (53/13 v Los ANGELES. AT THAT TIME, BERRY WILL BE 'DISCREV
" REC.82 13? -'*}o 77

'1”;BERRY ADVISED THAT IF JOHE§ ﬁusr BE CONTACTED, HE MAY Bt "=

1&-‘

ﬂe,f,.-'i- REACHED AT THE NORTHRUP coaps., ?RLIIBTON, VIRGINIA orn&l JUL 27 1973
" :,' %

f‘—

TFLEPHONE BUMBER 763 5256767,
: T LUt - P
END PAGE ONE . TSI S3 e
S
ALL 1Nr0§m8T52§S§?§§ggﬁEﬁ
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PAGE TWO e
FOR SAN FRANCISCO, THE FOLLOWING TELEPHONE NUMBERS yERE -

~ OBTAINED FROM THE TOLL RECORDS OF THE NEWPORTER 1NN FOR 7/6/72:'
LAFAYETTE, CALIF. 415-284-2177
PALO ALTO, CALIF. 415-493-8494 ey
PALO ALTO, CALIF. 415-327-4171 (IWICE) P
PALO ALTO, CALIF. 415-493-2618 | ;
DANVILLE, CALIF. 415-837-5621
PALO ALTO, CALIF. 415-854-3882
MOUNTAINVIEW, CALIF. 415-968-9338
MOUNTAINVIEW, CALIF. 415-967-6973
SAN MATEO, CALIF. 415-347-8737 e
PALO ALTO, CALIF, 415-322-9622 S
SAN MATEO, CALIF. A15-343-8272 Rt
MILL VALLEY, CALIF., 415-383-5906

T e

SAN FRANCISCO IS REQUESTED TO DETERMINE SUBSCRIBERS AS‘

3.

‘IHTERVIEUED 7/23/73. IUDICATED TELEPHONE BOOTHS USED fﬂa-
PERIOD OF 6/30/72 THROUGH 9/28/72, ~ PERTINENT xuronmarxouiw
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PAGE THREE * '_;w i ";
on tusTaNT Date D oviser thar THE RatEs <))

ON 7/6/72 FOR TELEPHOME CALLS BETWEEN NEWPORT BEACH, CALIF. . .
AND THE SAN FRANCISCO, CALIF, AREA WERE AS FOLLOWS:

DAY RATE - $1.20 -~ CuSTOMER DIAL,

EVENING RaTE - 80 CENIS ~ CHSTOMER DIAL.

NITE RATE = 49 CENTS -~ CUSTOMER DIAL.
OPERATOR ASSISTED RATES - $1.50.
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down and paralyzed by an assassin's
bullets.

The American Party is based on
principle¥, not personalities, or ‘‘big
money’’ Interests.

Here’s how Tom Anderson, National
Chairman of The American Party, puts
it

‘*Neither men nor parties are to be
fully trusted. Millions of Americans now
know that the two major political parties
in this country stand for nothing except
gettingpower andkeeping it. Mil-
lions of Americans know in their hearts
that many of the men they put their
faith in, could not stand the pressures of
office - the heady fumes ot power.

‘S0 what's the answer? What or who
car the people believe in 7 The people
can believe in ‘party’ -THE AMERICAN
PARTY - because the American Party
is the only political party in this country
which stands on immutable, irrevocable,
unchangeable principles, win or lose.”
(If you wish a copy of the American

Party’'s platform of 1972, order TAX
FAX No. 123 entitled “*Only the American
Party Offers You a Real Choice on
Domestic Issues,”” and TAX FAX No. 124
entitled ‘‘Needed: An American Policy
Not a Foreign Policy!” Prices are the

same as for this pamphlet.)

WHAT YOU CAN DO

If you are disgusted with the policies
and performance of the two ‘‘old”’
parties, why not try the "‘new’’ party -
the American Party? If you wish to help
the American Party, BUY and
DISTRIBUTE as many copies of this
pamphlet as you possibly can, so that
others will know that there is a choice
for the American people.

Order TAX FAX No. 131 from

THE INDEPENDENT AMERICAN
P.O. Box 636 - Littleton, Colo. 80120

Send copies of this pamphlet to your friends,
neighbors. civic and political leoders, club
members, patriotre ond onti-Communist study
groups, doctors, dentists, employees, stc.

Prices: Single Copy 2%¢
10 - $L.O0 100 - $7.00 500 - $30.00
25 - $2.00 250 - $15.00 1,000 - $50.00
~ Postage Prepaid -
This pamphler 1s published by THI! INDEPEN-
DENT AMERIC AN, a nation Conservative news-
peper founded n  1955. sample copv of the
newspaper will be sent you on request.

Copyright 1973 by THENDEPENDENT AME .
ing Edtiror == = fay, 1973

Phoebe Cuuriney, Ma

S i W 5 a6 754 v, 2Tt

What the newlpoper; and

-

TV aren’i teiling you....
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W\l’ho stands to benefit? ~

The American public, after weeks
of being bombarded by the press, radio
and TV, about details of charges, burning
of fHlles and indictments regarding the
Watergate scandal, is beginning to weary
and lose interst. And it was planned that
way!

Editorials in Conservative news-
papers, who lack the curlosity or the
““intestinal fortitude'' to pull aside the
contrived smokescreen generated by the
Wartergate disclosures, are counseling
their readers as follows: “Is it not ime
that we draw back from this Watergate
thing, and left it toc the courts?’’ Says
one. Another such edirorial states: ‘‘(We)
counsel readers to bear with the daily
flood of headlines and broadcasts, to
withhold judgment till more facts are
known, and to keep faith in the basic
decency of American leadership in
sorting out bad apples.”’

There is no longer a need to walt
untit ““more facts are known.'' Theyare
known - which is the purpose of this
pamphlet.

An editorial in THE MACON (Ga.)
HERALD of May 5, 1973, tore aside
the smokescreen and forthrightly stated:

‘‘Monday night President Nixon
expressed fears that because of the
current scandal in high government, gome
people might lose faith in the American
system. That is exactly what he and many
others want. And you can ‘bet your boots’
that, if and when, the American people
ever do lose faith in their system, there
will be another form of government neatly
Packaged and walting for them. Prepared
esp‘gc’ully for them by Nixon, the CFR,
et al’’

ALWAYS THE SINISTER
COUNCIL ON FOREIGN RELATIONS

It 1s impossible to analyze any foreign
and/or domestic policy of the U.S. Gov-
eérnment without tracing it back to the
Council on Foreign Relations (CFR) -
an all-powerful organization which con-
trols policy in this nation regardiess of
whether a Democrat or Republican
occuples the White House. The ultimate
purpose of the CFR is to create a one-
world Soclalist government, and make
the United States a part of it. Which,
of course, would result in the destruction

Ty

of the national sovereignty of the United
States.

Leading exponents of this ‘‘new inter~
national order’ promoted by the CFR
are the international bankers, sometimes
referred ro as “'Wall Street,’’ and huge
corperations, who, caring little or nothing
about loyalty to the U.S., are now urging
““most favored treatment’’ in trade deals
with Communist Russia and Red China,
completely ignoring the fact that these
two mortal enemies of the U.S, furnished
the war materiel which killed more than
46,000 American soldiers in the Viet-
nam war. Millions, yes, even billions
of dollars in business profits are all
these financiers are interested in - and
the future of the United States of Amer-
ica as an independent nation be damned)

And what does all this have o do
with the Watergate scandal? Everything!

THE ROLE OF THE
"BIG MONEY" INTERESTS

An article by Dale McFearters, a
Scripps-Howard staff writer, datelined
Washington, May 13, stated: ““The exact
amount raised for the Nixon (1972}
campaign has never been revealed, but
the currently accepted figure is about
$50 million....(Maurice) Stans criss-
crossed the couniry suggesting that

.corporate officials contribute one per

cent of their gross incomes, reminded
them that gifts made before the April 7
reporting deadline would be secret.”” (Ed.
note: Maurice H, Stans, former Secretary
of Commerce, was Indicted on May 10
by a federal grand jury on charges he
sought to obstruct an investigation by &
federal agency In exchange for a secret
$200,000 cash contribution to the Nixon
re~-election- campaign.)
Following are lengthy excerpts from
a column by Thomas A. Lane, date-
lined Washington, May 12, entitled ““Money
Rules Politics”: .
“It will be most unfortunate if the
significance of Watergate is limited 10
corruption in the Nixon Administration.
This event should alert the people to
the dissolution of our political system
under a flood of money. The process
has been in progress for almost a
century. -- .
“*Since the Civil War, politics has




been effectively controlled by ‘‘Wall
Streer.” Through 4ts money and {is
agents, Wall+ Street has effectively
controlléd both political parties. It has
determined who could be a Presidendal
candidate and who was to win - just
as In 1972 the Mitchell Committee picked
Senator McGovern to run against Pres-
ident Nixon. -

““When Richard Nixon in 1968 made his
compact with the financial powers, he
was furnished a staff and money to assure
his election. The game was to retain
control of the Presidency, and the staff
was zealously committed to that aim.
It was of course sguccessful, but its
methods have exposed to public view
the real nature of politics in America.
The people don’t choose their President:
they simply vote for one of the candidates
whom the ruling powers have allowed to
be nominated.

LX) s g oy -~ o~
Establishment of the Commilizce 1o

Re-Elect the President was a device for
giphoning off to the President’s use the
contributions which would normally have
been made to the Republican Party. Wall
Street wanted the Presidency. It did not
want to defeat Congressional Democrats,
many of whom were among iis best
friends. Through the Committee, money
could be used selectively, without party
congrol.””
And then colymnist Lane continued:

**This unrestricted use of money in
politics has made a mockery of democ-
racy in America. Governments are ruled
by moneyed iInterests which control the
political partles. That {s why governments
can and do disregard the will of the
people. In 1968, the people turned
massively against the policjes of Presi-
dent Johnson, But in President Nixon,
they have had a condnuation of the
repudiated policies ~ inflation, disar-
marment, no-win war.

*‘Both parties are subservient to Wall
Street.”’

WATERGATE - A PART OF A
HUGE POWER-GRAB PLOT?

The nation’s press has termed the
“bugging”’ and break-in of Democratic
National Committee Headquarters at
Watergate during the Presidential cam-
paign of 1972 as *‘amateurish,”’ ‘‘sense-
less,”" and “‘ridiculous,” particularly in
view of the fact that Nixon could not
Possibly have lost to McGovern. And,
indeed, on the surface, it was. But only
on the surface. High officials in the
Executive Branch of government, now
ldentified as having been {nvolved in

.some way with tf» Watergate scandal,

are not stupld men, or they wouldn't
have risen to such positions of power.
and influence.
Why, then, did those White House
aides act as they did? Were they “‘used?’”
Here may be the only plausible answer:
It was a power play of the greatest

"magnitude - a grab for the reins of the

power of the White House itself.

New York Governor Nelson Rocke-
feller, whose family millions has
for years financed the promotion of the
Communist-appeasing, Communist-
appeasing, one-world Socialist policies
of the CFR, has been thwarted, ever
since 1960 in his hunger and thirst for
the power that rests in the White House.

Rockefeller has tried running for
President only to meet with abysmal
fajlure. Would he now not seek a more
circuitous route? One that would not
be so obvious to, and thus so rejectable
by the American voter?

Has the Watergate scandal provided
that opportunity for Nelson Rockefeller?

I’s an elaborate plot - and Water-
gate could prove to be the pivotal point.

With the Presidency at stake,
members of Senator Sam J. Ervin's Select
Senate Investigating Committee should
carefully examine to confirm or expose
as groundless all reports involving the
Watergate affair now circulating at the
highest levels within U.5. intelligence,
financial and political circles.

The possibility that there is much
more involved in the abortve bugging
of the Democratic National Committee
Headquarters than political espionage
against the 1972 Democratic Presidential
candidates must be thoroughly explored.

In this connection, Paul Scoot, in
his column datelined Washington, May
11, stated: ’

‘*“This 18 a necessaryexercise because
of the increasing bite and piecea of
evidence 1indicating the whole sordid
affair may have beén triggered within
the Republican party in a flerce power
struggle to engineer a shift in_White
Mousé personnel’ including the Chief
Executive before the 1976 Presidential
elecdon.

“Theére also are signs that the
orchestrated unfolding of the Watergate
scandal may be a cover for the
maneuvering of other fundamental changes
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in the American polfca.l process including
the increasing of g ernment control over

our daily lives Involved are the ﬁnnrrn]
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price, and distribution of this nation’ 4
vast food supplles, our energy resources,
and population-control policies both at
home and abroad.’’

“BArVEETI I ED FORCES MOVING
RULULKRLILCLLLLRN TrvyRnuLC o riuvy¥jliva

IN ON WHITE HOQUSE
And then columnist Scott revealed:

‘“As if alerted in advance, the Liberal

mammar hlAac wsrithin rho Daniihlican narty
PUWECL o Wil LHC RTpuLIC sl peiy,

headed by New York's Governor Nelson
Rockefeller, has moved swiftly to take
full advantage of the Warergate vacuum
to elevare rtheir key supporters within
the Nixon Administration to new and
controlling posirions within the White

House and other key government depart-
ments."’

The ‘‘in-house investigations’ of the
White House involvement in the Water-
gate affair, is being supervised by forrher
Defense Secretary Elliot L.. Richardson,
the new Attorney General, a member of the
CFR and a long-time Rockefeller backer.

According to Scott:

““Richardson {8 working closely in
the Watergate probe with Leonard Gar-
ment, special consultant to the Presi-
dent and another long-time Rackefeller
supporter. Garment has authority from
President Nixon 1o speak for the White
House on ‘all matters’ relating to the
Watergate scandal.”*

The temporary assignment of Brig.

Alexander M. Haig, Jr., as White House
Chief of Staff is a tactical victory for
CFR member Henry Kissinger, the
President’s national security adviser,
and another Rockefelier man within the
Nixon Administration.

Commentmg on Halg, columnist Scott
made this observation:

‘“A protege of Kissinger, General Halg
owes his rapid rise within the Nixon.
Adminiatration to Nixon’s link to Peking;
and _Moscow and to Secretary_of State
william Rogers another highlylnﬂuentlal
Rockefeller man within the Nixon
Administradon.’”

In other words, the White House's own
probe of {tself has been placed in the
hands of Liberal Republicans with close

polivical and financial ties to Governor
oL1jtical Aanancial tues o Lovernoer

Rockefeller and all he represents.
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WILL N!XON BE
FORCED TO RESIGN?

As to what all this scrambling for
power within the White House portends
for the future, particularly rhe 1976
Presidential election, columnist Scott had
this to say:

““The possible forced resignation of
President Nixon before the end of his
term of office, now a dally topic of
discuaslon among Liberal Democrats and
Republicans in the Senate, opens up a
whole new polmcal world here and abroad
because of a littie-known change made
in the Constituton.

““As now amended, the Consdrtion
provides that the Presldent has the
,authority to appoint a Vice President
‘if that position is vacant. The Presi-
dent's selection must be confirmed by
both the House and Senate.

““Should the President be forced out
or step dowr, Vice President Agnew
would succeed him and be in a position
to appoint a Vice President subject to

Congressional approval. A long-time

Rockefeller supporter before he was
picked as Nixon's running mate in 1968,
Agnew 1s still close to Rockefeller and
would appoint him ‘heir apparent’ by
appointing him his Vice Prestdent. It
1s one way that Rockefeller, whose
greatest ambirion 1s to become Presi-
dent of the U.S,, could assure himself
& spot on the 1976 GOP ticket.

“If the Senate probers have the
wisdom to explore this secret ‘Iinfarmartion
transmission belt’ to those that control
and use {t, the whole Watergate affair
and the rush of Rockefeller backers to
take over key posftions within the Nixon
Administration will begin to make sense.
It is the really big story that is slowly
unravellng in the Watergate fireworks.,”’

YOU DO HAVE A CHOICE.

With the Watergate Congressional
hearings daily eroding public confidence
in the Nixon Administration = and the
President himself, and with the National
Democratic Party machinery in the hands
of radical Lefrists, what can decent,
honorable Americans, who believe in the
U.S5. Constitution, do?

There can be onlv one answer: Support
‘the fledgling Amerlcan Party, which in
the 1972 Presidential election garnered
more than 1,000,000 votes with a virtually
unknown candidate, Congressman John
Schmitz, who stepped in at the last minute
to fill the breachleft by Alabama Governor
George Wallace, after Wallace was struck
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Copy to: 2 - United States Attorney, Washington, D.C,
Report of: WILLIAM F., GUILFOILE Office: Miami, Florida
Date: July 26 , 1973

Field Office File #: 139-328 Bureav File #: 139-4089
Title: BERNARD L. BARKER,;

VIRGILIO R. GONZALEZ;
EVERETTE HOWARD HUNT, JR.

GEORGE GORDON LIDDY;

EUGENIO ROLANDO MARTINEZ-y-CAREAGA;

F— JAMES WALTER MC CORD, JR.;

FRANK ANTHONY STURGIS
Character: INTERCEPTION OF COMMUNICATIONS
Synopsis:

During interviews conducted on 4/24/73, 5/2/73 and 5/3/73, __
MANUVEL ARTIME Miami, Florida, long-time associate of HOWARD
and DOROTHY HUNT advised that in November, 1972, DOROTHY
HUNT on a visit to Miami told him about money which wouid
F‘ /+‘ be placed in his custody to be used for future emergency
purposes for the families of the four Miami defendants.
\ DOROTHY HUNT claimed the money belonged to the HUNTs and
\ there would be no legal responsibility involved with the
receipt or disbursement of this money by ARTIME. ARTIME
[

'ﬁ

e \
e

S)orF
Y el

advised that in January, 1973, while in Washington, D.C,
HOWARD HUNT referred to his wife's discussion of the
emergency fund and gave him $12,000 in currency in an
envelope consisting of mostly $100 bills. In March, 1973,
ARTIME also received $9,000 in similar currency addressed
to him in three plain white envelopes anonymously mailed
to his residence. ARTIME advised this mgney was distributed
as follows: CLARA BARKER $7,000; CELIA GONZALEZ $4,000;
JAN STURGIS $4,000; SYLVIA CAMPOS, girlfriend of ROLANDO
‘fgﬁﬂTINEZ $500: Committee of Help, Miami $3,500; and DANIEL
C

AGENCIES

FICES

LIP (
DATE

APPROPRIATE
AND FIELD oF
ADVISED BY

o~
)

HULTZ, Attorney, Washington, D.C., $2,900 Investigation
reflects that on 7/20/72, PAUL W. FORCE; social acquaintance
of FRANK and JAN STURGIS secured a $5, 000 loan at Florida
Natiopal Bank, Miami, Florida with co-endorsement and

asgistance n‘F El DTnTn WIINERZ owner of Northwestern Meat

Eéﬂj Company, Miami, who had been solicited by MANUEL ARTIME

Ef ALL INFORIATION COUTAL NEE)(DCEPT g%ig{_‘s)}. §C¥§TIIBY1$:A£ ?E Inm$
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to assist in fund raising to secure release of FRANK STURGIS
on bond in Washington, D.C. PAUL W. FORCE, when interviewed
on 4/30/73, stated that FRANK and JAN STURGIS were paying off
this one year $5,000 loan by making quarterly payments of
$1250. Inquiry reflects that ELPIDIO NUNEZ has made three
quarterly payments of $1250 each plus interest, and has
received no reimbursement. Information on investigation
conducted by States Attorney GERSTEIN, Dade County, Florida
set out., Miami individuals who visited Washington, D.C.
5/3-4/72 to attend J. EDGAR HOOVER's funeral rites reinterviewed
with exception of REINALDO PICO. PABLO FERNANDEZ furnished
additional information about request of ROLANDO MARTINEZ to
recruit group of Miamians to join and sabotage Democratic
candidate GEORGE MC GOVERN's political campaign. Available
hotel records set out for visits to Key Biscayne, Florida

of JEB STUART MAGRUDER and HARRY FLEMMING in 1972 and for
visit of JOHN W, DEAN, III in February, 1973. Record of air
travel of RICHARD™OORE from Washington, D.C. to New York
City on 2/15/73 sé't out. ———
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I. Information Regarding Receipt and Distribution
of Money Received by Manuel Artime in behalf
of Miami Watergate Families
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On April 23, 1973, the Washington Field Office
requested that MANUEL ARTIME of Miami, Florida be located
and interviewed concerning any money received by him from
any source on behalf of the four Miami defendants and their

families.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Dats of Iranscripron . MAY 1, 1973

1.
/

MANUEL/A RTIHB7gUESA 1270 N, F. B85th__
_Street, ¥iami, Floxjida, personali appeared at the

A Miami Office by pre~-arrangement, Heo stated that he
d&-/ had just returned from a business trip to Managua,
/,/’,” Nicaragua, and that he had to make a similar trip

the following day,

ARTIME first comnmented with groat saotion
that he owed u great debt personally both to HOWARD
and DOROTHY RURT, whoa he had known for some time,
and also stated that he was very close to CLARA and
BERNARD BARKER and ROLANDO MARTINEZ, He stated that
he would always want to try to help these individuals
and their families and that while ho would mot conscioumly
violate any laws, he would always want te help these
individuals ipn 2 humanitarian way,
| T} 4

“"'

Il.l respon=e ‘.ﬁ ﬁnut‘enizg’ lﬁ?lw

that some time in November, 1972, the exact date no
recalled, but prior to Thanksglving, DOROTHY HUNT
arrived at his residence via taxi cab 243 a short
visit, Shortly after arrival, she gave him $12,000
in 100-dollar bills, which she stated was from both
HOWAPD and herself, and which was to be used for the
four Miami families involved in the ¥atergate affair,
She stated that the families had nio imsediste need
at this time, and that the money was to be used for
future emergency purpcses, Bhe stated the money was
to be given when meoeded or asked for and was to be
distributed equally with the exception of CLARA BARKIB,
who obviocusly had more responsibilities,

ARTIME stated that he immediately asked
DOROTHY HUNRT if there was any legal responsibility
that might accompany this money, and she replied that there
was no responsibility attached to the money, and that

Interviewed nn___‘-4/24/‘73,__ ot " ’. ri .’ ﬂ File # ‘I’ ’ a E : .
. Special Agents WILLIAM F. GUILFOILE/neb | 8/1/73
¥ ot e e Dole dictalad

and JAMES E, REAL

This do-.rect conlains peilther recommendations nor conclusians of the FBI 1t is the property of the FBI and is looned to your agency;
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It oanrd s cunients ore not 1o ke dliribuled outside your agency,
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the money belonged to HOWNARD and to herself,

e sta

is his money
vas from the HUNTs, that he could push her no
further, and commented that the HUNTS had money, and
that it wva3s not improbable that they could provide
this money for the Miami fanilits.\

ARTIME mtated that he maintained this
money at his resldence, and as of this time, had
exponded $10,000 with $2,000 remaining in his custody
marked for disposition to ROLANDC MARTINEZ , He stated
that he disbursed this mobey as follows:

In January, 1973, CLARA BARKER asked him
for help after she received an attorney's bill, and
he personally gave her $1,3500 in cash during a visit
he made to Washington, D, C, He stated he gave hexr
another $1,000 ip cash in early March, 1973, also on
the occemion nf a visit to Washington, D, C. He stated
that in January, 1873, he personally gave $£1,000 in
cash to both CELIAX LEZ and to JAN STURGIS, both
in Miami, Florida] shortly after giving the first money
to CLARA BAREKFR., He stated he later gave $1,000 in cash
each to CELIA GONZALEZ and to JAN STURGIS in Miami, Florida,
just prior to giving the final money to CLARA BARKER im
Washington, D, C, He also made three bank deposits
totaling ,500 im cash in his name in the bank nccount,;_
of the JCommittee of fAelp,"” a local organization
estab¥ished In Tthe Latin community to collect donations
to help the four Miami defendants and thiir families,
ARTIME stated he made no contribittions to ROLANDO MARTINEZ's
divorced wifs and family, since there was no obvious need
on theix part. In response to specific questioning,
ARTIME stated he received no other money than the
$12,000, above.
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ARTINE stated that he would check his
records and furnigsh detalled amounts and times of
bank deposits described above, He stated he would
furaish this information upon return from his
business trip to Managua, Nicaragua,

4
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On April 25, 1973, the Washington Field Office
requested that MANUEL ARTIME be re-interviewed to clarify
the actual total amount of money received by ARTIME for
disbursement to the families of the four Miami defendants.

10.




FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

B & Heen e

Dals of ironscriplion 5 F14 /73

1.

MANUEL ARTIME BUESA, 1270 N.E, B5th Street, Miami,
Plorida, personally appeared at the Miami Office of the FBl
by prearrangement. In a highly emotional manner, he apclogized
for his not being entirely accurate and complete in his
previous interview on April 24, 1573. He stated that on
Monday evening, April 30, 1973, he had made a trip to
washington, D.C. and on Tuesday, May 1, 1973, he visited
HOWARD HUNT in jail and told HUNT that he planned to tell
the complete truth to the FBI,

(/
/} A.f f_ a )9S /
He stat.ed’g\‘ HURT he voélt{ cuupletely honor

any godfather relations obligations in connection with
HUNT's young son DAVID,/but reguestad that HUNT sesek other

avenues of assistance in connection with any legal or financial
matters, ARTIME stated he also contacted attorney WILLIAM
BITTMAN who represents HUNT and told him that he planned to
tell the complete truth to the FBI. ARTIME stated he also
contacted attorney SCHULTZ who represents the four Miami
defendante and told him that he would guarantee attorney fees

tc SCHULTZ on their behalf, stating that the money would be
?rmi ad ‘h'u the Miami Committon of 'H-'!n ARTIME commantad

- N W e

that he planned to use for this purpoce. the remaining §2,000,00
in his custody which had been set aside for assistance to
ROLANDO MART INEZ,

ARTIME stated that in connection with his previous
nawation concerning the receipt of $12,000,00 in cash, that
DOROTHY HUNT did actually visit him at his residencs in Mianmi,
Florida. in Novembar of 1972. &he only spoke about money
which would be furnished to him for emergency purposes in
connection with the families of the four Mlaml defendants.

He stated that DOROTHY HUNT did not glve him any money at that
time and commented that the families had no need of money at
that time. ARTIME stated that as previously related, that he
specifically asked DOROTHY HUNT if there was any legal

Inte:viewed und,———«sfgﬁg-ﬂ'WFiia i”m 139+328
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rosponaidbility that might accompany this money but DOROTHY

HUNT said that there would be no responsibility attached to
the money inasmuch as this money belonged to her husband and
herself.

e y'
ARTIME advised that in early Jamuary of 1973,
went up to Washington at HUNT's request just prior to his ey
trial and at that time, HUNT requested ARTIME's assistance
in supervising the activities of his two youngest boys, KEVIL
age twenty, who 15 attending collesgs in Jlliinols, and DAVID
] , age ten, who is ARTIME's godson and who is at hame under the
, .. _— care of STELLA,HUNT's, Argentinean housckezper. ARTIME said
{1 that HUNT nafﬁggzjfpﬁkficuarly distressed at the conduct of
UJJ/ his daughter about 22 years of age, and his oldest son
about 21 years of age. ARTIME 2advised that it
L& ;. Jwas on ) _occasion that HUNT asked him if DOROTHY HUNT had
e

b F spoken t '.brﬁdoualy about the emergency fund for the
£ % four Miami familiesm and when he acknowledaged that she had
- (77 Lgpoken to him about the Fund, HUNT gave him $12,000.00 4in
; currency in an envelope,commenting, “"Here is the money,"
ARTIME advised that he has since destroyed this envelope and
the $12,000.00 was &ll in used currency, mostly $100.00 bills

—

with some $§50.00 bills included. }

/

: e i yr. ,(- . g
ARTIME advised that this Money hasbian Aiatributed [
as previously described except that the first §$1,500,00 4n f’
cash was given to ‘g"&ééiﬁ“&@l{ during January of 1973 at )
Miami, Florida, rather an at Washington D.C, as previously
stated, ARTIME advigsed that he made three cash deposits

at the bank of Miami, 110 East Flagler Street, Miami, Plorida,
to the account of th ami Watergate Defendants' }‘wgngﬂm
had been opened by e Conmittee of Help to assist the four
Miami defendants and their families, He stated these deposits
made in his name as contributor were as follows:

/J'?A LR,
Vo
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3

March 15‘ 1973 $1'450000

March 16, 1973 $1,300,00
March 23, 1973 $750,00

ARTIME advised that he made thasa deposits so
that the committee could give some financial assurance to
Attorney BCHULTZ in Washington, D.C., to have him contimue
his legal reyresentation,

ARTIME stated that on the occasion of another
visit with HUNT in Washington, D.Cs, when he went to plan
a spring vacation visit for HUNT's two boys, KEVIN and
DAVID, with hinm at Miami, Florida, that HUNT told him sameone
would call him and give him money for the committee. HURT
added this individual would identify himself by saying, "I
am a friend of your brother,”

ARTIME stated that shortly after this visithe
received in the mail at his residence in Miami, three plain
white envelopes addressed to him by typewriter with no
return address. Two of these envelopes required postage due
of eight cents each for which his wife paid the postman. He

P | e AN aema T e =11 owwlear.t ~ =
said these three envelopes all arrived at the same time and

were similar except for the postage due items. He stated

the three each contained sheeta of blank white paper and

thirty $100.00 bills, 2ll in used cuwxrency and not in consecutive
nusbers. He stated that each envelopa contained $3,000.00

for a total of $9,000,00,

ARTIME stated that his £if#t Feaction was that this
was the money that HUNT had spoken to him about but due to
the fact that it had been sent in such a ' reckless and
amateurish manner, ha felt that it &id not personally come
from HUNT, ARTIME stated that on the occasion of a final visit
to the Washington D.C, area in connection with the vacation
plans BUNT asked him if he had received the money for the
people and ARTIME confirmed to HUNT that he had received it.
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to the time that HUNT had to
Castoms,

ARTIME stated that this visit occurred just priox
uIT ende

In response to questioning, ARTIME stated that he

had destroyed the last two of the thres envelopes described
above but may possibly have kept one of them at home. He
stated he would make a diligent search in an effort to
locate this envelope and any other information of interest.
. A b o el oo

He said he aiso had a record of how this 35,000,00C had besn
distributed.
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

l . Date ol Irunu:ripﬂon__mma____

MANUEL ARTIME BUESA, 1270 N.E. 85th Street,
Miami, Florida, personally appeared at the M{ami Office
by prearrangansnt. ARTIME produced a cancelled torn whits
envelope, which had been addressed to him at ths alove
address by a typevriter with no return address listed. The
postal cancelliation mark was partially »locked ocut, but
indicated a stamp of FL333, which indicates this letter had
been mailed on Pebruary 28, 1973, The envelope contained
a postage due stamp of sight cents, dated March 2, 1973, which
according to ARTIME was possibly the date of delivary. ARTIME
advised that he had recaived three similal envelopes all of
which contained two blank gheets of white paper and all of
which oontainsd thirty $100.00 bills in used currency, ARTIMR
stated that he imnediately realized that this was the money
that HOWARD HUNT indicated to be sent to him for the familiag
of the four Miami defendants. He stated he also thought that
this was a reckless and imeateurigh way to transmit money, and
he felt that although the money had been sent by the directioa
of HOWARD HUNT, that HUNT possibly 4id not actually mail the
money himself, He stated he tore up two of these envelopes
after removing the money, and then decided that he had better

save Ola envelope, ‘ A
g sl prd 1 Lz

ARTIME atoted that the total monay recaived in the !
amount of $9,000,00 was personally distributed by himself ‘
within a day or two of its receipt. He stated he gave CLARA
BARKER $4,500.00, gave $2,000,00 to JAN 5TURGIS and gave 7
$2,000,00 to CELIA GONZALEZ., He gtated that at the suggestiom |
of CLARA BARKER, he gave $500.00 to SYLVIA GANPOS,tha Flor byd
girlfriend of ROLANDO MARTINRZ, He stated that SYL
worked at the Food Feir Store on Lincoln Roud, Miami Beach,
Flori&a, and apparently had money axpond.i.tuxes on behalf o£
ROIANDO MARTINEZ and hia umiatu. '

Inle: viewed on 5/3/7_3 Oﬂmj_m ‘ File ’MM——-—-——
SAS WILLIAM F., GUILFOILE, and -
by A.A. MT’MNG' JR. ’m 'ma Date dlctmed____%gﬁa —

I camioins nelther recommendalions nor tonclusions of the FBI. N Is the property of the F&1 ond is looned Yo your agency,
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&

In response to specific questions, ARTIME
stated that hs knew of no other monay sent from the
Washington area, or from any other location to aia
the four Miami dafendants other than donations received
by the Committee of Hsalp, He also stated that he knew
of no other people who had received any money anonymously
for the four defendants,

He stated that he personally had loaned $400.00 ,f%

to CLARA BARKER, which ghe had repaid.,. He atated that he
has heard that CARLOZAPRIO JSOCARRAS, former President of
Cuba now raesiding in Migmi, had lent some money out, amount
unknown, to CELIA GONZALEZ. . ﬂL

ARTIME stated that he would be available for
any additional questioning in the future.

/6.
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An examination of the cancelled torn white envelope
received by ARTIME in the mail and furnished to the FBI on
May 3, 1973, copy of which is attached, reflects a cancellation
stamp of FL333.

A review of a current Directory of Post Offices,
a publication of the U.,S. Postal Service, reflects that zip
code FL333 covers all postal stations and substations in
the City of Fort Lauderdale, Broward County, Florida.

on 6/15/73, the wWashington Field Office requested

that SYLVIA CAMPOS, girlfriend of defendant ROLANDO MARTINEZ
be interviewed to verify receipt of money from MANUEL ARTIME.

18.




6/28/73

Date of ransriphon

8YLVIA gaupos, 1821 Jefferson Avenuc, Apt, 106,

| Miari Fesch, Florida, was interviewed at her place of

! -employwent, the Fruit Fair Corporation, 215 Lincoln Rowd,
Miaml Beach. 8he advised that in late February or early
March, 1973, that MANOLO ARTIME, whom she has known for
some time, came to her zpartment and inguired 8 to her
heanlth and financinl ststus., She stated that she told him
that she had beeu accepting collect telephone calls from
ROLANDO M/RTINEY, hoth from Washington, DC snd from Danbury,
Connecticut, since his commitment aftor trial. Shke stated
that she also to.d him that she had made a trip to Washingtom, DC
to visit MARTINEZ., She ateted that ARTIUE gave her $500.00
in currency. 8he stated ARTIME did not indicate where the
money came from and merely said that it wes for expenses,

Bho stated she indicated to ARTIME that the money
was most welcome, 8he stated that MARTINEZ continues to
make collect calls from prison in Danbury, Connecticut aad
she st 11 ac~epts these collect calls. §Ehe stated that her
telephone bill and expenses are now well over the $500.00
given toc her Ly ARTIME and recently ARTIME indicated that he
would attemrt to mecure more money for her. He stated that
417 he were unable to secure any more money, then he world
give her some of his own personal funds.

Bhe stated that she had no Fnowledge of anyone
else in the Miami ares receiving money and outside of ARTIME
and now the ¥s3I, that no one knows that she has received money.

* 6/18/73 Miaml Beach, Florida Miami 139-328
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telephonically contacted the Miami Office to advise that

somati{inma ago he had raceivad a ﬂnhnn.nn from tha affice of

LiFer e A S

RICHA RSTEIR, Dade cQunty_states Attorney and in answer

to this subpoena had gqno to the States Attorney's office

and talked to MARTINADARDIS, GERSTEIN' sxcnmg_r__l_p_yg_s_‘_;zltgr. ii f
lle subsequently returned to the States Nttorney's office

and on July 5, 1973, he furnished to DARDIS testimony under
oath which was basically the same information that had been
furnished to the FBl concerning his receipt of money from
HOWARD HUNT and anonymously through the mail, and his furnish-
ing this money to the families of the Miaml defendants. He
stated that last evening he was shocked to find his testimony
printed in "The Miami News" and this morning a similar story
in "The Miami Herald" concerning the information which he had

given under oath to DARDIS.

£

i

}"3 FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
4 ;’:‘ l _ Dols of !romcrlplloa__?mm___..__
5 /94
y 1 MANUEL ARTIME, 1270 N.E. 85th Street, Miami Beach,

ARTIME stated that he planned to consult with an
attorney to see what recourse he has against States Attorney
GERSTEIN for roleasing his sworn testimony to the newspaperr,
ARTIME stated that there were many inaccuracies in the story
as printed iu the newspapers and the narration was not
exactly as he had furnished it to DARDIS,

APTIME advised that subsequent to last being
interviewed by the ¥BI on May 3, 1973, that he had furnished
the remaining $2,000 in his possession which he had received
from HOWARD BUNT to DANIEL SCHULTZ, the Washington, D.C,
attornay who was representing BERNARD BARKER, ROLANDO
MARTINEZ, VIRGILIO GONZALEZ and FRANK STURCIS.
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Investigation Concerning Efforts of Paul
W. Force to Raise Money for Frank Sturgis
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On April 30, 1973, the Washington Field Office
requested that Rev. PAUL FORCE, a resident of Broward
County, be located and interviewed concerning his efforts
to raise bond money for defendant FRANK STURGIS in the
summer of 1972.

A review of the current Fort Lauderdale telephone
directory reflects a listing for Rev, PAUL W. FORCE, 913 S.W,
15th Terrace, Fort Lauderdale, Florida, telephone 527-1933.
Inquiry at above location verified it as residence of PAUL
W. FORCE who was reported to be connected with a salvage
company and available for contact at telephone 961-3628
prior to 4:30 p.m, daily.

A check of the Hollywood, Florida criss cross
telephone directory reflected telephone number 961-3628 was

listed to GEORGE CH, 3512 ngfellow Circle,
Hollywood,-Klox o

At Holliywood, Florida:

22.
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l Dole f’f franscre plmn__ﬂ.l_iu___

*V 913 Southwest ’ "
E Lauder-dal Sbhg,grjma, terviewed at the residence

¢! RGE KADISH 3512 South Longfellow Circle, Hollywood,
. Florida where FORCE was engaged in some cemett *worik,
FORCE a&vised timt he was a minister ut large I the

e & A e ol shen ‘._A.ﬂ o)

unlwu I'I'BBUY'CBI'.IED. BCWO e ;auum ﬂ.B vas
assist at the Peace Church, 2701 BRorthwest KE th Aveme,
Fort Lauderdale, Floridn. :

He advised that he has known FRANK S'J'IlRGIS
also known as FRANK FIORINI, since about 1966
he has been close to both and JAN STURGI
past three years. He stated he became closely as ciated
while he was assigned to the Church of the Master,:
Opa Locka Boulevard, Miami, Florids, He stat t’hs\ JAN
was a member of this oongregation “and that FRANK @ cceumpmj.od
her on her visits to church.: He stated the name of this .
church was changed to the Bethany Presbyterisn Church on
January 1, 1972, FORCE stateéd that he has £ FRANK
STURGIS to be a man of good religlous background, alwxys
interested in peopls, and particularly interested in help-
ing young children. ,

FORCE stated that nﬁ:er FRANK STURGIS had been ,
*  arrested with the other individuals at the Wagergate complex
) in June, 1972, JAN STURGIS had a meeting of friends at her - - -
house one evening and from there, went over to the residemce
of FELIPE DE DIEGO, where other friends of other people joined
the . He stated this was the founding meeting of the.
Committee of Help., He stated among other people, he récalled
were & Father O FARRELL, a My. NUNEZ, a Miaml meat packer, and
a doctor of veterinary medicine, He stated the purpose of
the group was to ralse money for bail for the Watergate e
+  defendsnts. He stated they soon found out that they ecould ¥
not do this as an organization but needed specific help t:ron RS
individuals to accomplish their purpoae. He stated their ,
immediate target was to secure $5,000 cash to free FRANK - o
STURGIS ‘on his $50,000 bond. FORCE stated that he volunteered
to borrow money trom a benk and he went to the Florida National
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the endorsement of NUNEZ., He stated there was no security
required on this loan and it was payable over a one-year
period in four equal payments of 31,250, He stated that
NUNEZ paid the interest on the loan, which amounted to
about $278, He stated that the loan was secured at a
good rate from a banker well known to NUNEZ.

FORCE stated that they secured a cashier's check
for about $5,000 and went to Washington, D. C., to give
this money to the bonding company. He stated that he made
the trip accompanied by JAN STURGIS, BERNARD and CLARA _
BARKER. He stated that BERNARD BARKFR and the other two
Miamians, ROLANDO MARTINEZ and VILLO GONZALEZ, had already
been bonded out.

FORCE stated that the loan was made in late July
of 1972 and the first payment, which was due in October,
1972, was made by FRANK and JAN STURGIS, He stated that
when the notice was mailed to him by the bank in October,
1972, he gave it to STURGIS, who said they would teke care
of the payment. FOFCE stated that in January, 1973, he
gave the notice for the second payment to JAN STURGIS and

although at that time FRANK STURGIS was in Jjail, JAN STURGIS

said she could handle it okay. FORCE stated he had no ,
information as to what money was used by either FRANK or
JAN STURGIS to make these payments. FORCE stated he had
o indication any money had been received from Washington,
D. C. He stated he is still responsible for two payments
totalling $2,500. He stated that this loar. has not cost
him anything as yet and only his credit had been used.

FORCE stated that shortly after the bond money
had been paid, he went to Washington, D. C., voluntarily . .
end talked to Mr., SILBERT at the United States Attorney's
Officesto explain who put up the money to bail out FRANK
STURGIS.

FORCE stated that he attended only one meeting
of this Committee of Help and he was impressed by the
sincerity of the people in attgndance. He stated they
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consisted of mostly Cubans who wanted to help the four Miami
individuals who had been arrested at Wagergate.

FORCE stated that he has received no money from
amyone and he has not spent any money in connection with the
above-described loan, He stated he has no knowledge that
FRANK or JAN STURGIS or any of the other Cubans arrested at
Watergate received any money from Washington, D. C., or
from any outside source other than friends in the Cuban
community.

In response to a specific question, FORCE stated
that FRANK STURGIS was not an ordained minister or actually
a member of the Presbyterian congregation, but merely an
individual interested in helping people.

pew —
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At Miami, Florida:

On May 1, 1973, inquiry at the Northwestern Meat
Company, 2300 N.W. 21st Street, Miami, Florida, reflected
that the proprietor of this business, ELPIDIO NUNEZ was on
an extended vacation trip to Spain.
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Dote of kanxvlpﬁon__%__

ELPIDIQigéﬂEZ wae interviewed at his Place of P R
business, the Northwestern Meat, Inc., 2100 E “

15 P"') 23rd Street, Mismi, Florida.
: . 1
- !/—J/ NUNEZ advised that one day in late July, 1972,|

he received a telephone call from MANUEL ARTIME, commonl
known as MANOLO ARTIME, who stated that he would like to
visit NUNEZ with some friends. He stated shortly there-"
e after, ARTIME arrived with Mrs. CLARA BARKIR, Mrs. JAN
STURGIS, Reverend PAUL W, FORCE and another white male
individual, age 45 to 50, whose name hée did not recall.
He stated he w&f not aaquainted with any of these ind{-
viduals except ARTIME and in response to a specific)
‘question, he stated he did not kmow BERNARD g ﬁqs* <oy
ROLANDO MARTINEZ, VIRGILIO GONZALEZ or FRANK STURGIb1_=' ’i
He atated that he was familiar with the newspaper pub-'
1icity &n connection with their arrest at Watergate. He
stated he has known MANOLO ARTIME for several years and - \
currently purchases meat from him for his meat business, .o
He stated that he did not know ARTIME in Cuba but has come A
to know him over the pest several years in connection with -~ '} ‘»
various anti-Castro activities in the Miami area. : \3‘

2

"-J-
) h-’

NUNEZ stated that ARTIME explained they were _
trying to help the four Miami men who had been involved t
in the Watergate affair., NUNEZ stated that he felt '
sympathetic toward them, felt that they had a good motive
for their activity as expressed in their statements, and
he agreed to help them, He said the purpose of the visit
that day was to raise $5,000 to bond out FRANK STURGIS.
ARTIME oxglained that Reverend PAUL FORCE was willing to
secure 5,000 bank loan but they needed an endoraer and

L_"l e Al o A l.
a J..I'.I.UIR]—L] oENx o '8.[11; UI.E LUWI. “Ul‘l.l:-‘. BWUW wiAav

called his banker, JOHN H. MANRY, at the Florida Nhtiunal
Bank in downtown Miami, made arrangements for an appoint-
ment, and went down and secured the $5,000 loan in the
name of PAUL ¥. FORCE, which he endoraed as a co-signer.
At this point, NUNEZ produced records concerning this loan
and made available a copy of a promissory note issued at

o
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at the Florida National Bank and Trust Company, Miami,
Florida, on July 20, 1572, to PAUL W, FORCE, in the amount
of $5,000. This note was to become due and payable in four
equal quarterly peyments of $1,250 plus interest, beginning
m October 20, 1972, NUNEZ stated that on the completion

of the note arrangements, a cashier's check in the amount

of approximately $5,000 was made payable to PAUL W, FORCE

and turned over to FORCE., NUNEZ stated that he has not

seen FORCE since this time, He stated that when the firat
peyment was due, he was contacted by the bank and in order
to meintain his credit standing, he made the firat payment

in the amount of $1,250, plus $93.75 interest. He stated

he contacted MANOLO ARTIME, who agreed to split the cost

of the payment. NUNEZ advised that when the second payment
came due, he had to handle this payment himself, which he did
in a total smount of ' $1,323.44, including payment of principal
and interest.

NUNEZ stated that he has spoken to MANOLO ARTIME
several times about this matter and ARTIME stated that he
would try to secure money to reimburse him. ARTIME stated
that {f he was not succesasful in securing money, he, ARTIME,
would personally split the cost of the loan with him,

NUNEZ stated that he also paid the third
installment on the loan on April 17, 1973, in the amount
of $1,299.48.

NUNEZ stated that shortly after the loan had been
arranged, he met JAN STURGIS at television Channel 23, where
she is employed, at a Chamber of Commerce function. He '
stated they exchanged greetings and had no other conversa- .
tion. He stated he has not seen CLARA BARKER or JAN STURGIS
since that time. He stated he sees MANOLO ARTIME regularly
end has received no reimbursement from ARTIME. NUNEZ stated
that as of that date, he had received no contact by PAUL ¥,
FORCE, He stated it was evident that he would have to make
the final payment in July, 1973, himself. NUNEZ atated that
he felt he had been victimized in this matter by MANOLO ARTIME
and that while he felt that his original purpose in alding %
the Watergate defendants was done sincerely, he felt that .
he hed been victimized.

CONNDETIAL
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On May 22, 1973, NUNEZ advised that he had
r-ceived no further contact from any of the individuals
eabove and that he had received no money from any source
to reimburse him for the money expended above,

e




e _ o . h e e r;”;L - -,....,,g
- wise O 1,
( (‘\i . &“'0 - )

Miomi, Florida
2 SSEDISE. . Tel. 373-6928

ino.

- L?ﬁ\/ //ZA/ L u/ gﬂcf |
- (UneT ED ’&65 BY FER 1A+ Crwreess .

Siomn Fler oA [Zes 2y rc-p\y'

P

- i '
Lr >
: f < .,&‘,’W 730 N.E. 2nd Avenve

i

Gz S /S 712&&._/:
. ﬁ,,@’?” [,,qau'.Dé’(:D’*('sj (A,

333/ |

W IO~ 17-9\" /v 5D T~ F 7/;,9;4._)_,!
' e Fo-73 AVvER TN [y
i ' B R A A LA A 2%

S . S I T

] i .. A !

L

=)

. N w A L

) - T T gaMing H

o TopY ¢y Poper & Drinting, lne. 2588,
! u ' 321 N.E. 8571 TERRACE '%E'%&Eﬁa'gfﬁ»

: PHONE 758.5062 MIAMI. FLORIDA 33137 7 q.n“.»‘\'. |




Fhha w

i

b o o amy

s

1
H

[p—.

—— e e e —— s

. - . o 2 .
) o 3 " : k o
T T 3 3 e s ¥’
P -— o e m - e H“J v

S e A o i e —— -

- —

- e

—————-

O i B

LA v/ =) K- -ommfm Ling Systems, Bon 10527, Tamps JIW0Y

TERM NOTE—UNSECURED—INTEREST AT MATURITY PROM ISSORY NOTE

L 7270

FLORIDA NATIONAL BANK & TRUST COMPANY AT MIAMI, MIAMI, FLORIDA

Ne ° Name__PAUT, Y. FORCE

Due_l year Amt. $5,000,00 -

Ravised 2-/0

Miami, Florida_______ 3 aly—20,-. 1922

On_or_before_ane year
the undersignad, jointiy and severally promise to pay to the order of

FLORIDA NATIONAL BANK & TRUST COMPANY AT MIAMI, MIANI, FLOR"IDA
Five Thousand and 00/100 Seemmmsessswes=smwwes=+== DOLLARS }

at its office at Miami, Florida for value

to become due and

received, the principal sum of 8_5,000.00

plus interest beginning October 20, 1972,
calculated on a 360 day annm
together with intarest/at the rate of 7% % per annum payable

note 4500000
PREPAID
FINANCE CHARGE

tCradit Lite Ins.) ¢
AMOUNT

FINANCED |_5_,00Q._00_
neisting of;
boc. Stamps 7.50
(Describe}

:::)cesns -3&00 .00

Intarest !__235‘ 00

Saostie, 43 80

TOTAI;ILCE CHARG

FINA HA
%7880

ANNUAL PERCENTAGE

RATE 8.90 x

from date

— —quarterly

if the interest be not 3o pald, it shall become part of the principal and thereafter bear like interest as the principal. it default be made
In the payment when due of any part or instalment of principal or interest, then the whole sum of principal and interest, less the amount
of any unearned interest or discount ‘and any rebates required by law, shill become immediately due and payable at the oplion of the

holder of this note, without notice or demand.

The holder is hereby authorized to apply, on or after maturity, to thi payment of this debt, any funds or praperty In possession of
holder belonging to the Maker, surety, endorser, guarantor, or any one of -hem, and all endorsers and sureties agree that this note may,

in whole or in part, be extended or renewed from time to time without not ce to therm and without release of their Jiability hereon.

Now, should it become necessary to collect this note through an alto ney, either of us, whether maher, .surety,

on this note, hereby agree to pay ail costs of such collection, incladi E & 'easonable attorney’s fee.

other address shown on the bank’s records,

The undersigned has the right to prepay this loan In full and cbtain « refund of the unearned portion of the finance charge besed

on & Pro Rata basls.
The undarsigned acknowledges receipt of a completed copy of this n te on the sbove date,

! Signaty-e: " W—uﬂ-
e K . Sanety-e: "y . . SEAL
Signaters: Elpidio Nunez SEAL

endorser or obligor
Presentment, protest, notice of dis-
honor and notice of protest are hereby waived by each and every endorser and maker hereunder, Any notice 10 maker shail be

sufficient
served for all purposes if placed In the mail, postage prepaid, addressed to cr left upon the premises at, the k4

address shown below or sny
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COMMERCIAL LOAN PAYMENT NOTICE
r Ay ADD 30, o2 I"LDF’IDFI l'lnTlDl'lFiL BF”'!H
TENUWAER DATE THIS PAYMENT 15 DUE AND TRUST COMBRANY RT INIAMI.
PRINCIPAL ANNUAL INTEREST - ) 4
OUTSTANDING | PEAC A [ Frowm ] 10 [oavs| ~"amount ] PAYMENT DUE T ToTAL DUE
2,750.00 7,500 01=3N272 N1-3n-72 10 7.8 _ B
2,500,00 7.500.01-30-72 QL-20.72 80 ALY _ .
. : , ‘ _ L9, 48% 1.250,00 . 1029912
: S _ o Es K S
- eLPInTn MUNEZ N Plase Return One Copy
b 0. 30X 844- - BISCAYNE AINEX of This Notice Together With Your Check To
MIAMI, FLORIDA 33152 ., . P. Q. pox 470, Miami, Fla 33101
. ., ., . ‘ i ] f’f ' ’ : .
. RE: PAUL V. FORCE & ELPINIO MUMEZ .y - de”,é Vw(
A ) —-—. T - --
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JOHN H.%IANRY JR., ident, Florida Hntignll
Bank and Trust Company, Alfred l. daPont Building, _glagggr
“Street and Northeast Second Avenue, Miami, Florida, was
—Intervieved at the above location. MAHRY stated t he
was well acquainted with ELPIDIO RUNEZ, who owns and
operates the Northwestern Meat Company at 2100 Northwest
23rd Street in Miami. He stated that NUNEZ was an
extremely successful businessman and bore an excellent
reputation in the cormmumity.

After consulting banking records, MANRY adviaed
that on July 20, 1972, NUNEZ telephonicelly contacted him
to advise that he wished to bring a friend to the bdbank
who wished to secure a loan which he, NUNLKZ, would endorse,
He sald that NUNEZ brought to the bank a Reverend PAUL W.
FORCE, whom he introduced as a minister of the United
Presbyterian Church, assigned at that i{ime in the Fort
Lauderdale area. He stated at the request of NUNEZ,
MANRY granted FORCE a $5,000 unsecured loan, which was
co-endorsed by ELPIDIO NUNEZ. Also in attendance at that
time were two women who were introduced to him, who he later
determined to be the wives of two of the Watergate defendants, -
He said he had no remson to question NUNEZ' sincerity in -
agssisting these people to secure the money but stated that
he was anxious in insuring that the note was promptly paid
off. He stated he followed this matter sand was aware that
NUNEZ has had to make three of the payments which have come
due on the note. -3

MANRY stated 1:.hat his business dealings and other
contact with NUNEZ have been most satisfactory and cordial., -
He sajd it was his impression that NUNEZ may have been
victimized by these .tndj.viduala. due noatly because of
H s anti-Castro sympathies. B

interviewsd an,,. 5 Feﬁm_ at Mi i . F: o File # : ‘ : a;
o __8A WILLIAM F. GUILFOILE:s11 bore dictored 5/25/73
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III. Visits of Jeb Stuart Magruder and
Harry Flemming to Key Biscayne,
Florida, 1972
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On May 1, 1973, the Washington Field Office
requested that contact be made with the Key Biscayne Hotel
and Villas, Key Biscayne, Florida, to verify visits of JEB
STUART MAGRUDER, HARRY FLEMMING and FRED LA RUE, during 1972.

TR e s S T ot e e e T IW L i e R L e T 1
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1 ' W ‘ Dot of lrnn:(,r-plion__mnm__*_
CHARLES !, TREMICKER, Managing Director, Key. N
Bi.';pn:['je Hﬁte} _ -ﬂd ‘l' il ‘&5 N —"01 n'"‘“’" Drive .- '{us' Biﬂ'bﬂj uw‘:- Il 2

advised that a complote search ot his rocorde reflected N
that JEB STUART MAGRUDER of Washington, D,C, had stayed

at his hotel three times during 1972; the iirst being dur-

ing a period of March 29 through April 1, 1972, the second
overnight May 25, 1972, and third for a period of August

14 through August 27, 1972,

MICKER also advised that his records reflected
id,. that m\nnv 'LE l’o‘lﬂlfﬂf‘ 1701 mnnnvlvnnin Avanua ¥a nh'l nufnh
- i X i T A g

ll L ARAL ) SuR A Y

; ARl
££}>/— D.C., stayed the one vigit fron a period of March 30 through
April 2, 1972. BRFMICKER also advised that FRED LA RUE of
Jackson, Mississippi had visited at the hotel only once during
1966.

Oon May 7, 1973, upon servicuv of a proper subpoena
issued by the Clerk of Court, U.,S8. District Court, Washington,
D.C., CHARLES A, BRFMICKER made available the original copies
of the following hotel records:

1. Registration card for JEB MAGRUDER, 1701
Pennsylvania Avenue, Washington, D.C,, for
8 period of March 29 through April 1, 1972
2. Registration card for JEB S,%ﬁEGRUDER, 1701 ’ﬁ}
Pennsylvania Avenue, i‘iﬁthgfon, D,C,, for f}Lﬁl;
period of May 25—26 197 ; j
N f”iuﬁek ‘f

3. Registration cara'f or Kr _%ggﬁﬁhﬁhﬁﬁiifina
fomily, 4814 Ft. Sumner Drive, Washingtong,
D.C., for a perlod ugust 14—27 1972

éx/U¢,ﬁ
BRFMICKER also producéa‘iec s of telephone toll
calls made on the dates indicated:

March 29, 1972 301-229-3065

March 30, 1972 202-456-1414
212-873-5329

faterviewed onwm—,ol—x&y—-mscawm—nh st Miami ‘%*:;")I -

by __SA_WILLIAY F. GUILFOILE:bja Sowdwaed__ S/T/TI.
* -
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4 March 30, 1972
(Continued) 202-456-1414

202-533-4557

May 25, 1972 202-229-3065
August 17, 1872 301-229-3065

BREMICKER advised that the hotel records failed
to reflect any long distance calls made by HARRY FLEMMIRG
duripg his stay from March 30, 1972 through April 2, 1972,
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 ) Caie of hans:ripiiéﬁ_s%—_,
- . ] -

PAUL%IEIIER, Accounting Supervisor, Royal Biscayne
Hotel, 555 Ocean Drive, Key Biscayne, advised that a thorough
search of hie records failed to reflect any visit during
February, 1972 by JEB STUART MAGRUDER, HARRY FLEMMING or
FRED LA RUE, .
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EARL G./UFFY Vice President and General Manager,
Sonesta _Baeach Hlotel, 350 Ocean Drive, Key DRiscayne, advised
that a complete search of his hotel records failed to reflect
any visit during February, 1972 by JEB STUART MAGRUDER,

HARRY FLEMMING or FRED LA RUE, /
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IV. Additional Watergate inquiry by Dade
County States Attorney Richard Gerstein,
Miami, Florida
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On May 22, 1973, DOUGALD D. MC MILLAN, Chief,
U.8, Strike Force, Miami, Florida, telephonically advised
that on Friday, May 18,1973, one of his investigators had
been advised by FRED NCIS Investlgative Reporter, TV_
Station.WIVJ, Chann&1 4, a CBS affiliate, that RICHARD
GERSTEIN, Dade County States Attorney had subpoenaed for
appearance at his office on Tuesday, May 22, 1973, three
Cuban males who had allegedly participated in the first
break-in at the Watergate complex.

On May 17, 1973, FRED FRANCIS, Investigative
Reporter, TV Station WIVJ, had advised SA WILLIAM P, KELLY
of the Miami Office that in March, 1972 FRANK FIOQRINI STURGIS
bad introduced ANGEL FERRER to him as an individual that
STURGIS wanted trained in the use of the motion picture
camera, but nothing further developed in connection with
this request. FRANCIS peinted out that ANGEL FERRER was
one of 10 men who traveled from Miami to Washington, D.C.
to attend the funeral of FBI Director J. EDGAR HOOVER in
May, 1972. FRANCIS indicated that he was planning to do
a television piece about FERRER and at least two of his
fellow Cubans who made the same trip, one of whom had allegedly
punched DANIEL ELLSBERG at a Washington, D.C. demonstration
during this trip.

On May 21, 1973, PABLO FERNANDEZ, 7750 S.W. 18th
Terrace, Miami, Florida, telephonically advised the Miami
Office that he had been subpoenaed by Dade County States
Attorney's Office for appearance on May 22, 1973. FERNANDEZ
stated that his efforts to determine the purpose of the
subpoena and interview were unsuccessful.

An article in the evening edition of "The Miami
News'" dated May 23, 1973, indicated that investigators under
MARTIN DARDIS, Chief Investigator, Dade County States
Attorney's QOffice, had subpoenaed a half dozen Miami area
Cubans who had allegedly taken part in known incidents ranging
from a break-in at the office of DANIEL ELLSBERG's psychiatrist
in Los Angeles, California, to counter-demonstrations at the
funeral of J, EDGAR HOOVER in Washington, D.C, The article
stated that GERSTEIN was reported to have sent word to EARL

58.
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SILBERT, prosecutor in the Watergate matter at Washington,
D.C.,, that several of the Cubans would lay bare the facts
about other illegal acts in the Washington area if they were
granted immunity. The article stated that in the absence

of a reply from SILBERT that GERSTEIN had reportedly taken
steps to work out other immunities for those self-confessed
conspirators allegedly recruited by BERNARD BARKER for

various ventures in 1972.
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Dale of transeriplion 5/25/73

a0 £l ) T
| "Miami, Florida
Y/ 23ﬁ %

ey L3 7 NS s g T

*I, Pel..cA'ernandez, furnish the following
Information, ; and voluntarily, to Francis
E. Gibbons an' “eorge F. Cannon, Jr., whom I know
" to be Special -"~ents of the FBI. No threats or
a promises were wade to me to induce this statement.

\Q

AR
=

"On May 18, 1973, I received a subpoena
from the Dade County State Attorney's Office.
I did not personally receive the subpoena. It
was given to my mother. The subpoena._read 'State
of Florida vs. Investigation.' The line for case
number was biank., I was to answer the subpoena
at 1 PM, 5/22/73, at the State Attormey's Office.
The subpoena was unsigned and not sealed. A
footnote said to 'see Mr. Dardis.'

*1 consultea my attorney, who said to respond
to the subpoena and answer any questions truthfully.

"on 5/22/73, I reported to the State Attorney's
Office. The reception room was filled with news
media representatives. I was taken past these
people into the office of Mr. Dardis, who told .
me he was the chief investigator for State Attorney
Richard Gerstein. A stenographer was brought in.
She had a stenographic machine. Dardis then
requested the stenographer to leave. Dardis
then left the room and came back with an individual
he introduced only as 'Mr. Elder.' Elder had a
s8teno pad and an indexed file with documents.

Dardis told me that I had been investigated by
the State Attorney's Office and cleared, that

I had not violated any laws of the State of
Florida. He did not advise me of my rights, he
did not offer me immunity and he did not swear

5{23/73;5/2&,73' Miami, Florida Miami 176-36

tntarviwwed On File #

SAs FRANCIS E. GIBBONS and
GEORGE F. CANNON, JR./FEG:gt} 5/25/73

by Dote diciated

This dotument contain nelther reacommandolions mor conclusions of the FBI. 1 Is the propecty of the FB) and i3 lcanad 1o your agency:
W and i3 contents are no! to be distribuled outsids your agency,
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"me in. He told me that he wanted me to furnish
information concerning the trip 1 and others made
to Washington, D. C. last year at the time of the
funeral of J. Edgar Hoover.

"At this point, Elder, whom I assumed to
be a Federal agent, asked me if Bernard Barker
had instructed me at that time to punch Daniel
Ellsberg or Attorney William Kunstler. I answered
that this question seemed to be outside the
Jurisdiction of the State of Florida, that I
had already furnished information to the FBI
regarding that Washington, D. C. trip. Dardis
told me not to worry about Jurisdiction, that
they were only trying to explore local links
to the Watergate case. He then took a file from
the file cabinet in the room. This file had my
name on it. He showed me toll records from my
home telephone and also showed me the deposition
vwhich I had made to Dade County Attorney Gold
in the Alton Foss civil suit against Richard
Gerstein and others.

"Dardis then asked me if T met with
Eugenio Martinez at Sambo's Restaurant, 27th
Avenue and Flagler Street, Miami, after the
Hoover funeral. I said I had. Dardis then asked
me what Martinez had offered me. I felt then
that he knew the whole story so I told him that
Martinez had offered me $700 weekly to recruit
ten men to infiltrate the McGovern organization
at his hotel headquarters. These were to be
hippie types who would discredit the McGovern
organization. I also was to gather intelligence
concerning the movements of Senator McGovern
around Miami Beach during the Democratic National
Convention. I told Dardis I refused the Martinez
offer because the money involved was too much for
the simplie Jjobs required. I thought there must
be something more to the Jjob but I didn’'t ask

¢/, . .
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"Martinez any more questions and never learned

wind 4F anvthidne mavia dha dath ssm 2T A Imsceem
Waal, Al anywiing, oore wie Joo wouul dave

required.
PElder now asked if Martinez had asked me

to spy on the VVAW. I said 'mo.! T A
/A3 Ll
"Dardis then said they had inform ffon that

I had been investigating the VVAW. He désked how
I had started such investigation. I 14 him
that I could not recall dates or time8 but that
I had Yeen at the univa31§§ of Miami/Office of
the L eder n_of Cuban. ents about one year
ago this week when a call came in there from
‘Scott Camil asking for an Abdala representative.
' I recognized the Camil name 2= one of theoss
= _ invelved in the University of Florida student

riots one year ago. I wondered why Camil wanted
to contact Abdala, which I suspected to be leftist

AwmFliiansand T +nlA T\n“ﬁ{n 4"194- Tisemm Manwliae . ~
&£ UCTIVCL . A WAL LIGL AL D AP UCEAL Wt AW ._Lé—/"':

édriguez, who was also present wher the above
amil call came in, and I decided to arrange a
meeting with Camil. At the meeting I would pose
as Manuel Mayan, Abdala representative. We
then called RalphjAfuirre, Miami Police _Depar‘bnent,ﬂaw
to advise him of our plan. We felt that the police
might have infiltrated the VVAW and wanted the
police to know that we were trying to gather

dm+atllsvanra ahantd +ha Ahdala _VVAW M'ln'f-'lnnﬂh'l?

edd s e Iy SAA e WWUWVIA W WY AVWGEAERT F AT L kil Wb WA ARk,

and were not cooperating with the VVAW in fact.
Aguirre told us to come to his house. There he
suggested we go to Miami P. D. headquarters to
pick up another officer. Prior tc above call to

Aguirre, Rodriguez and I, I told Dardis, had
telephonically arranged to meet Camil that same
evening in Hialeah.

> I »avida Fa Miami D T wddh Aomid»wra -
Ll IVUWE WU TLUISIHIL Dedde WL Wi AH idwy aa

asked 1f we would cooperate with Miemi P. D. ;y
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"carrying a transmitter to the meeting with
Camil. We agreed to do so. /1.’

"T then related to Dardis-that Rodriguez
and I met with Camil, Altop-Foss and others,
Yizmes unknown, perhaps terf in~total, in front of
a Hialeah drugstore. Elder asked me where the
police were. I said I didn't know, but I
assumed they were somewhere in the vicinity.
Elder then asked for details of the streetcornmer
meeting. I told him that Camil began the -
meeting by saying his group wanted no trouble with
the Cuban community, that they wanted to conduct
peaceful demonstrations. I told him that I
agreed with this, that I was a socialist myself.
Elder then asked how the topic of weavons came
up, who introduced this topic, Camil or me. - I
said, 'Camil,' that Camil asked if we knew where
the Universal gun factory is located. Camil
asked 1f he could buy carbines there. I told him
that he couldn't, that he would have to go to a
retail gun shop such as Tamiami gun shop or
National gun shop. I then said that I had told
Camil about some Uzi submachine guns for sale on
local gun black market. Elder then asked if
Camil or Foss had asked about hand grenades. I
said I couldn't recall this question being asked
but I did recall Camil asking about C3 or C4 and
Foss asking about the availability of Claymore

mines.

"At that point Dardis asked if Camil or
Foss indicated what they planned to do with these
weapons. I replied that they indicated they
wanted to practice in the Everglades.

"Elder now asked 1f I know 'Salt' and o
'Pepper.' I said, 'no.' Then Dardis asked i£ I ~
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Dardis asked Ef I thought these two were involved
) with the C.I.A. I said, 'no.' Dardis asked
same C.I.A. question regarding Relph Aguirre. ' I
answered 'no' again. T P
il = AT Sl SEEL Ty Poypiat
"Dardis asked me wh);n I [fnet Crex{ 'aw,') T
Rudoff and Aguirre. I told him I had known
Aguirre for two or three years, that I met
Rudoff and Crenshaw last September, that I had
talked with them about police business. Dardis
asked if T had cooperated with them prior to

September. Irsaid, 'no.!

e S L

‘; g {f ' 4 . . ﬂi-
s "know detectivels Rudoff and Crenshaw. I said,

5 'yes.'! Elder ed if these two have any relation
l% with Bernard [Baker. I said, ‘'not to my knowledge.'
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*Dardis asked me if I had been involved with

any other agency, state or Federal, rexaraing tae

VVAW. 1 said, 'yes, the FBI.' Dardis asked who

I contacted in the FBI. I said, 'Frank Gibbons.'

Dardis asked if I had talked with any FBI Agent .

rior to the VVAW indictments. I said, 'no.!
is asked if I had been paid by the FBI. I
said, 'no.!' Dardis asked what information I had
given to the FBI. I said I had told the FBI about

the Hialeah streetcorner meeting with Foss, Camil,

and others. I added that Camil had telephoned me
once, that I had recorded this call with my own
equipment and had given the tape of this call to
Agent Gibbons. I was not asked if Agent Gibbons
had directed me to tape this call. In fact, he
had not directed me to tape this call. =

S U s R
e fra el s i e g

"At this point, another-man, later referred
t0 as Mr. Palado (phonetic) entered the room.
He said the wrong Humberto Lopez had been subpoenaed.
He asked if I knew the address of the Humberto
Lopez who had traveled to Washington, D. C. with

" me. I gave him the last address I knew for Lopez. -
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"Dardis then said there were no more
questions, that I was cleared and could go home
with no worries. He said there was press outside
that he and Mr. Palado would help me “to the
elevator and outside, and that I should not talk
to the press, should tell them, 'no comment.'®
They did help me get through the press. 1
recognized press representatives from the 'New
York Times,' 'Washington Post' and CBS. These
are Miami representatives from these media.
There were twenty to twenty five press representatives.

*I did not know that Elder was a 'Miami
'nggﬁd' reporter until later that evening
bought the early edition of the 5/23/73 'Miami7z§éék_
Herald' and read the article by Reo der-
detailine. allpoedlv, the above meeting at the
State Attorney's Office. This article containsd
many distortions. I did not, for instance, tell
Dardis and Elder that I rejected the above-
mentioned Eugenio Martinez Job offer because I
was already busy spying on VVAW for the FBI and
the Miami police, that I didn't think I could mix
two undercover missions. I did not tell them
that I made contact with the VVAW on instructions
of the Miami P.D. I did not tell them that I
also was spying on Abdala. I was mot interviewed
by Elder subsequent to interview by Dardis.
They interviewed me simultaneously. I did not
tell these two that I made contact with VVAW on
instructions of Ralph Aguirre. Aguirre did not
instruct me to go to the Office of the Cuban
Student Organization on the University of Miami
campus. I did not tell them that *Foss talked
about grenades.' I did not tell these two
that the microphone I carried to the Hialeah
drugstore meeting transmitted to a receiver and
tape recorder manned at another location by four
Miami policemen. The receiver and tape recorder
were never brought up at the Dardis-Elder meeting.
Actually, there was a receiver and tape recorder
in the unmarked car containing Aguirre and another
Miamf policeman, not four policemen. I later
learned from Aguirre that no transmissions had

Q-_ ‘5.
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7

/ith a beard, Army uniform, and ¢

*been received from the microphone concca‘hl
my person at the Hialeah store mo
the VVAW. This was undoud y becaun
meeting locale was changed from a H.i.al.lh
residence to a drugstore blocks
unable to personally advise Aguirre and his u‘gouﬁ.-
man companions of this change, although I od
advise them of this by means of the concealed . -
microphone. I never worked for Agent Gibbons &
paid or unpaid capacity. I merely furniM
Information about the drugstore nee DO
my telephone conversation with Scott Cmﬂ.. &
also told him of my few subsequent contacts '1‘& _
the VVAW, that is, subsequent to the drugstore - :
meeting. Agent Gihbons never directed my act.i.v!.ti Bo i
Wit aM K - milER e
"I Tow ecan‘ “that Elder also asked me it
T Ymow BiY mer... I eaid, 'no.? He then
descrived md1v1oua1 at the drugatore mti.n‘

arry. a gas
mask. I said I recalled such an mdividual. lllt
not by name.

"The above is not intended to completély
record the questions and answers at meatiu ;
with Dardis and Elder. The meeting lasted " -
imately two hours, from one to three p.m.
was nervous and sometimes both threw quastim_
at the same time, Dardis mainly regarding Water
and Elder mainly reg VVAN. To the Ddes
my present recollection, the above ) :
points covered at the Dardis-Elder m

"I feelthet I.was treated unfair,
Dardis end Elder because Elder was not prese
as a reporter and was allowed to question he
color of a Dade County State Attormey's Ofﬂ.ﬂ
subpoena.

"During the Dardis-Elder meeting only
took notes. He took extenaive notes,
his pad.
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"] read the above statement consisting
of this and 13 other pages, this statement is
theru and accurreted to the best of knolee

n/s/ Pablo M. Fernandez
5-24=-73 1:15 AM

"Witnessed by:
/8/ SA Francis E. Gibbons, FBI, Miami.
/s/ SA GEORGE F. CANNON, JR. FBI, Miami, Fla."

After signing the above statement, PABLO FERNANDEZ
recalled the following additional information:

During the DARDIS-ELDER interview, DARDIS made
telephone calls approximately every 15 minutes, ostensibly
to Dade Countvy State Attorney RICHARD GERSTEIN. During
[ these conversetions, DARDIS would relate the guestiona he
and ELDER had asked FERNANDEZ, then relate the responses of
FERNANDEZ to these questions.

DARDIS also asked him if BERNARD BARKER had financed
a parade through the heart of the Miami, Florida, Cuban
community a year ago, purpose of which parade was to show
community support for the Presidential decision to mine the
harbor of Haiphone, North Vietnam.

FERNANDEZ told his interrogators that he had no
knowledge that this parade had been funded by BARKER.

FERNANDEZ recalled that ANGEL FERRER was being
interviewed in a separate room at the same time he, FERNANDEZ,
was being interrogated by DARDIS and ELDER. He and FERRER
left the Justice Building at the same time. FERRER seemed
frightened, mumbled something about not having told "them"
anything and went his separate way.

; FERNANDEZ said that when interviewed by the FBI last
e yedr concerning his trip to Washington, D.C., aBove, and Ibr

any information he nugnt nave concerning the watergate DurgJ.m X

R TR
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he failed to disclose the above-mentioned offer by EUGENIO
MARTINEZ of a $700.00 weekly "job" because MARTINEZ was

elready in deep trouble concerning the Watergate burglary

and he, FERNANDEZ, wanted to protect MARTINEZ K to avoid adding to
his problems.

FERNANDEZ was concerned during above interview that
threaten him with probation revocation for having traveled

to wWashington, D.C., without probation officer authorization.
DARDIS, however, never did mention the probation status of

On May 24, 1973, PABLO FERNANDEZ telephonically
advised that he had been called back to the Office of the
Dade County State Attormey on May 24, 1973. Upon arrival, he
was offered a job. He was told that he had been fully
investigated and that it was felt he could be useful as an
investigmbor in the Cuban field., He was told he would have
to obtain an employment apolication and go through the routine
of hiring, but that he would be an official employee and coud
begin employment in two to three weeks. FERNANDEZ said he
would think over this employment offer. FERNANDEZ said this

EEP}oyment ogfer was made by MARTIN DARDIS, mentioned above, and
wnat proposed pay was $25.00 per hour, with a maximum of $100
daily. DARDIS also mentioned possible investigations by FERNANDE

of corrytion in the Dade County Building and Zoning Department.

Y
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. Say-Job Offer at Co r~~="‘nt10nRevemed

L

Gy ROR_ELQER )
‘ Heraid  $i1atl  Wwriter 7 .c -;
A Miami man sz2id Tueesdav that cenvicted Wlter'ate
burglar Euzenio R, Mariinez offered him $700 a week to {fil-
ratd proicst groups at last summer's Democratic convantion
and to cmbarrass George McGovern “for the Repunhcnn

Party.™
He turned it doan ke said, because he was already busy

spring on Vietnam Veicrans Against the War for the FBI and
Miami pohce ‘

a bt
4da01U

{Indicote page, name ol
newspcper, city and state.)

Manuei Fernandez, 25, a burly equipment parts
clerk wio left Cuba as a reer -ager, said he was told by
Martiez: X

“You get 10 people lnd t us:d McG -
-iers in the hotel.” LL < orers b‘quw

The “big monev" mission “'to mﬁltrau the demonstra-
torg" was dlSCUSSCd over JUATA T Vear ago this week, said’ L -
- Fetnandez, who makes $300 2 month in his clerk's job. ; 1. : -

} Fernandez said ke didn't think he could mix two under-| MIAMI,FLORIDA
_ gover missions. 1. ’ .
Earlier, however, he said, he did accompany the Water- | 1 e i
gaie crew to Washington to break up left-wing demonstra- ! : o
-tions by starting fights at the funeral of F8I chief J. Edgar - e R
HooPer ' ” B h
: :FERN,‘C\DEZ said he made contact with the VVAW by 3

4

N ) '

I255, claliing, w wesiruciions Of tne Mizmu Police 3 nart. | f

ment, 10 represent a gailitant Cuban exile tall%bﬂﬂa ¥
VVAW Clgrida welit Camil a

fraledgioveyiviiviy Urmew
L4

Tgwom ' testimony, but Ges

stein told s nress confersnca

T S snes

la"er that ooch men. “if giver .
irmrnunity’. ., wouid have§ -

" .

—

MIAMI HERALD

teered their'services. He was

just onz of them, Event: l!”\' }

L

Tie was asked to stay awly |
irom the department. " '

_5/23/73

faml coordinazior  Alton : ! e .
Foss asked him v:-herc they i Camil said he didn't Knuw lo: more to s'ay." "
ould  buv weaprons, Hernandez was a police n- tFerrer said he also ace
fernances said. He plase  jormer until a reporter told companied the \Vatergate | Edition:
them alons for mon-u'.g. hiin Tuesday. 17 team to Washington for Hoo- | Author:
wearing a hiaden transmitler And it was r:‘ernand.ez Wh{; : :_er-s funer;l. Gersie_in stid. . | payror:
1o one meeting and taps Te-- brousht up the subject of <+ Two other lliamians, Titet

cording some of his phone
conversations with Camil for
the FRI

Tre FBI, which had plan-
ned to use Fernandez 2s a
surprise svitness in the con-
spiracy case against Camil,
Foss and six other VVAW
figures, refused to comment
Tuesdav on his story,

Miami Police Chief Ber-
pare vardire confirmad that
Ferrander suppbicd anfoiima-
tiot &n the VVAW 10 the de-
partnent’s Strateec Infor-
ration Unit. But rFerre Jez
wasn't raid anviping and, §lI
Coa’Lanew if he gave us ali-

weapons, Camil insisted.

. Reinaldo Pico arid Felipe De-

*“He said they (the Cubans)

. could make grenade launch-

ers and automatic weapons

- available to us but we wouid

have to buy them.”
ABDALA Indeed is an or-

- manjsation with members in

Miami, but he lizd when he
said he was ils representa-

i iive, Fernandez szid. In fact,

he =aid, ke also was sdving

Revolutionary  Party,  of
which he was vouth direetor.

JFrrnander wold nis storv.to
th's reporter 2fier Le and an-
oher Mbamiar, Angel Ferrer,

T on A4dala — for the Cuban |

Diego, previously had told -
, The Herald they were re.
~Cruited for that mission last
.Mav,

*The VVAW figured in the
original decision to break
{ato the Democratic Nazional
Commitiee’s Watergate
headquarters In Washington
last sorirg. James McCord
test.fied Tuesday.

MCord, one of the con-
victed burglars and former
secuniy chief of the Com-
mitze for the Reciection of
thy President, to’d a oation-
ally televised Serate heanng
he wanied 1o {tnd aut wheth-

L

vURG A ARy proal asspslanee w2re questioned by Stite At- !
| Ler ol L mire sald. ¢ . ey Richard  Gersien’s ef ‘the Democrats v.ore infiu. !
' “THERE WLRFE any pum-  chief  investigator. Mfartin  encing ihe VVAW to plan vi. ,
‘ ber of peopie who v lun-  Dardis. Dardis did not take = olent demonstrations aeainst i
{ b ‘? .
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Angel Ferrer
.« . questioned

President Nixon.
He does not now believe
that to be the case, Mc-

© Cord said.
" In Gainesvilie, spokesmen *

for ' the VVAW defendants
called McCord's staiemen} a
+big lie” and charged tiat
the conspiracy case was filed
gainst the veterans “for the

urpose of giving credibuity

n tha cantrived Asfonzas in
O e Coninves gQLiensc Wl
tha Wlntnvnnin maen t*
Pt e A4 e g

o
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‘with  The meraid, Camil

plaimed that if Fernamdez
really recorded their various
hlee:_m"s and conversartiqus,
“then this means the Mizmi
Police Department has stuff
that can clear us.”

Fernandez said he made
contact with VVAW on
instructions of Ralph Aguir-
re, a member of the Miami
police Strategic Intelligence
Unit.  Aguirre toid him,
Fernandez said, that he
should go to the oifice of the
Cuban Student Organization
on the University of Miami
campus.

Camil telephoned there,
trying 1o reach Abdala, and
Fernandez returned the cail,
claiming 1o represent Ahdala.

Camil said Tuesdav he -

placed the call because he
hgard rumors last spring that
“fiilitant Cubans were gc: ng
to try to break up our d:m-
orstratons and I wantec to
téd! them we weren’t anti-
Cuban and there wasn't any-
thing to worry about”

P
-

s Fernander and the
veterans azre~:l o meet a! a
Hialeah <drug  s'are.
'Fernandez isn't sure of the
idate; Camil s21s it was May
3l or June |, 1972, s

ACCORDING TO

ol

Fernandez, (amil asked
sbout buyving carbines and

Foss “talked about

grenades.” Fernandez said he
did not ask whyv the veterans
wanted the wcapons but as-
sumed it was to “scare peo-
ple at the converntions”

He added: “They weren't
peaceful.”

Fernandezr went (o the
mzeting & wearing & hidden
microphone, According to
him, it transmitied (0 a
receiver and tape recorder
manned at another location
by four Miami policemen.

¢ A week after the drug
uore meeting, Camil, Foss
und other VVAW members
were indicted by a federal
grand jury for conspiracy o
disrupt the Miami Beach con-

ventions with firebhomhs and

P A e s et

THE INDICTMENTS were
based largely op testimoany
hy William Lemmer, an
Arkansas veteran who was

-working for the FBI as an in-

former. He was at the meet-
ing with Fernandez, wearing
an Armmy uniform and carry-

mo a gas mask

Fernandez said he did not -

then know that Lemmer also
was an informer. Nor, he

- said, did he realize that two

other young men who attend-
ed VVAW meetings were in-
filtrators for the Dade
County Public Safety Depart-
ment

*{ almost got in a fight
with them. I had no idea they
were policemen,” he said.

Foss claims that the PSD
agents, Gerald Rudoff and
Harrisan Crenshaw, later
trild to set him up to ati:nd
arother meeting ‘“Wwith
Cubans from Abdala” to
discuss buying weapons. Foss
savs he refused to go.

FOSS ADMITS, however,

that he himself temporarily
zcted as an informer while -
t7v ng to “make a deal™ wit)
Frank Gibbons, an agent af
tke Miami FBI office.

Yernandez said Tuesday hé

-worked for Gibbons in an

u=paid capacity, telephoning
Camil and recording the con-
wrsations at Gibbons® re-
giest.

He placed the calls from
% own telephone, Fernandez
srid.

The government  has

. denied that prosecution of

e VVAW group is in any
way* based on electronic

swvmedramning
LVRSCTOPPINgG.

FERNANDEZ, who left
Caba at age 16 and spent two
wears in Spain, is divorced,
hzs no children and lives
with his parents at 7750 SW
12*h Ter.

#ie knew Bernard Barker'
e12n before he went with the
\‘.atergate crew to the Hoo-

funeral, Fernandez said.
- vmhnr!v knows Macho

=YL YRl izYe nalll

Ruvlrar ¥

ablo Fernandez:
__ss 2 declined offer’ |
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Dote of ronseription

PABLO FERNANDEZ was interviewed at his residence,
T750 SW 18th Terrace, liiami. FERIANDEZ said he was disturbed

about articles in the May 26, 1973, and ilay 27, 1573 editiona
of the "!Miami l'ar:'ir'l H the first articla cantinned "Palice

-

Informer Offered Guns to VVAY" and the second captioned
*"Informant Told Miami Policeman of Pre-Vatergate Operations.®
He said that these articles cast him in en unfavorable light
and that he wanted the FBI to have his account of events

and personalities described in these articles. He furnished
the fellowing information:

On or ebout June 30, 1972, Special Agent (SA)
ROBERT DWYER of the Miami FBI Office visited the FERUANDEZ
residence. He, PABLO FLIRNAIIDEZ, was not at home, but heard
about the visit from his family. Unon receipt of this

by

Mot o R n . . . g .
PATRICIERL R HTILEN T Y S o L LR 3 e

: information, he telephoned [liami Police Devartment Officer

% RALPH AGUIRRE. He knew that the FFBI incuiry concerned his
connection with the individuals arrested about two weeks

= previously at the Watergate complex, Washington, D.C. He

- e BRI AR bt o i, WS SR v PSR
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explained to AGUIRRE that early in l'ay, 1572, he had treveled
to Washinston, D.C,, for the J. EDGAR HOOVER rites. He also
told AGUIRRE of the brawl outside the Capitol Building

rotunda durins which he and companions c¢lashed with anti-war
Ll enimOOVER umronsTraters.  Ha does net prescntly recall
how much detail he went into with AGUIRRE concerning identities
of his companions, financing of trip, etc., but is certain he
mentioned nothing about possibly traveling to Washington, D.C.,
a second time, although hesitant to do so because of probation
‘status. He sald he never planned to return to VWashinegton, D.C.,
with those later arrested at the Watergate complex, with
others, or alone. He noted that his probation statua would
have been no nmore a deterrent for a second trin than for the
trip he actually made, above. He assured AGUIRRE that the
above trip was his only involvement with Vatergate figures

and AGUIRRE said he wld advise FBI SA D#7ER that he, FERIIANDEZ,
could be believed. He has no present recollection of discussing
above Washington, D.C. travel with AGUIRRE at any other time.
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That same day, HUMBERTO LOPEZ, who had also participated
. iIn HOOVER rites, VWashington, D.C., trip, telephoned, indicated

1
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he had been interviewed by FBI and advised FERNANDEZ that

he, FERNANDEZ, would be intrviewed and to tell the truth.
later that same deay, he, FERNANDEZ, voluntarily went to the
Miani FBI Office and there was interviewed by SAs DWYER and
GEORGE DAVIS. He told DWYER and DAVIS of his limited
involvement, through above single Washington, D.C., trip, with
Watergate figures.

He said his first personal encounter with RALPH

AGUIRRE was on December 17, 1971l. He remembers the date
because it was the occasion of a large Cuban exile rally
in Miami on behalf of Captain VILLA, exile skipper of the
"Johnny Express", a freighter captured by the Cuban Navy.
He and AGUIRRE made no arrangements, that date, contrary
to above-mentioned May 26, 1973, article, to have FERITANDEZ
furnish information. He next saw AGUIRRE on January 28, 1972,
when President JOSE FIGUERES of Costa Rica visited lliami,
Rath FFRMNANDE? and AQTIYRRE accommoniad Pracident FICITDED
during portions of his Miami visit. There was no egreement
in tgg; occasion for FERNANDEZ to furnish information to

GUI .

LA
g'bout February 15, 1972, FERNANDEZ visited AGUIRRE
at Miami /Police Department headquarters. He had photographs

of the FIGUERES visit, including photographs of FIGUERES with

AGUIRRE. He told AGUIRRE that he was interested in obtaining

background information, such as date manner of U.S.
entry, from AGUIRRE, regarding TARTIO, local ABDALA

leader, and others suspected by IANDEZ to be CASTRO agents
in Miami. FERNANDEZ told AGUIRRE that in return he would
furnish him, AGUIRRE, information concerning activities of Cuban
exiles in whom AGUIRRE had an investigative interest. He
cautioned AGUIRRE, however, that he would furnish no information
concerning exiles actively and sincerely involved in anti-
CASTRO activities. Money was not mentioned. He gave AGUIRRE
the photograh, above, and AGUIRRE gave him background
information on RUBEN DARIO.

7.2 00!
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3 He believes mext personal contact with AGUIRRE 7 /J :
occurred about the middle of March, 1 AGUIRRE wanted

a typewritersample from the office o ente tegracion
ﬁacignal, fational Tnfmrrafinn _Front), a Cuban exile group.
“ACUIFRE indicated he wanted the typewriter sample for an

extortion case. FERNANDEZ told AGUIRRE he would not be
able to obtain this sample,

On March 25, 1972, FERNANDEZ went to Miami Police
Department headquarters to obtain a paraije permit. Purpose
of the permit was to obtain official sanction for gathering
Cuban exiles at Miami Bayfront Park on the occasion of a
Russian ship visit nearby. AGUIRRE helped obtain this permit.

Around April, 1972, AGUIRRE reminded FERNANDEZ that
he, AGCUIRRE, had helped him and now needed help. He wanted
FERNANDEZ to assist in keeping Cuban exile groups peaceful
during the coming political conventions. He asked for
informacion €n convention pLlAns 10T exXiie grouns., FHLANDREZ
agreed to help. AGUIRRE said FERNANDEZ would have a code
name, MARTIN SIMON. There was no menticn of monetary payments.
He and AGUIRRE met irregularly and usually without pre-
_arrangement. FERIANDEZ considered himself and AGUIRRE to be
on equal footing with respect to each oither, per their
original arrangement, above. He did not consider himself
an informant. When he and AGUIRRE did n=eet, AGUIRRE had him
sign a form whose purpose, AGUIRRE said, was to prove that
they had met, a Miami Police Depariment administrative check
on its investigators. FERNANDEZ Just signed this form, as
presented, never read it.

Towards the end of May or the first week of June,
1972, he and JUAN CARLOS RODRIGUEZ were at the Office of
the Federation of Cuban Students, University of Miami, when
SCOTT CAIMIL telephoned that office requesting to be placed
in contact with an ABDALA representative. He advised AGUIRRE

of this call, as he has prevjously advised. He and RODRIGUEZ
met that night with SCOTT\( and other VVAW members in

j / { "f' l‘/" A P4 )},A . o
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front of a Hialeah Drug Store, but his attempt, by means of
a concealed transmitter, to have this neeting recorded thmigh
a receiver and tape recorder in the car of AGUIRRE, failed.
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Shortly after the drug store neeting, AGUIRRE went
on vacation. Toward the end of June, 1972, he gave AGUIRRE
a VVAW Spanish languaze leaflet, which had teen distributed
to the Cubtan exile community. AGUIRRE, later that szue day,
telephoned FERIANDEZ. He was angry because the leaflet had
been distributed three days vpreviously and its contents were
already lmown to the Miami Police Department. He hung up on
FFERPNANDEZ and from that time their relationship deteriorated.
FERIIANDEZ saw AGUIRRE often at both political conventions,
but n2ither furnished nor received information from him. In
Decenmber, 1972, ACUIRRE warned FERNAITDZZ that he had been
ready to arrest him for his peacedisturbing action &t an anti-
war demonstration, the last one, at Bayfront Park, Miami,
during December.
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FERNANDEZ saild that during their relationsnip, AGUIRRE,
to his recollectim, bought him breakfast once and lunch once,
but never gave him any cash payment.
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FERNANDEZ denied he was ever told to stay aay from
Miami Police Department headquarters because he was not welcome
there. He said that he visited i'iani Yolice Department head-
quarters a total of perhaps 10 times. On one of these
occasions, he almost ran into VVAV rcpresentatives wno were there
for a pre-political convention meeting with [liami Poliice
Departoent officials. As a result, Mzjor KLIIKOWIYI, AGUIRRE's
superior, told him to telephone before visiting hezdouarters
i to insure that during his visit he would not encouna the VVAW
or other ncn-delegate representatives who might that same day
be scheduled for meetings at Miami Police Department head-

quarters.
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gtaff member BOBXJAVIS reported allegations in ahbovz~mentioned

Rega:;%%gfnade County Commumity Relations Doard
[}I Maif?B:”1973. afticle, FERNANDEZ advised that he never said,
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at a VVAW meeting or elsewhere, that "militant Cubans™ might
*blow up the Center for Dialogue." Towards the end of May,
1972, he had net with other young exile leaders to discuss
the possibility of disrupting this "leftist meetingplace"

L4+ Fi{o+ Firmrhtda 'P'F'-ann'n HFTTTDDF 1 o rad n‘r +ha nv11ne'
W.Lbll J.J-D\t J-J.b*-lba. WAl L LWl Vi A TRL LiT-NL "“\' o e e N

meeting. He warned FERNANDEZ not to carry out the proposal as
he would personally arrest all who participated. That ended

the possibility of a Cente for Dialogue fracas. Further,
FERNAITDEZ said, he mentioned gybmachine suns only at the Hialeah
drug store meeting, never at the rF0SS residence. On the scle
occasion he, FERNAUBLZ, and DAVIS were at the FOSS residence
Jointly, HARRISOL} CRQNﬁHAN, Dade County Public Safetly Department
undercover'aetec ive, was also theére and can verify that he did
not mention submachine guns.

FERNANDEZ said he visited the FOSS residence on only
one other occasion. At that time he picked up Spanish language
leaflets to be distributed in the Miami Cuban exile community.
These leaflets descrlbed VVAW as not antagonistic to Cuban

eard YV o = [ R

cxiles, notv Commwistvic, &L e Tera.
,P ~ Regarding fo Dade_County Community Relations
{;//’BQard_ajaff member BE UIRRE reported allegation in abové-

14

mentioned May 27, 1973, article, FERNANDEZ advised that he

did not, on June 16, 1972, or ever, furnish BzZN GUIRRE
information that BERNARD BARKER and ROLAIDO MARTINEZ were hiring
men to hassle Democratic Party Presidential candidates. He
described AGUIRRE as very naive and credulous. AGUIRRE had

been away at college, Louisiana State University, four years

and did not know what was going on in the Cuban exile Miami
community. He went to the University of Miami Federation

of Cuban Students Office looking for contacts to assist in his
Community Relations Board assignment. There he met JUAN CARLCS
RODRIGUEZ. RODRIGUEZ and FERNANDEZ took him in tow for about on
week in June, 1972. They introduced him to exile activists.
AGUIRRE was wide~eyed. FERNANDEZ introduced him to ANGEL
FERRER at the latter's gas station. FRANK FIORINI was there
and FERRER introduced AGUIRRE to FIORINI. FIORINI is one of

5.
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convicted Watergate burglers and FERRER was later revealed
to have been among those who traveled to Washington, D.C.,
for HOOVER rites with Watergate team. AGUIRRE never was
furnished information described in article. AGUIRRE was
butt of jokes. At a party, a Chilean girl was induced to
tell him she was Uruguayan and that the Tupamaros planned
to send a contingent to disrupt the political conventions.
AGUIRRE accepted this until disabused by FERNANDEZ and

L U O A A S .

RODRIGUEZ.
7 Lo Lo s
g 51 FERNANDEZ said he has a copy of an cle in the
L | May 26,1973, edition of "The Washington Post¥, page A6, by
B ! RAU ~_*&uaaz and PAUL W, vIINE, which revoris his ilay 22,

I 197%, interview at the Dade County State Attormey's Office in
Jair and undistorted manner. This article in almost no respect
resembles the RKOB ELDER ("Miami Herald") article on the same
interview. FERITANDEZ said he was not interviewed by these

"Washington Post" reporters. He said it is unlikely they
received information from ELDFR, leaving MARTIN DARDIS, Dade

S e W b e e —

| County State Attormey's Office, as their likely source,
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' Major ADAM KLIMKOWSKI, Miami{ Police Department (MPD
furnished the following information: P ? T )

Reporter ROB ELDER, "Miamd Herald®, appeared at MPD
headquarters on May 25, 1373, claiming to have information
that the MPD, prior to the Waterpgate arrests, had received
information concerning planned Vatergate break-in, and had

passed thia information on to FRI, ligni. KLI'T{OWSKI

. sald he received a call from Chief BETARD GAXMIRE, IPD,

: to this effect. GAAMIRE said he had been talking to ELDER

| for several hours and was going to turn him over to KLIMKCWSKI.

i KLIIXOVSKI said that he and GARITIRE both denied possession of

: any Watergate information prior to Watergate arrests. le

said that Watergate was the main topic of his conversation with

f ELDER, that the relationship of PABLO FrRNAIIDEZ with the MPD

: was only a side issue. He said he was shocked to read the

; ELDER article in the May 26, 1973, “Miesmi Herald", which
concentrated on FERNANDEZ' relationship with the MFD. He

l had considered this portion of his conversation with ELDER to

| be ®foff the record."
KLIMKOWSKI sald he would not describe FERNANDEZ as a

Blel=sl Liioimunt, PUT 28 2n 1naiviaus! wvho mrnished
information on an irregular basis. He noted that FERNANDEZ
was well acquainted with AGUIRRE, who is the MPD bridge to
militant anti-~-CASTRO Cuban exiles.
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KLIMKOWSKI said that his statement that FERNANDEZ
might make a sood defense witness was in the context of an
agreement with a reported statement by SCOTT CAMIL to that
! effect, provided the information attributed to FERNANDEZ in
en earlier "liami Herald® article was true and in view of the
fact that no arms purchases actually had been made from
| FERNANDEZ by the VVAW.

KLIMRKOWSKI said that ELDER was present at many
" *Operation Snowplow" meeting in early 1972, which meetings
k¥ btrought together representatives of various non-delegate groups
Al as well as police and other locsl officials, the object being

g
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to make plans for peaceful conduct at the Democratic and
Republican Natinal Conventions., He said it is his impression,
but he is not certain, that FERNANDEZ attended at least one
of these meetings. He said that FERNANDEZ also attended a
meeting at MFD headquarters in which police officials, VVAW
representatives and representatives of various Cuban exile
groups discussed pre~convention plans for peaceful demonstrations.
KLIMKOWSKI said that FERNANDEZ might have recalled ELDER

as a reporter from these contacts, although it is possible

he made no perscnal, physical contact with ELDER on these
occasions.
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/ Date of transcriphion

BERNARﬁ,GARAIRE, Chief, Miami Police Departiment (MPD),
» Florida, was interviewed at his office. MPD headquarters.
He furnished the following informati

. On May 25, 1973..&§E%§EdEEQRGE4 "Miami Herald" reparte.
) 1 assigned to MPD, advised him thét ROB ELDER, "lMiami Herald"
I}/P/ reporter, cleimed to have conclusive evidence that the FD,

and perhaps Chief GARIIIRE personally, had information concerning
the Watergate break-ins before these took place, that this
information had been passed on by the MyD to FBI Miami, where
it stopped. GARMIRE invited ELDER to his office that same date
to discuss this charge.

MUM appeareu very éfCltBCl. leOD. aITlVEJ. BT- l'n-'u.
He obviously felt that he had in his grasp a very important
story. He indicated that FBI, Miemi, soparently had "sat on"
or covered up pre-Watergate information which could have or shou
have prevented the actual Watergate brezk-ins from having
occurred. His allegation was as follows: PABLO FERNANDEZ had
told MPD officer RALPH AGUIRRE of his trip to Washington, D.C.,
for the funeral of J., EDGAR HOOVER: of the altercation there
with "hippies"; that BERNARD BARKER had financed the trip;

that he might return to Washington if his probation officer
auTnerizea ine trevel. slors tneorized et Avbinie ned
furmished this informetion to FBI, Miami, and that, obviously,
no action had been taken by the FBI. GARMIRE denied to ELDER
any personal knowledge of above FERMANDEZ trip to Washington,
D.C., or any FERIANDEZ connection with Watergate figures.

To clear his department, he called AGUIRRE to his office. In
the presence of ELDER, AGUIKRE denied that FERNANDEZ had told hir
he was working for BEXNNARD BARKER or that above Vashington,
D.C., trip was pald for by BARKER. He also denied that FERNANDE:
had told him of any Barker activities., AGUIRRE elso denied

any knowledge of a group of lilamians planning a break-in or
break-ins at the Watergate complex. AGUIRRE conceded that
FERNANDEZ had told him of his trip to Vashington, D.C, for the
HOOVER rites and of the brawl there with "hippie® types.

AGUIRRE said, in the presence of GARMIRE and ELDER, that FERNANDI
did not mention names of companions, financing of trip, etc,

Interviewed on 5/%/73 ot mmi » Florida Fite -‘ mm 176-%
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FERNANDEZ did indicate he was thinking of returning to
Washington, D.C., no reason furnished, but might not because
he needed probation officer approval for such travel. This
information, however, was believed by AGUIRRE to have heen
furnished pre-‘iatergate arrests. Becsuse of the vagueness and
seeming insignificance of the information, AGUIRRE continued,

l he does not think he passed it on to his supervisor to FBI,

Miami.

f o e ———y ——

GARMIRE recalled that ELDER was visibly deflated by
AGUIRRE's responses. He realized he had no FBI cover-up
exclusive and only then went into the relationship of FERNANDEZ

with the MFPD.

GARMIRE said that in his opinion ELDER was attempting
to substantiate a perscnal theory that the FBI, and possibly
the MFD, participated in a conspiracy to cover up knowledge
of pre-Vatergate planning by those involved. GARMIRE continued
that the ZLDER articles during the poast week chow an zattenpt
to portray the Hialeah drugstore meeting between FERNANDEZ,

a companion, and VVAW members as entrapment. He added that,

in his opinion, the FERNANDEZ interview under subpoena last
week at the Dade County State Attorney's Office, with ELDER

as a participant, was, at least from the State Attorney's Office
side, desligned to discredit the MPD and the Dade County Public
Safety Department in a Joint local, court-approved wiretapping
investigation involving local elected officials and Judges.
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GARMIRE said he has an appointment May 31, 1973,
with DON SHOEMAKER, Editor, "Miami Herald", during which he
Intends to severely protest ELDER's articles and State
A;tgzggg's Office interview of FERNANDEZ, with participation
o .
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PABLO FERNANDEZ sppeared of his owm volitiom
at the Miami FBI Office. He said that he had t left the
courtyoom of Dade Ceunty Circuit Court Judgs J. FALK,
He furnished tle following additional iaformatiom:

Jndge PALK gramted the inbtmetive relief sclkad
for by FERNANDEZ and his attormey, ELLIS RUBIN, Ha
prohibited the Dade County State Attorney's Office from
releasing to the mewa media any information derived from
the State Attorney's Office interview of FERRANDEZ on
May 2, 1973, Judge FALK noted that the State Attormey's
Office, when interviewing amyone under subpeena, functions
88 a one-man grad jury and most observe the secrecy
accorded gr Jury procsedings, The State Attorney's
Office was therefore pmhibited from releasing testimony
obtained, as was that of FERNANDEZ, during pre~imdictment
stage of any investigatien, In addition, MARTIN DARDIS,
State Attormey's Off chief investigator, was
prohibited from interview syons at all subpoenasd
by the Stats Attomay's Office, sueh imtsrviews being
outside the acope of his powars.

ROB ELDER, "Mismi Hersald"™ reporter, testified im
above suit en June is, 1973, He adaitted uaétr oath that
he had not advised PERNANDEZ of his reporter status before
or during co~interview eof FPERNANDEZ at State Attormey's
Offica, May 22, 1973, KLDER claimed he talephoned
PERNANDRZ at home later on May 22, 1973, but prisr ¢o press
run of first editiom of May 23, 1973, "Mismi Herald~,

to make certain that FERNANMDEZ was aware of his reporter
status,
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FRRNANDEZ in his setimony denied that he spoks
telephonically with BLUER after conmpletion of interview
at State Attormey's Office, May 22, 1973, He said that
upon completion of the imterview, about 3:00 p.m., he
went to the Dade County Department of Public Safety (DODPS)

e '
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g
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353 headquarters, He intended to and did advise DCDPS Sgts.
o RUDOFF sand CRENSHAW that their names had been brought up
at the State Attorney's Office interview, spparently in mn
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effort to link them with Watergate subjects and thereby
discredit them. He did not leave DCDPS headquarters
until past 5:00 p.,m, that day. Attorney RUBIN noted
that the "Miami Herald"™ goea to press between 4:30 and
5:00 p.m, daily and that ELDER could not possibly,
therefore, have telephoned FERNANDEZ at home before

the first press run of the next day's issue, FERNANDEZ
denied having spoken telephonically with ELDER at all om

May 22, 1978.

ELDER testified that he participated in the
State Attorney's Office interview on the basis of the
Florida "Government in the Sunshine™ Statute, ELDER
adnitted that he and DARDIS jointly interviewed FERNANDEZ,
FERRANDEZ said that during testimony on June 14, 1973,
DARDIS stated that he had not jointly interviewed FERNANDEZ
‘with ELDER, that he stopped interviewing FERNANDEZ upom
arrival of ELDER and in fact left imterview room at that

noine .
P menl e @

ELDER testified that he learned from the State
Attorney's Office that FERNANDEZ was to be interviewed on
May 22, 1973, and also obtained from that Office the
information he used to write & column setting out allegationa
by AHGELIQ?MAN. He refugsed to name the individual
in the State Attorney's Office who was his source in
these instances, citing First Amendment right to not do so,

While the injunction hearing was in session,
FRERNANDEZ observed SCOrT CAMIL in the courtwoom, After
testimony was conducted and injunctive relief granted by
Judge FALK, but while opposing counsels were still before

the bench, CAMIL attempted to serve FERNANDEZ a subpoena,

FERNANDEZ backed away and got the attention of his
attorney, who then called for a bailiff to explain to
GAMIL that subpoena service inside a courtroom is illegal
under Florida Statutes, Attorney RUBIN first advisad
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FERNAVDEZ not to accept the subpoena, then told him to
accept service, inlicating he would attempt to have the
subpoena quaghed because of the illegal service and would
file charges against CAMIL on this issue, FERNANDEZ

then accepted the subpoena., The courtroom was now in a
state of confusion, Attorneys, spectators, court officials
and newsmen were crowding around PERNANDEZ, RUBIN and CAMTL,
Television reporters, whose cameras had been left outside
the courtroom on orders of Judge FALK, rushed out to the
corridor, They were trying to bring their cameras into the
courtroom to record the post=hearing shouting match and
court officers were attempting to bar their re-entry

with cameras, At this moment RUBIN advised FERNANDRZ

to slip out of the courtroom, which he did, proceeding
directly to the Mismi FBI Office,

FERRANDEZ said that on June 14, 1973, Channel & TV,
Miami CBS affiliate, extensively treated the injunctions
hearings on its mghtly newa program., State Attommey
RICHARD GERSTEIN was criticized for abuse of subpoena
power, It was noted that DARDIS admitted under ocath at the
hearing that ELDER was not introduced as a reporter,
a\l'.!..dthe PERNANDRZ charges in the injunctions suit were
read,
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FERNANDEZ stated that the previous narration of
events ms furnished to Special Agents GEORGE E. DAVIS, JR.
and ROBERT JAMES DWYER during June, 1972, was not entirely
correct, particularly with regard to his good friend,
ROLANDO MARTINEZ., FERRANDEZ stated that he felt when he
was interviewed after the arrests of the Watergate people
in Washington, D.C,, MARTINEZ at that time had enough
problems and he tried to protect him somewhat and did not
wish to contribute further to his problems, He stated
that he now realizes that im view of all Jater events, he
cah no longer in good conascience even try to protect
MARTINEZ any further,
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FERNANDEZ stated that he was called on the tele-
phone about May 1, 1972 by HUMBERTO LOPEZ, Secretary of the
Autentico Party, commonly known as the PRC, an anti~-CASTRO
group headed by CARLOS PRIO SOCARRAS, former President of
Cuba, ILOPEZ asked FERNANDEZ 1if he would join a group of
anti-CASTRO people who were going to !gehigateﬂ’ D,.C, and
asked him to meet with ROLANDO unnrxuxz the following day
at Sambo's Restaurant, N,W, 27th Avenue and West Flagler

Street,

He stated he met with MARTINEZ the following
and, at MARTINEZ's request, agreed to go to Washington, D.C,
with other individumls to talk to government officlals about
Cuba and to solicit help for anti-CASTRO groups, FERNANDEZ
agreed to be at the Miaml Airport at 11:00 a.m, on May 3,
1972, where a group would go to Washington, D.C, via National
Airlines, MARTINEZ advised him that all his expenses on thls

trip would be taken care of,

FERNANDEZ adviged that upon arrival at the airport
on May 3, 1972, he met MARTINEZ, HUMBERTO LOFPEZ and YILLO
GONZALEZ, all of whom he knew as members of PRC, He also
met BERNARD BARKER and FELIPE DE DIEGO, assoclated with BARKER
and NMARTINEZ in BARKER's real estate office. He stated he knew
BARKER by reputation as having been affilia ted with the CIA,
He also met ANGEL FERRER, who was the leader of & Fort Jackson
veterans group. He was also introduced to HIRAM GONZALEZ,
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an architect and building contractor, to one PICO who

worked for a Miami area latin newspaper, and #ieo to FRANK
FIORINI whom he knew by reputation and for whem he did not
have much respect, At this point, BARKER stated the purpose
of the trip was to attend the funeral services of and to

pay respect to FBI Director J. EDGAR HOOVER at the Capitol
building, Waghington, D,C, At the airport, BARKER personally
gave him $50,00 in currency for expenses and MARTINEZ gave
him an airline ticket in an envelope which he later deter-
mined was in the name JOSE VALDEZ, HUMBERTO LOPEZ made a
point of telling him that no weapons, not even a penknife,
should be taken on the airplane because of the metal detect-
ing devices in use at boarding time, BARKER also repeated
to the entire group that no weapons were to be carried on
person aboard the plane,

FERNANDEZ stated that he sat hext to HUMBERTO LOPEZ
on the National Airlines flight to Washington, D,C, and upon
arrival at National Airport, BARKER secured a limousine and
the entire group was taken to & small hotel lecated on Rhode
Island Avenue,N . W,, across the street from the Holiday.Inmn,

He recalled the number as 1616 Rhode Island Avenue, N.Y.
He stated that most of the group, with the exception of BARKER,
HARTINEZ nnd VILLO GONZALEZ, were registered 1n adjoining

[ o b d = -l il mlbensd wmasswms ON thwsrsoh O1N0N

He und HUHBERTO IOPEZ were in the same room and he was regis-
tered under the name of JOSE VALDEZ,

~-

After arrival at the hotel, BARKER announced that
they all had three or four hours before they were to go to
HOOVER's fuheral services and suggested they might take a walk
or shop for gifts to bring to their families, FERNANDEZ stated
that he and ANGEL FERRER went out, walked about Washingten, D,C,
and returned to the hotel where BARKER was having an informal
meeting with the group, BARKER had available coples of some
pamphlets announcing an anti-war rally to be held on the Capitol
steps at 7:00 p.m, that evening, at which DANIEL ELLSBERG and
WILLIAM KUNSTLER were to be speakers, BARKER also had several
coples of a glossay photograph of ELLSSBERG and a newspaper elipping
containing a photograph of KUNSTLER. He suggested that the group
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make every effort to break up the demonstration, stating
they would receive no interference or trouble from the White
House Police, FERNANDEZ stated the group went from the
hotel to the Capitol building in two taxi cabs secured by
BARKER, arriving about 6:00 p,m, HNe sald they paid their
respects at Mr, HOOVER's casket and came out to the front
steps where preparations were being made for the anti-war
rally, He stated 2 rostrum was set up under a tent and a
PA system was installed, He stated there was a large crowd
present which he estimated at its peak to be about 1,000
people and the rally was conducted with several speskers
including ELLSBERG and KUNSTLER, Be stated their group of
ten took selected positions around the rostrum and looked
for opportunities to interfere with the rally, He stated
the White House Police appeared to be very alert and kept
sn eye oh everybody in the area,

Be stated that after the rally began, a group of
about fifty young high school age people arrived and began
to shout from the ocutskirts of the crowd, He stated BERNARD
BARKER was wearing a leather jacket but the rest of their
group were tearing suit coats, having dreassed to attend the

—— o  wmenm DY . roerpteay. |

funeral services, and were really not dressed in L.‘Luuuiug
that would allow them to engage in any fighting or gtruggles,
He stated after some time, FRANK FIORINI began shouting at
one of the ppeakers without attracting toc much attention

and then BARKER, PICO and FERRER moved in on the rostrum area,
A brlef struggle broke out and FERNANDEZ stated he grabbed
some papers from someone who was standing mear ELISBERG,

and ran away from the rostrum area, He stated the White

House Police moved in and broke up the disturbance in the
u{nlpif}t of the rmtr“n phvninl'l'lv m-tn‘lh{nn PICO and

Y o e gy -

FERRER, FERNANDEZ stated that in his efforts to leave the
area and while attempting to strike some of the ani-war
demonstrators, he passed the papers he had secured to HUMBERTO
1O0PEY, who was behind him, Re stated when he left the rostrum
area, he saw BERNARD BARKER and DE DIEGO talking to & group

of about ten of the young people who had been shouting on the
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outskirts of the rally, He stated they all returbed to
the hotel area and that PICO and FERRER als¢o returned,
stating they had been released by the White House Police
after » warning, He stated it was his impression that the
White House Police only took action against people who
were physically fighting. He stated that PICO and FERRER
told the rest of the group that they told the White House
Police they were anti-communist fighters who objected

to the anti-war demonstrations and the White Houme Police
reconmmended that they leave the area and go home,

He stated at the hotel, BARKER gave everyone
an additional $50 for expenscs and their group went to a
nearby Greek restaurant for dinner, Upon return to the
hotel, FERKRANDEZ stated he and FERRER tried to get plane
reservations for return to Miami but found there were no
flights available after 9:00 p,m, and they all agreed to
leave early the next morning. He atated that he remained
at the hotel and Boticed that PICO also stayed ian, while
FIORINI, FERRER, LOPEZ and HIRAM GONZALEZ were out most of
the evening,

He mtated they all wet in the lobby of the hotel
the morning of May 4, 1972, and BARKER, MARTINEZ and GONZALEZ
joined them for the trip to the airport, BARKER stated that
the group did a good job at the anti-war rally and that two
people had taken motion pictures of the activity at the rally,
FERNARDEZ gtated that he noticed two people with motion picture
cameras at the rally who had a badge or insignia on their
clothing in the shape of a green, black and white triangle
patch, T T T

FERNANRDEZ stated they all came to Miami via National
Airlines at approximately 9:00 a,m, and they dispersed at the
airport with no further instructions or directions from BARKER.

He stated about & week or two later, MARTINEZ tele-
phobped him to compliment him on his participation in a deson-
stration in front of the U, S. Courthouse in Miami which oc-
curred on May 13, 1972, Around approximately May 20, 1972,
MARTINEZ again called him and asked him to meet the followlng
day at Sanbo's Restaurant, At this time, MARTINEZ stated that
there were some big people in the government who were willing
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to help the anti1-CASTRO groups, He stated that at that

time he was trying to secure individuals who would recruit
young people to work during the political cenventions on
Miani PBeach, He asked FERNANDEZ if he could recruit some
young people who would ostensibly volunteer to work for

the Democratic candidate GEORGE MC GOVERN and would perform
as helpers and demonstrators but who would act in such a
fashion as to cause embarrassment to MC GOVERN, He stated
the only contact of MARTINEZ with these people would be
through FERNANDEZ, MARTINEZ stated they would pay FERNANDEZ

C?{}e a woal sa"-u? n'lnus his sxpehses and f‘l-y would ,',“‘9‘.’1&9

FERNANDEZ with a car, a van automobile, and a house for his
workers,

FERNANDEZ stated that MARTINEZ indicated that
HUMBERTO LOPEZ, FRANK FIORINI and REINAIDO PICO would also
possibly be engaged in a similar type operation, PERNANDEZ
stated that he immediately expreased an objection to having
anything to do with FRANX FIORINI and REINALDO PICO. He in-
dicated that he was not too happy with HUMBERTC LOPEZ who,
upon his return to Miami, had furnighed a story to local
Radio Btation WFAB about how some MNiami area anti-CASTRO
Cubang had broken up an anti-war demonstration in Washington,
D.C, Be stated that he received the impression from MARTINEZ

that thia "‘“"‘"’.tie" h-.rl benn .nnnM.d nf hv i:l\n mnrnmni-

He stated he asked MARTINEZ why his people would
be willing to pay him $700 & week for only informmiion con-
cerning MC GOVERN's movements, He stated that he thought
there was something funny about this offer and this operatien
and MARTINEZ stated that the whole thrust of the operation
was to have some hippie people do unfavorable things to dis-
grace MC GOVERN, FERNANDEZ stated that he told MARTINEZ that
he would think the matter over but he probably would net tc-
cept his offer,
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He stated he later discussed this with his
father who recommended strongly against his engaging
in any such activity, He stated MARTINEZ called him
several times on the telephone in an effort to encourage

him to accept the offer, He stated he never really did
digcuag thig matter with MARTINEZ again,

In response to specific questioning, FERNANDEZ
stated that he had no knowledge of any break-ins at the
Democratic National Headquarters in Washington, D.C,,
at MC GOVERN's Headquarters in Washington, D,C,, at the
Chilean Embassy in Washingten, D,C,., or at any other lo-
cation, including Miami,

He stated that when he was questioned by MARTIN
DARDIS, Chief Investigator for the State’'s Attorney's Office,
concerning a reported break-in at the State's Attorney's
Office, he advised DARDIS that he had no knowledge of any
such activity,

He stated that after VILLO GONZALEZ and BARKER
were released on bond, he met them casually in the Miami
area and both individuals indicated they had nothing to
worry sbout their situation,

FERNRANDEZ stated he has had no contact with FELIPX
DE DIEGC or PICO since his trip to Washington, D,C,
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V. Re-interview of Miami Individuals who Traveled
From Miami, Florida to Washington, D.C,,
and Returned May 3-4, 1972, to Attend J.
EDGAR HOOVER Burial Rites

90.
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Oon June 12, 1973, Special Prosecutor ARCHIBALD

COX requested immediate investigation into newspaper accounts
in the Miami ares to the effect that "several Cubhang are

- RE waET (LR W - a =

ready to lay bear the facts relating to break-ins other

than at Watergate'. This newspaper account no doubt refers

to an article in the May 23, 1973 issue of '"The Miami News"
previously reported herein which had indicated that Dade

County States Attorney RICHARD GERSTEIN had subpoenaed some
Miami area Cubans who took part in known incidents ranging

from a break-in at the office of DANIEL ELLSBERG's psychiatrist
in Los Angeles, California to counter-demonstrations at the
funeral of J. EDGAR HOOVER in Washington, W¥.C.

In this connection, FELIPE DE/DIEGO, 1841 S.W._92nd
__Place, Miamji, Florida, was confacted on May 8, 1973 by Agents
~of the Miami Office of the FBI in connection W1th the DANIEL
ELLSBERG Espionage - Theft of Government Property investiga- -
tion. DE DIEGO was informed the Agents desired to question
him about his activities in 1971 on the West Coast with BERNARD
BARKER and his associates, particularly the allegation that
he participated in a break-in of the office of the psychiatrist
of DANIEL ELLSBERG. Mr. DE DIEGO replied that anything he did,
he did because he thought he was working for the Central
Intelligence Agency (CIA) or the United States Government.
DE DIEGO said he would tell everything he knows about this
affair if he were granted immunity. He stated that he had
been granted immunity earlier in testifying before the Grand
Jury in Washington, D.C. in the Watergate affair.

On May 9, 1973, FELIPE DE DIEGO telephonically
contacted the Miami Office to advise +that he had received
a subpoena from Dade County States Attorney RICHARD GERSTEIN
for appearance on May 10, 1973. DE DIEGO indicated that
this interview was to be conducted at the request of Los
Angeles, California authorities.

. 91.
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5 FELIPE BE DIEGO, 1841 5.W, 92nd Place, Niami, Florida,
K whs interviewed at his place of employnent, Realco Realty, lnc.,
3 2731 Coral Wy, Miami, Florida, At this time DX DIEGO furnished
: the following inrurnation-
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He admitted participation in the burglary o0f the
DANIEL ELLSBERG's psychiatrist's office in Los Angeles, on

September 3, 1971, wvith EERNARD BARIER asd ROLANDC HARTINEZ,

DE DIEGO declined to go into the details of this matter as he
had been interviewed on May 10, 1978, in the office of Dade
County State's Attorney RICHARD GERSTRIN after having been
granted immunity by Deputy Pistrict Attormey STEPEEN TROIT of
Los Angeles County, Crlifornia, who was present during interview
of Nay 10, 1973, DE DIEGO stated that he testified concerning
the brealdin of the psychiatrist's office before » local Grand
Jury in Los Angeles, Cal ifornia, en June 4, 1973,

1911, BERHARD BARKER had
firough’s lotter KUNT maijedlh
- Niami area and >

Be advised that fn April
been contacted by E, HOWARD HUNT ¢
to BARKER indicating that m! ‘

AR i . Bald Fr i v

o BE DIHGO ﬂpelted his ldnilul.on 1n th.“'plﬂ pltton in
the Eay 3, 1973 altercation with the demonstrators mt the ¥BI
Pirector BOOVEH's burial .sride%: in Washington, D.C. Hie stated

that the detalls concerning this are true and correct as

furnished in previous interviews. HKHe noted, however, that this was:
a spontanecus gesture on the part of those sttending but had

been plamned by RARKER through NUNY.
At this time, DE DIEGO admitted his participation

in the May 28, 1972 breakin of the Pemocratic National Readquarters
at the Watergate Complex, Washington, P.C., along with JAMES ¢

Interviewsd on a8/ [3[13 o Miani ’ Florida Fila #MM__

by SA MICHAXL R, CARRANO/jky Date dictated eNe/rs
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WALTER MC CORD, JR,, BERNARD BARKER, ROLANDO MARTINEZ, VIRGILIO
GONZALEZ, FRANK FIORINI and REINALDO PICO. He stated that this
was the first occasion of his actually meeting with B, HOWARD

HUNT whom he had previously known only by reputation by the

name of "EDUARDQ". In this connection, DE DIEGQ statad that

MC CORD's testimony regarding 7 Cubans particlpating in the
break-in was inaccurate because there were only 6 Cuban
individuals involved as named above. He also stated that to

bis knowledge this was the first break-in at the Democratic
National Headquarters in Washington, D.C. He denied participation
in the break-in on June 17, 1972, but noted that he was approached
by BARKER to participate in this, however, he declined because

of personal rexsons. DE DIEGO declined to furnish the details
concerning this May. 1972 bhreak-in at this time as he had furnished
the complete story to U.8. Benate Investigators ARMSTRONG and
HERSHMAN on June 9, 1973, in the office of Dade County State’s
Attorney GERSTEIN in Miami, Florida. He noted that at this time
he was served with a subpoena to appear in Washington, D.C.,

on June 18, 1973, before the U.8. Benate Watergate Committee,

DE DIEGO noted that during his interview with the Senate
Investigators he was not granted immunity but noted further that
he had been immuniZzZed in regard to the Watergate matter at the
time he tesmtified before the Federal Grand Jury in Washington,

D.C., last year.

DE DIEGO indicated that he was presently concerned over
possible perjury charges stemming from his previous testimony
before the Federal Grand Jury, Washington, D.C., at which time
he had denied ever having met E, HOWARD HUNT or JAMES WALTER
MC CORD, JR, and had also denied his participation in the
May 28, 1972 break-in at the Democratic National Headquarters.

DE DIEGO stated that he has no information concerning
this or other Cuban groups being involved in other break-ins
in Miami or elsewhere, He stated that in his opinion the above
acts represent all the activities engaged in by this group in
addition to the Jume 17, 1972 affair. F?

DE DIEGO stated that ROLANDO IKRTINE he individual
who appeared at the photographic shop of MICHAEL EARDBQS together
with 'BERNARD BARKER and FRANE FIORINI. It was s understanding

that the photographs printed by RICHARDSON represented the
results of the May 28, 1972 burglary of the Democratic National

Headquarters.
(_“5. Ph'.—xr-
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HIRAM GONTZALEX, 11361 B.W, Jrd Btreet, Miami, Florida,
a self-employed contractor, was interviewad and reaffirmed his
P participation in the sltercation with demonstrators at ¥Bl
}'_ Director HOOVER's burialritést in Washington, B.C,, on Nay 3,
5V 1972, He smteted that the detalls concerning this are the sams
as reflected in his interview on June 30, 1972, by Bpecial Agents
MICHAEL R, CARRANO and WILLIAM MAYO DRE¥W, JR,

He repeated his denial of any knowledge concerning
the activities of the Watergate subjects including REINALDO PICO,
FELIFPE DE DIEGO, WUNBERTO LOPEZ, ANGEL FEERER and PABLO FERNANDEX,
all of whoas made the trip to Washington, D.C., May 3, 1972.
GONZALRZ stated that of the latter group of 5 fndividuals he knew
only PICO and DE PIRGO by prior contact, He repPated that the My
3, 1972 activity was the only instance of his participation with
this group. Be denied any knowledge of any "Cuban groupa"
engaged or planning any other burglaries or political espionage
in Hismi, Fiorida, Eiami Peach, Fiorida, Wwashingiom, ».C., or
anywhere olse in the United States,

intersiowed on____ 6/16/T3 o« Miami, Florida fre s  Mismi 139-328

SA MICHAEL R. CARRANO &
by 8A_WELTON P. MERRY MRC/jky Date dictated 6/19/73
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2 F_L

MBEL%!RER. 1720 _Sw 92nd Place, res:.dence phone
221~-4720, was interviewad at his place of employment, Arco
Realty Corporation, 3774 West Flagler Street, Miami, Florida.

}/P FCRRER stated that he had furnished complete details
concerning his trip to washington, DC with BERNARD BARKER and
the other Watergate defendants in May, 1972, on their way to
pay respects to former Director HOOVER of the FBI. He stated
he had made this tripa the request of FRANK FIORINI, wham he
had known for several years. He stated that he 4id not
participate in and had no knowledge of any other activities
of this group after his return. He stated that he did recall
that shortly after his return that ROLANDO MARTINEZ, whom he
had known for about 30 to 60 days prior to the trip, approached
him at his sStandard Service Station in Miami and indicated
that they would like to have FERRER recruit some friends to
help around Convention time, but actually to work as demonstrators
and supporters of the Democratic Candidate GEORGE McGOVERN,

He stated they wanted him to act in such a way as
to embarrass McGOVERN. MARTINEZ stated that PERNANDEZ and
his friends would be paid well and that all their expenses
would be handled. In connection with this activity, MARTINEZ
asked FERRER to make inquiries as to the price of an Econoline
van. FERRER advised that he immediately indicated to MARTINEZ
that he was not interested in that type of employment and that
he did not know of any friends of his who would be interested
in such enployment. He stated that

this matter any further 6/

stated that while MARTINEZ never stated that the government
wanted to hire him, he did state that "they" wanted to hire him.&

terviewed on 0718/73 o Miami, PFlorida rue ¢ Miami 139-328
SAs WAYNE P. STILES and ‘
WILLIAM F, GUILFOILE: WFG/jgm 6/22/73

by Date dicloted
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FERRER stated tha he had no knowledge of any
burglary activity conducted by the wmtergate group, either
in Washington. DC, in Miami, Florida, or any other location

lﬂ the CUUIILI'.‘Y.

I1n connection with the trip to Washington, DC with
BERNARD BARKER and his group, he stated he recalled he sat
next to REYNALDO PICO on the National Airlines (NAL) flight to
Washington, DC. He stated that PICO commented that someone
would probably produce a Viet Cong flag in front of the Capitol
building near the funeral services for J. EDGAR HOOVER and
their job would be to remove the flag from that area.

He stated after arrival in washington, DC, BARKER
hired a limousine and brought them all to a small hotel near
a Holiday Inn in washington., He stated before departing for
the Capitol building to visit the funeral services of HOOWWER,
BARKER had a short meeting at the hotel in which he exhibited
newspaper photos of DANIEL ELLSBERG and other speakers at an
anti-war rally to be held on the steps of the Capitol building.
He stated after visiting HOOVER's casket, BARKER directed the
group to an area in front of the Capitol building where a large
group set up a stand and a PA gystem where they conducted
their rally.

FERRER stated that after listening for several
hours, at the instigation of BARKER, FRANK FIORINI, REYNALDO
PICO and himself tried to develop an argument near the speaker's
stand. He stated the Capitol police seized himself, FIORINI
and PICO and told them just to leave the area and not to cause
any trouble. He stated the police told them if they saw them
in the area again, they would arrest them. He stated they
rejoined BARKER and the rest of the group back at the hotel.
He stated that BARKER stated he was happy with the performance
of his group and gave all the individuals expense money. He
stated it was his recollection that BARKER had given him $100,00

.
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He stated they returned by a morning flight the
following day without any further instructions from BARKER,
He stated that BARKER became a gasoline customer at his
scrvice station but made no further requests of him and

never asked him to engage in any other political demonstrations
or activity.

(;7~
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J HUMBERTO LOPEZ, Apertment 10, 2999 Weat Flagler
_Btreet, was interviewed at his residence., He stated that
he is currently employed at Fational Dry Cleaners, 80 NW
22nd Avenue, Mismi, Plorida. LOPEZ advised in response to
specific ingquiry that he really had no additional information
to furnish to the FBI in addition to the information furnished
by him when previonumly interviewed in June, 1972, regarding
his trip to Washington, DC with BERRARD BARKER and eight other
individuals.

LOPEZ stated that he has engnged in no other
activity with BERNARD BARKER, ROLANDO MARTINEZ, VIRGILIO
GONZALREZ, FRANK FIORINI or any other members of the group.

He stnted that he has known BARKER for several years in

that BARKER mmintained a real estate office next to the office
of his Autentico Party, commonly known as the PRC. He stated
that he has known MARTINEZ for several years in view of his
general anti-CABTRO activity and that he has known VIRGILIO
GONZALEZ for at lemst 15 years, having known him in Cuba,

He stated that he has known PABLO FERNANDEZ for sommtime and
has been associated with FERNANDEZ through FERNARDEZ' work

for the PRC and in view of the fact that FERNANDEZ was a leader
of the youth group of the PRC,

He stated that he first met FRANK FIORINI and REYNALDO
PICO on the occasion of their trip to Washington, DC and that
he had casually known FELIPE De DIEGO and ANGEL FERRER in
Miami. He stated after return from that trip he saw BARKER
about two or three times but only to exchange greetings. He

stated that he participated with other PRC members in demonstration

at both the Democratic and Republican Kational Conventions,

¥ along with other anti-CASTRO groupe. He stated he has rocolved
no Iurr.ne:r BDLIGI‘GHNIWB orTr requws l“.l' IUI--I.V].F, J..l."- l!ﬂm,
MARTINEZ or FIORINI, He atated he never knew HOWARD HUNT,
GORDON LIDDY or JAMES McCORD,

He stated that since his return from Washington, DC
in May, 1972, he never had occasion to discuss any political
activity with BERNARD BARKER, ROLANDO MARTINEZ, VIRGILIO

— 6/19/73 Mismi, Florida Miamt 139.328
SAs MICHAEL R, CARRANO and et
WILLIAM F. GUILFOILE: WFG/Jem 6/22/73

by
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GONZALEZ or FRANK FIORINI, He stated ae had no knowledge

of any of these individuals participeting in any political
sabotage or espionage or participating in any breaking or
entering, ®ither in Washington, DC, Miami, Xlorida, or anywhere

else in the country.
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